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İzmir turizmde de 
yüzleri güldürecek

Azra Galvaniz’den 
Aliağa'ya 30 milyon 

dolarlık yatırım

İyilik Peşinde Koşan 
İZSİAD’dan bağış 

rekoru

İZSİAD, 
TÜSİAD BAŞKANI 
ORHAN TURAN’I 

AĞIRLADI 
“30 bin dolar 
hayal değil”
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Türkiye’nin tek sentetik 

deri tabaklama 

kimyasalı üreticisi 
dünyada büyüyor.

Gururluyuz.
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Sizlerle İZSİAD Dergi’nin klasik 
kurumsal yayın anlayışının ötesi-
ne geçerek ülkemiz, bölgemiz ve 
yaşadığımız kent İzmir’e dokunan 
zengin içeriğiyle yeniden buluş-
manın mutluluğunu yaşıyoruz.

Mevsim yaz. Sadece hava değil, 
siyaset sıcak, ekonomi sıcak… Ve 
bu iki önemli başlıktaki gündem, 
zincirleme reaksiyon olarak top-
lumun her kesimini derinden et-
kiliyor. Asgari ücrete Temmuz 
ayında yapılan yüzde 30’luk 
zammın öncelikle tüm çalışan-
lara hayırlı olmasını diliyorum. 
Yılbaşında yapılan yüzde 50’lik 
zamdan sonra Temmuz ayında 
yapılan bu ara zam ile asgari 
ücret 5 bin 500 liraya yükseldi. 
Ülkemizde yaşanan yüksek enf-
lasyon alım gücünün hızla düş-
mesine, yılbaşında yapılan zam-
mın erimesine, özellikle enerji 
ve petrol maliyetlerindeki hızlı 
artışa paralel yüksek bir hayat 
pahalılığına neden oldu. Bu nok-
tada hem özel sektör hem de 

kamu asgari ücrette yeni bir dü-
zenlemenin kaçınılmaz hale gel-
diğinin farkındaydı, bu noktada 
yapılan bu zam kimse için sürp-
riz olmadığını belirtmek isterim. 
Bu işin bir yönünü oluştururken iş 
dünyası olarak bundan sonraki 
sürece dair uyarılarımızı yapma 
mecburiyetimiz de bulunuyor. 
Böylesi yüksek ücret artışın-
dan sonra enflasyonun daha da 
hızlı yükseldiğini yılın başında 
hep beraber gördük. Görünen 
o ki Temmuz ayında yapılan bu 
zamla beraber özellikle Ağus-
tos, Eylül ve Ekim aylarında daha 
yüksek enflasyon ile karşı karşıya 
kalacağımızı da tüm ekonomist-
ler söylüyor. Bu noktada ücret 
artışı-enflasyon artışı sarmalına 
girmek istemiyorsak daha yapı-
sal, enflasyonu düşürecek daha 
makro önlemlerin alınması da 
gerekiyor. Sürekli artan ücret ve 
enflasyon sarmalında iş dünya-
sının sağlıklı üretim yapması son 
derece zor görünüyor.

Sözü enflasyondan açmışken, 
son olarak açıklanan Haziran 
ayı rakamlarıyla birlikte yılın ilk 
yarısından bu yana geçen süreci 

de mercek altına alalım. Türkiye 
İstatistik Kurumu’nun açıkladığı 
rakamlara göre, Tüketici Fiyatla-
rı Endeksi Haziran’da aylık yüz-
de 4,95, yıllık yüzde 78,62 oranı 
ile son 24 yılın en yüksek düze-
yine çıktı. Geçen yılın Aralık ayı-
na göre yüzde 42,35 ve 12 aylık 
ortalamalara göre yüzde 44,54 
artış gerçekleşti. 

İş insanlarını yakından ilgilendi-
ren üretici cephesinde ise tab-
lo daha ağır. Haziran ayındaki 
üretici enflasyon rakamı yüzde 
6,77 olurken, geçen yılın aynı 
ayına göre artış yüzde 138,31’e 
fırladı. Geçen yılın Aralık ayından 
bu yana yükseliş yüzde 61,68 ve 
12 aylık ortalamalara göre ise 
yüzde 88,77. Tüketici ve üretici 
arasındaki makas gün geçtikçe 
daha çok açılıyor. Geçen yılın 
Aralık ayından bu yana geçen 
sürede TÜFE ile Yİ-ÜFE arasın-
daki fark yaklaşık yüzde 50 ci-
varında, 12 aylık ortalamalara 
bakıldığında ise neredeyse kat-
lanmış durumda. Yani aslında 
üretici enflasyon belasının altın-
da ezildikçe eziliyor. Enflasyonla 
büyüme de ekonomiyi ısıtıyor, 

BAŞKANIN KALEMİNDEN

Hasan Küçükkurt
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı

Değerli İZSİAD Ailem,
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BAŞKANIN KALEMİNDEN

ithalatı ve dolayısıyla hem dış ti-
caret hem de cari açığı artırdığı 
için sağlıklı ve sürdürülebilir de-
ğil. Her ay rekorlar kıran ihracat, 
Haziran ayında 23,4 milyar dola-
ra ulaşırken ilk 6 ayda yüzde 20 
artarak 126 milyar dolara yak-
laştı. Böylece yıl sonu için belir-
lenen 250 milyar dolarlık ihracat 
hedefinde ilk 6 aylık hedefler tut-
tu. İthalat ise Haziran ayında 31,6 
milyar dolar, ilk 6 ayda ise yüzde 
40,6 yükselişle 177,2 milyar dolar 
oldu. Dış ticaret açığı Haziran’da 
yüzde 184,3 artışla 8 milyar 161 
milyon dolar olarak hesaplandı. 
2022’nin ilk yarısındaki rakam 
ise 51 milyar 366 milyon dolara 
fırladı. Çünkü üretmek için ithal 
ediyoruz. Pandeminin yaraları 
sarılmamışken Rusya-Ukrayna 
Savaşı da tedarik zincirini kırın-
ca emtia ve enerji fiyatlarındaki 
artış yükselen döviz kurlarıyla 
birleşerek bizi vuruyor. Bu ger-
çekler ortada oldukça yakın ge-
lecekte enflasyonun tek haneli 
rakamlara inmesi de mümkün 
görünmüyor. Enflasyon ile mü-
cadelenin dünyada kabul gören 
reçeteleri bellidir ve bu reçetenin 
ülkemizde de uygulanması ge-
rekmektedir. Bu noktada ekono-

mi yönetiminden, ülkemizin gir-
mekte olduğu zam ve enflasyon 
sarmalından çıkaracak adımları 
atmasını bekliyoruz.

Ekonomiye bir de yatırım cep-
hesinden bakalım. Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı’nın son ve-
rileri, iş dünyasının etkileri hala 
devam eden pandemi ile döviz 
kurlarının sert yükselişiyle tetik-
lenen sorunlara rağmen yatı-
rımların durmadığını gösteriyor.  
2021 yılının ilk 4 ayında Ege için 
toplam 551 yatırım teşvik belge-
sinin 233’ü İzmir’deki yatırımlar 
için düzenlendi. 2022 yılının aynı 
döneminde bu rakamlar Ege’de 
504, İzmir’de 191 olarak gerçek-
leşti. Sanayinin gücünü gösteren 
önemli parametrelerden sabit 
sermaye yatırım tutarı da 2021 
yılında Ege’de 13.169 milyon lira, 
İzmir’de 6.444 milyon lira, 2022 
yılında ise Ege’de 22.016 milyon 
lira, İzmir’de ise 5.639 milyon lira 
olarak hedeflendi. 

İZSİAD Yönetimi olarak İzmir’de 
faaliyete geçmesinden gururlan-
dığımız sanayi kuruluşlarından 
birinin açılış töreninde bulun-
maktan, kurdelesini birlikte kes-

mekten mutluluk duyduğumuzu 
da buradan ifade etmek isterim.
Ancak bu rakamlar; nitelikli insan 
kaynağı, lojistik avantajları, dün-
ya ile rekabet eden kuruluşların 
üretim yaptığı organize sanayi 
bölgeleri, ülkemizde üretilen 4 
bini aşkın üründen 1028’inin üre-
tildiği, ayrıca bunlar arasından 
375 üründe birinci olan, iklimi ve 
sosyal yaşamı bakımından en bü-
yük yatırım avantajlarını barındı-
ran Türkiye’nin üçüncü büyük kenti 
İzmir için yeterli değildir.

İZSİAD olarak bundan önce ol-
duğu gibi bundan sonra da ken-
timize değer katacak her çalış-
mayı destekleyeceğimizi bir kez 
daha ifade etmek istiyorum.

Bir kez daha vurguluyoruz ki; çı-
kış yolumuz yatırımın, üretimin, 
istihdamın desteklenmesinden, 
nitelikli personelle katma değeri 
yüksek üretimden, sağlıklı veri-
lerle desteklenmiş kararlardan, 
spekülasyonla yükselen değil 
reel değerindeki döviz kurla-
rından, yükte ağır pahada hafif 
ürünlerle fakirleştiren değil yük-
sek teknolojili ürünlerle zengin-
leştiren ihracattan geçmektedir.

Ücret artışı-enflasyon artışı sarmalına girmek 
istemiyorsak daha yapısal, enflasyonu düşürecek daha 
makro önlemlerin alınması da gerekiyor. Sürekli artan 
ücret ve enflasyon sarmalında iş dünyasının sağlıklı 
üretim yapması son derece zor görünüyor.
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BİZDEN HABERLER

Üniversite öğrencilerinin ba-
rınma problemine karşı en ba-
şından beri duyarlılık gösteren 
İZSİAD, İzmir Büyükşehir Beledi-
yesi ile beraber yürüttüğü çalış-
maların dışında yerel yönetim ve 
STK’larla da işbirliğine giderek 
yurt yapımına katkı koyuyor. İZ-
SİAD’ın desteği, Çağdaş Yaşamı 
Destekleme Derneği (ÇYDD) ve 
Bornova Belediyesi iş birliğiyle 
hayata geçirilecek olan ve 300 
kız öğrencinin barınma sorununa 
çare olacak ‘imece’ yurt için pro-
tokol imza töreni yapıldı. 

Bornova Belediyesi Dramalılar 
Köşkü ve Kent Arşiv Müzesi’n-
de gerçekleşen törene, Bornova 
Belediye Başkanı Dr. Mustafa 
İduğ, İzmir Sanayici ve İş İnsan-
ları Derneği (İZSİAD) Danışma 
Kurulu Üyesi Ayhan Baran, İZSİ-
AD Başkan Yardımcıları Ali Talak, 
Hüseyin Cengiz, İZSİAD Saymanı 
Tolga Yapıcı, Sayman Yardımcısı 

Edip Güler, İZSİAD Üyeleri Melek 
İnce Canazoğlu,  Yusuf Aldoğan 
ve ÇYDD Yöneticileri katıldı. İm-
zalanan protokol ile Bornova’da 
yapılacak olan yurt 300 yatak 
kapasiteli ve 90 adet bağım-
sız bölümden oluşurken, yurdun 
önümüzdeki eğitim öğretim dö-
nemine yetiştirilmesi bekleni-
yor. Törende konuşan Bornova 
Belediye Başkanı Dr. Mustafa 
İduğ, eğitim noktasında verilen 
her desteğin ve çabanın değer-
li olduğunu söyledi. Bu konuda 
emeği geçen herkese minnettar 
olduğunu ifade eden Bornova 
Belediye Başkanı İduğ, “Bu ülke-
de eğitimle ilgili bu nimetlerden 
yararlanamayan çok fazla kız 
çocuğumuz var. Pozitif ayrım-
cılık yapmak durumundayım. 
İzmir’de üniversite kapasitesine 
baktığımızda 240 bin civarında 
üniversite öğrencisi var. Bu öğ-
rencilerimizin barınma proble-
mini çözmek zorundayız” dedi.

Yurdun bir katı da İZSİAD’dan
İZSİAD Danışma Kurulu Üyesi Ay-
han Baran ise “Ülkemizin şu or-
tamında ÇYDD’nin ve güzel baş-
kanlarımızın bir arada aydınlığa 
koşmasından dolayı Cumhuriyet 
değerlerine sahip çıkan insan-
lar olarak çok mutluyuz” dedi. 
300 kız öğrencimiz için yeni bir 
yurt yapacaklarını ve bir katını 
da İZSAD olarak üstlendiklerini 
belirten Baran, “İZSİAD olarak 
da bu projede bizim de bir kat-
kımız olsun dedik. İZSİAD ailesi 
olarak her zaman buradayız, 
yanınızdayız” dedi. ÇYDD Genel 
Başkan Yardımcısı Lale Platin ise 
çok heyecanlı olduklarını belirte-
rek, “Şahane bir iş birliğiyle kız 
öğrencilerimize sadece bir bina 
değil, bir yuva inşa ediyoruz. Bir 
sene sonra inşallah açılışını da 
beraber yapacağız” dedi. Fener-
bahçe eski kalecisi Berke Özer 
de bir katın yapımını üstlenece-
ğini belirtti. 

İZSİAD’dan öğrencilere bir destek daha
“İmece Kız Yurdu” 300 kız 
öğrenciye yuva olacak
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İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Hasan Küçükkurt ise düşük enf-
lasyon, öngörülebilir bir kur po-
litikası, güçlü Merkez Bankası ve 
planlı bir tarım politikası ile kendi 
kendine yetebilen, sanayisi güç-
lü bir Türkiye hayali kurduklarını 
söyledi. İZSİAD Tepekule Kong-
re Merkezi’nde TÜSİAD Yönetim 
Kurulu Başkanı Orhan Turan’ın 
katılımı ile  “Ekonomik Görünüm 
ve Geleceği İnşa” toplantısı dü-
zenledi. Toplantının açılışında 
konuşan İZSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Hasan Küçükkurt, Dün-
ya’nın enflasyonist baskılar ile 
mücadeleye giriştiği noktada 
Türkiye’nin de yüksek döviz kuru 
ve sert bir şekilde yükselen enf-
lasyon ile karşı karşıya kaldığını 
söyledi. 

Türkiye’nin farklı bir politika ile 
dövizi tutmaya çalışan ülke ola-
rak, dünyadan ayrıştığını vurgu-
layan İZSİAD Başkanı Küçükkurt, 

“Türkiye hem yüksek döviz kuru 
hem de yüksek enflasyon ile sı-
nanır hale geldi” dedi. 

TÜSİAD Başkanı 
Turan: 
“30 bin dolar 
hayal değil”
İZSİAD’ın düzenlediği “Ekonomik 
Görünüm ve Geleceği İnşa” 
toplantısına katılan TÜSİAD Yönetim 

Kurulu Başkanı Orhan Turan, “Türkiye’nin milli gelirde 30 bin 
dolara ulaşması kesinlikle hayal değil” dedi. 

HABER
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Yüksek enflasyon, yüksek döviz 
seyrinin hiçbir kesim için olumlu 
bir tablo oluşturmadığını söy-
leyen Küçükkurt, “Tüm bu geliş-
melerin üzerine yaşanan Rusya 
Ukrayna Savaşı, enerji krizi ile 
beraber gıda sıkıntısını ve aka-
binde gıda fiyatlarında ciddi bir 
yükseliş ile tüm dünyayı karşı 
karşıya bıraktı. 100 günü deviren 
Rusya Ukrayna Savaşı’nın etki-
lerinin daha uzun süre devam 
edecek gibi görünüyor. Rusya’yı 
yalnızlaştırma politikasının etki-
lerinin göle atılan taş misali, önce 
en yakındakilerine çarparak ya-
yılmaya devam edeceğini görü-
yoruz” dedi. 

Turan: “Enflasyon düşürülmeli”
TÜSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Orhan Turan ise genel bir kü-
resel ekonomi değerlendirmesi 
yaparak sözlerine başladı. Rus-
ya Ukrayna Savaşı’nın yarattığı 
etkilerden ve enerji-gıda krizin-
den Türkiye gibi gelişmekte olan 
ülkelerin daha çok etkilendiğini 
söyleyen TÜRKONFED Başkanı 
Turan, “Bu durumun aşılması için 
katma değerli üretim, nitelik-
li işgücü ve büyümeden feragat 
etme pahasına enflasyon ile mü-
cadele şart” dedi. 

Ekonomik gelişimin sadece eko-
nomik önlemlerle alınamaya-
cağını vurgulayan TÜRKONFED 
Başkanı Turan, “Hukukun üstün-
lüğü, kurumların güçlenmesi, 
para ve mali politikalardaki is-
tikrar, eğitim ve işgücü alanında 
doğru adımlar atılması gereki-
yor” dedi. Türkiye’nin içinde bu-
lunduğu coğrafyanın hem zorlu 
hem de iktisadi açıdan muaz-
zam potansiyeller barındırdığına 
dikkat çeken Turan, “Son iki yılda 
Türkiye'de girişimcilik eko siste-
mi önemli bir ivme kazandı. Ama 
bizim gelecek için umutlarımızı 
taze tutabilmek adına yol hari-
tasına ihtiyacımız var” dedi.

Kalkınmanın ana unsurlarının in-
san, bilim ve kurumlar olduğunu 
vurgulayan Turan, sözlerini şöyle 
tamamladı: “İnsana yatırım yap-
mamız gerekiyor. Nitelikli ele-
man yetiştirip bilim, teknoloji ve 
inovasyona yatırım yapmalıyız. 
Ekonomiden demokrasiye kadar 
tüm alanlarda kapsayıcı kuralla-
rı hayata geçirmeliyiz. Bunu ya-
parsak kişi başı milli gelirimiz 30 
bin dolara ulaşır. Ancak o zaman 
saygın, zengin, gelişmiş ve adil 
bir ülke olabiliriz. İstihdam yara-
tan, gelişmiş bir Türkiye, varmayı 
arzu ettiğimiz bir ekonomik bo-
yuttur".

HABER
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İzmir Yeminli Mali Müşavirler 
Odası’nın 25. Seçimli Olağan 
Genel Kurulu’nda Güven Grubu 
seçimi kazanırken, Oda’nın yeni 
başkanı Yaşar Zengin oldu. Dört 
grubun yarıştığı genel kurulda 
Güven Grubu Adayı Yaşar Zengin 
üyelerin 120’sinin oyunu alarak 
en yakın rakibine fark attı. 
İZSİAD Danışma Kurulu Üyesi de 
olan Yaşar Zengin genel kurulda 
konuşmaların ardından yapılan 
oylamada Güven Grubu adayı 
olarak seçimi kazandı. 
İzmir Yeminli Mali Müşavirler 
Odası Başkanı Yaşar Zengin, bu 
seçimle yeminli mali müşavirle-
rin Oda’larında parçalı yönetim 
istemediğini gösterdiğini, yıllar-
dır süren koalisyon yönetimlerine 
son verdiğini söyledi. 

Zengin: “Mesleğin itibarını daha 
da yükselteceğiz”
Seçim süresince uyguladıkları 
doğru stratejilerin meslektaşları 
tarafından kabul gördüğünü ifa-
de eden Zengin, şöyle konuştu:  
“Güven Grubumuz seçimde 120 
oyla en yakın gruba fark atarak 
yönetim ve disiplin kurullarında 
3'er üyelik, denetim kurulunda 1 

üyelik ve delegasyonda 4 üye-
lik kazanmayı başardı. Meslek-
taşlarımızın Grubumuza verdiği 
sorumluluğun farkındayız. Şimdi 
hep birlikte mesleğimizin itibarını 
daha ileriye taşımak için sorum-
luluk almanın zamanı. Seçimde 

Grubumuzun gösterdiği büyük 
başarıda katkısı bulunan tüm 
adaylarımıza ve bize oy vererek 
güvenlerini gösteren tüm mes-
lektaşlarımıza teşekkür ediyo-
rum.”

İzmir Yeminli 
Mali Müşavirler 
Odası’nın yeni 
Başkanı 
Yaşar Zengin 

HABER
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Foça Belediye Başkanı Fatih 
Gürbüz ile Foça ve belediye ça-
lışmaları ile ilgili röportajımızda 
Başkan Gürbüz sorularımızı ya-
nıtladı.

Foça Belediyesi hakkında bilgi 
verir misiniz, tarihçesi nedir, il-
çenin demografik özellikleri ne-
lerdir?
Foça Belediye 1874 yılında ku-
ruldu. Cumhuriyet döneminin ilk 
Foça Belediye Başkanı 1928 yı-
lında göreve gelen Fazlı Bey’dir. 
Yeni Foça, Bağarası ve Gerenköy 
Belediyeleri 2009 yılında yürür-
lüğe giren kanunla Foça Beledi-
yesine bağlanmıştır. 33 Bin nüfu-
sa sahip ilçemiz Arkeolojik, doğal 
ve kentsel sit alanlarını bir arada 
bulunduran ve özel çevre koruma 
bölgesi olan 5 Bin yıllık tarihi bir 
yerdir. Foça bu özellikleri dolayısı 
ile az yapılaşma göstermektedir.

Cumhuriyetle birlikte Foça 1960’lı 
yıllarda turizm sektörü ile tanış-
mış ve ekonomisi yeniden canlan-

mıştır. Günümüzde Foça ekono-
misi; turizme, balıkçılığa, tarıma 
ve hayvancılığa dayalı küçük 
faaliyetler ve işletmelerle yürü-
tülmektedir. Foça’ya özellikle yaz 
mevsiminde gelen günübirlikçiler 
ticari faaliyetlerin ciddi oranda 
yükselmesini sağlamaktadır. Yaz 
aylarında Foça’nın nüfusu, mev-
cut nüfusunun 5 katı kadar turis-
te ev sahipliği yapmaktadır. Ege 
bölgesinde, eski dokusunu büyük 
ölçüde koruyabilmiş az sayıdaki 

sahil yerleşimlerinden olan Foça; 
özgün dokusu, sakinliği ve ko-
runmuş doğasıyla gören herkesi 
etkileyen ülkemizin gözde ilçele-
rinden biridir. 

Belediyeyi hangi vizyon, misyon 
ve değerlerle yönetiyorsunuz?
Vizyonumuz; Foça’nın kültürel, 
doğal, tarihi ve ekonomik değer-
lerini akılcı biçimde değerlendi-
rerek, çağdaş, her alanda öncü 
ve marka bir kent yaratarak Tür-

“Foça’dan her 
alanda öncü ve 
marka bir kent 
yaratacağız”

RÖPORTAJ

Foça Belediye Başkanı Fatih Gürbüz:
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kiye’nin yükseleni olmaktır.
Misyonumuz; Foça’da yaşana-
bilir ve sürdürülebilir yerel kal-
kınmayı sağlayarak, ilçemizde 
yaşayan herkesin ihtiyaçlarını en 
son teknoloji ve ekipmanı kulla-
narak çağdaş belediyecilik hiz-
meti sunmaktır. Değerlerimiz; 
Şeffaflığa özen göstermek - Adil 
olmak - İnsan Odaklı olmak - İl-
keli davranmak - Ulaşılabilir ol-
mak - Verimliliği gözetmek - Ka-
tılımcılığı sağlamak - Ekolojye 
önem vermek - Tarih ve Kültürel 
Mirası Korumak - Samimi dav-
ranmak - Öncü olmak - Vatan-
daş Memnuniyetini esas almak - 
Doğaya ve çevreye saygılı olmak 
- Sosyal Belediyeciliği önemse-
mektir.

İlk koltuğa oturduğunuz günden 
bugüne hayata geçirdiğiniz pro-
jelerden bahseder misiniz?
Yeni su iletim hattı ve arkeolojik 
sit alanı Fevzipaşa Mahallesi’nin 

yıllardır ihtiyaç duyduğu kana-
lizasyon hattının yapımı başa-
rıyla tamamlandı. İZSU, kırk yıl-
lık eskimiş 23 kilometrelik iletim 
hattını ve 72 kilometrelik şebeke 
hattını komple yeniledi. Yeni 5 
bin metre küplük su deposu ke-
sinti anında Foça’nın 3 günlük su 
ihtiyacını karşılayabilecek ka-
pasiteye sahiptir. Gerenköy’e ve 
Bağarası’na 15 ton kapasitelik 2 
yeni su deposu kazandırıldı. Yol 
çalışmaları, acil ihtiyacı olan Yeni 
Foça ve Gencelli Mahallesi’nden 
başlanıp, binlerce metrekarelik 
beton parke ve beton bordür ça-
lışmaları gerçekleştirildi. Foça ve 
Gerenköy giriş yolu düzenlemesi 
ve Bağarası’nda yaya kaldırımı 
yenilemesi ile geçmişte yaşanan 
trafik kazaları büyük ölçüde 
engellendi.
Bağarası ve Gerenköy mey-
danları yeniden düzenlendi. Ye-
şil alan, aydınlatma ve oturma 
gruplarıyla yeni sosyal alanlar 

oluşturulmuş, komşu cepheler 
Foça taşı ile kaplanıp, süs havuz-
larıyla estetik bir görünüme ka-
vuşturuldu.
Foça’nın 2 ana girişinden kısa 
olan 5 kilometrelik Değirmen-
lik Caddesi araç ve bisiklet yolu, 
kaldırım düzenlemesi ile güven-
li ve konforlu hale getirildi. 850 
metrelik Büyük Deniz Sahil Dü-
zenleme Projesi yapımında sona 
gelindi. Foça Belediyesine ait 
tarım arazilerinde sebze-mey-
ve üretilerek ihtiyaç sahiplerine 
ücretsiz olarak ulaştırılıyor.  Ege 
Tarımsal Araştırma Enstitüsü, 
Ege Orman Vakfı ve Foça Bele-
diyesi iş birliği ile Gerenköy’de 
sakız ağaçlandırması tesis edildi. 
Foça Belediyesi öncülüğünde ku-
rulan Foça Fokoop Doğal Ürünler 
Tarımsal Kalkınma Kooperatifi 
ve desteklediği Foça Tarımsal 
Kalkınma Kooperatifi, ilçenin ta-
rımsal üretimini güçlendirmekte 
ve kadınlara istihdam alt yapı-

RÖPORTAJ
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sı oluşturuyor. Bağarası ve Yeni 
Bağarası’nda Kadınca Kararınca 
Üretici Pazarları kuruldu.

Merkeze uzak mahalleler ve 
köylerden başlanarak şimdiye 
dek çocuklar için 35 yeni oyun 
parkı yapıldı.

Foça Belediyesi Kadın Danışma 
Merkezi, 2021 Yılı Aralık ayın-
da çalışmalarına başladı. Foça 
Belediyesi, Foça Kent Konseyi 
ve İlçe Milli Eğitim Müdürlüğü iş 
birliği ile 12 Ocak 2020 tarihinde 
Çocuk Belediyesi kurulmuştur. 
İçinde bakım ürünleri bulunan 
Hoş geldin Bebek paketleri aile-
lere hediye edilmektedir. İhtiyaç 
sahibi ve yalnız yaşayan 65 yaş 
üzeri ve tüm engelli vatandaşla-
ra evde kişisel bakım hizmeti ve-
rilmektedir. Sosyal Market ve 2. 
El Pazarları sosyal dayanışma-
ya katkı sağlamaktadır. Foça ve 
Yeni Foça’ya toplam 4 adet yeni 
Engelli Plaj Rampası inşa edilmiş, 
şehir içi yol ve kaldırımlar engelli 
geçişlerine daha uygun hale ge-
tirilmiştir.
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 
6,3 milyon liralık desteği ile Foça 

Kalesi ikinci etap projesi (seyir 
terasları ve bilgilendirme plat-
formu) çalışmaları tamamlandı.
Foça Belediyesinin öz kaynak-
larıyla inşa ettiği Atatürk Sosyal 
Yaşam Merkezini 1250 m2’lik ka-
palı alanda, kütüphane, derslik, 
atölye ve sergi alanı, spor alanı 
ve kafeteryadan oluşmaktadır.

2021 yılında uluslararası Cittas-
low birliğine üye olan Foça, İz-
mir’in ikinci sakinşehir unvanlı 
ilçesi olmuştur.

Belediye olarak yeni projeleriniz 
nelerdir? Hangi alanlardaki pro-
jelere öncelik veriyorsunuz?
Ekonomik, kültürel ve sosyal açı-
dan ilçemizi geliştirmek istiyoruz. 
Proje önceliğimiz çocuklar ve 
kadınlar. Yapalak Mevkii Proje 
Alanında tasarladığımız Tarı-
ma Dayalı İhtisas Organize Sa-
nayi Bölgesi Projesi ile yöremizi 
kalkındırmayı, Foça merkezde 
Rekreasyon Konseptli Açık Hava 
Müzesi Çevre Düzenleme Projesi 
ile ‘‘Antik Phokaia Kenti’nin saklı 
kalmış tarihinin gelecek nesillere 
aktarılmasını, İngiliz Burnu Ören 
Yeri Çevre Düzenleme Projesi ile 
bu alanın korunmasını yanı sıra 
ihtiyaçların karşılanmasını, Foça 
Belediyesine tahsis edilme süre-

RÖPORTAJ
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cinin tamamlanmasının ardın-
dan atıl durumdaki Fener Bur-
nu’nun fonksiyonel hale getirilip 
kullanıma açılmasını ve bu alan-
daki 4 adet yel değirmeninin res-
tore edilerek tarihi değerlerinin 
gün yüzüne çıkartılmasını, Ma-
rina inşa etmeyi, Koruma Amaçlı 
İmar Planımızın onaylanmasının 
ardından otopark düzenlemeleri 
gerçekleştirmeyi, sokak hayvan-
ları için Doğal Yaşam Parkı ve 
Hayvan Rehabilitasyon Merkezi 
kurmayı, ucuz ve güvenilir gıda 
için Halkın Bakkalını-çocuklar ve 
anneler için Masal Evini Foça’da 
açmayı planlıyoruz. Foça’yı en 
iyi şekilde anlatabilmek için kent 
belleği müzesi oluşturuyoruz.

Eğitim, kültür ve sanatla ilgili 
çalışmalarınız nelerdir?
2019 yılında 3 gün boyunca üc-
retsiz caz festivali düzenledik. 
Foça Sanat Sokağı 2 yılda sa-
natseverlerin uğrak noktası oldu. 
Foça Belediyesi tarafından pan-
demiden en çok etkilenen ke-
simlerin başında gelen sanatçı-
lara destek sağlamak amacıyla 
Fevzipaşa Mahallesinde oluş-
turuldu. Foça ve Yeni Foça’daki 
yaklaşık 100 tasarımcı ve sanat-
çının yaptığı takılar ve el sanat-
ları eserleri, Gece Pazarlarında 
sergileniyor. Foça Belediyesi ta-
rafından tadilatı gerçekleştirilen 
Ilıpınar Köy Evinde, kadınların ve 
çocukların daha fazla bir araya 
geldiği kurslar ve etkinlikler dü-
zenlenmektedir.

Reha-Necla Midilli Eğitim ve 
Yaşlı Evi Vakfı, İlçe Milli Eğitim 
Müdürlüğü ve Foça Belediyesi 
ortaklığında yeni bir Anaoku-
lu binası inşa edildi. Okul bina-
sı tadilatlarına destek sağlan-
dı.  Foça Belediyesi ve Bilimler 

Vakfı, Yeniköy’deki 75 dönümlük 
arazide Bilimler Köyü kuruldu. 
Foça Belediyesi öz kaynaklarıyla 
Atatürk Sosyal Yaşam Merkezini 
inşa etmiştir. Atatürk Sosyal Ya-
şam Merkezi 1250 m2’lik kapalı 
alanda, kütüphane, derslik, atöl-
ye ve sergi alanı, spor alanı ve 
kafeteryadan oluşmaktadır. De-
ğirmenlik Caddesi’ndeki merkez, 
her yaştan vatandaşa sunulacak 
sanat eğitimlerinin, sosyal ve 
kültürel etkinliklerin odak noktası 
olacaktır.

Belediye sınırları içinde yer alan 
sanayi ve ticari tesisleri ile nasıl 
bir ilişkiniz var, istihdamın artı-
rılması, kente katma değer ka-
zandırılması noktasında neler 
yapıyorsunuz?
işletmelerin faaliyetlerini ücretsiz 
tanıtabileceği www.focaburada.
com web sitesini cep telefonu 
uygulanmasını hayata geçirdik. 
İlçe merkezinde harap durum-
daki sanayi sitesi kapatılarak 30 
esnafın Yeni Sanayi Dükkanları-
na taşınması sağlandı. Yeni turis-
tik tesislerin açılması için yatırım-
cıları teşvik ediyoruz. Bize ulaşan 
cv leri, istekte bulunan şirketlere 
ulaştırıyoruz.

Foça Turizmi hakkındaki dü-
şünceleriniz nelerdir, turizmin 
gelişmesi için belediye olarak 
yaptığımız projeler ve katkılar 
nelerdir?
5000 yıllık tarihi değerlerimizi 
ve doğamızı koruyarak Cittas-
low Foça Sakin Şehir unvanı ile 
güçlenen kentimizi turizm ala-
nında daha çok geliştirmek için, 
uluslararası sanat, spor ve fes-
tival organizasyonlarına ev sa-
hipliği yapıyoruz. Türkiye’nin ilk 
tatil köyü olan ve 2005 yılında 
kapanan tatil köyü yeniden açı-
lıyor, ilçe turizmine büyük ölçüde 
katkısı olacak.

İZSİAD ile ilişkileriniz ne düzey-
de, kent ekonomisine daha çok 
katkı sağlanması için projeleri-
niz olacak mı, bu konudaki de-
ğerlendirmeleriniz nelerdir?
İzmir Sanayi ve İş İnsanları Der-
neğinizin çalışmalarını beğeniyle 
takip ediyoruz. İlçemize ve böl-
gemize katma değer sağlayacak 
ortak projelerde yer almaktan 
mutluluk duyacağız. Güzel İz-
mir’imizin güzel incisi Foça’nın 
güzelliklerinde kardeşlik ve dost-
lukla buluşalım. 

RÖPORTAJ
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İZSİAD, EBSO’nun her yıl düzen-
lediği “Üretimden Satışa 100 Bü-
yük Sanayi Kuruluşu” listesinde 
her yıl olduğu gibi bu yılda yer 
alan İzmir Demir Çelik, Dirinler 
Makine, Viking Temizlik ve Bay-
lan Ölçü Aletleri firmalarını pla-
ket ile ödüllendirdi. İzmir Demir 
Çelik A.Ş. Yönetim Kurulu Üyesi 
Ahmet Baştuğ’a bir ziyaret ger-
çekleştiren İZSİAD Yönetim Ku-
rulu Başkanı Hasan Küçükkurt 
başkanlığındaki İZSİAD heyeti 
plaketi sunarken, Dirinler Makine 
ile Viking Temizlik ve Baylan Ölçü 
Aletleri firmalarına da düzenle-
nen yemek ile plaketleri takdim 
edildi. İZSİAD üyelerinin her bi-
rinin kendi alanlarında başarı-
lara imza attığını, EBSO’nun her 
yıl açıkladığı ilk 100 büyük firma 
listesine giren üyelerini de pla-
ket ile ödüllendirmek istediklerini 

belirten İZSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Hasan Küçükkurt, kü-
resel krizlerin gündemde oldu-
ğu böylesi dönemlerde üretimi 
sürdüren, üstelik bunu başarıyla 

yapan her kurumun kutlanması 
gerektiğini söyledi. 

“Bu şartlardaki başarı kutlanır”
Bu kapsamda EBSO’nun ilk 100 

İZSİAD başarılı üyelerini unutmuyor  EBSO 100’e giren üyelere plaket 

BİZDEN HABERLER
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listesine giren üyeleri İzmir De-
mir Çelik, Viking Temizlik, Dirinler 
Makine ve Baylan Ölçü Aletleri 
firmalarını kutladığı vurgula-
yan İZSİAD Başkanı Küçükkurt, 
“Ekonomimiz ciddi bir sınavdan 
geçerken küresel enerji krizi, te-
darik sorunları, küresel enflasyon 

baskısı özellikle sanayi üreticisini 
zor durumda bırakıyor. Böyle-
si dönemde başarı göstererek 
EBSO Üretimden Satışa 100 Bü-
yük Sanayi Kuruluşu listesine bu 
yıl da adını yazdıran firmalarımı-
zı kutluyoruz” diye konuştu. 

İzmir Demir Çelik A.Ş. Yönetim 
Kurulu Üyesi Ahmet Baştuğ ise 
ziyaretten duyduğu memnuni-
yeti dile getirerek, “İZSİAD üyesi 
olarak İZSİAD heyetini burada 
ağırlamaktan mutluyum. İncelik 
göstererek buraya kadar gelip 
bizi kutlama nezaketi gösterdi-
ler. Tüm arkadaşlarıma ayrı ayrı 
teşekkür ediyorum. Türkiye için, 
İzmir için üretmeye, çalışmaya 
devam edeceğiz” dedi. 

Dirinler Makine Yönetim Kuru-
lu Başkanı Mustafa Dirin, Bay-
lan Ölçü Aletleri Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Baylan ile Viking 
Temizlik Yönetim Kurulu Başkanı 
Nurettin Avcı’da plaketin ken-
dileri için çok anlamlı olduğunu 
belirterek, “Biz bugüne kadar ol-
duğu gibi bundan sonra ülkemi-
ze katkı sağlamaya devam ede-
ceğiz. Şartlar zor olsa da katma 
değer yaratmak ve işsizler için 
yeni tesisler kurmayı her şartta 
sürdüreceğiz” dediler. 

 BİZDEN HABERLER

Azra Galvaniz İZSİAD üyesi oldu
İzmir’de yaptıkları yatırım ile 
bölgenin ekonomisine ciddi kat-
kı koyan Azra Galvaniz’in Aliağa 
tesislerini de ziyaret eden İZSİAD 
heyeti, Azra Galvaniz Yönetim 
Kurulu Başkanı Recep Özekinci’yi 
de İZSİAD üyesi yaptı. 

Azra Galvaniz Yönetim Kurulu 
Başkanı Recep Özekinci ise İz-
mir’de yatırım yapmış olmaktan 
ve bu kentin üretim iklimine kat-
kı koymaktan mutlu olduklarını 
ifade ederek, “İZSİAD’a da üye 
olarak kente STK eliyle de katkı 
koyacağız. İZSİAD bu noktada en 
doğru adres, İZSİAD’a üye oldu-
ğum için ayrıca mutluyum” dedi. 
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Dünyayı kasıp kavuran ve birçok 
ülkeyi kapanma noktasına geti-
ren Covid-19 pandemisinin etki-
lerine ve Türkiye ekonomisindeki 
sorunlara rağmen İzmir iş dün-
yasının birçok firması yatırımdan 
vazgeçmedi. Salgının etkisiyle 
2020'nin ikinci çeyreğinde sana-
yi sektörü yüzde 16,5 daralmıştı. 
Üçüncü çeyrekte ise yüzde 8 ora-
nında büyüme kaydedildi. Kısmi 
normalleşme ile geçen 2021 yı-
lında canlılık kendini hissettirme-
ye başladı. 
Ege’nin her şehrinde ama özel-
likle İzmir’deki firmalar, gerek 
modernizasyon gerekse yeni 
fabrikalarla hem küresel krize 
hem de Türkiye ekonomisinde 
döviz kurlarındaki sert yükseliş-
lerin tetiklediği sorunlara mey-
dan okumaya ve üretim gücünü 
artırmaya devam ediyor. Her 
şeye rağmen yatırım aşkı bitme-

yen iş insanları, “Bugüne kadar 
çok kriz gördük… Hepsinden de 
güçlenerek çıktık. Bu kriz ortamı 
da sonsuza dek sürmeyecek. Bu 
dönemde yatırım yapanlar, işler 
normale döndüğü zaman çok 
büyük avantajlar elde edecek" 

görüşlerini ifade ediyor.
Yatırım molası vermeyen iş in-
sanlarının en büyük motivasyon 
kaynaklarından birini batılı şir-
ketlerin pandeminin ilk dalga-
sında bir anda alımlarını Çin ve 
Uzakdoğu pazarından Türkiye’ye 

Sanayi krize meydan okuyor

EGE BÖLGESİ 
YATIRIMLARI 

Belge 
Adedi 

Sabit Yatırım  
 (Milyon TL) 

İstihdam 

Ocak 2021 96 2.246 2.325 
Şubat 2021 106 4.226 2.215 
Mart 2021 166 3.118 2.848 
Nisan 2021 183 3.579 3.254 
Ocak 2022 80 4.206 1.680 
Şubat 2022 98 4.235 2.582 
Mart 2022 149 6.212 2.781 
Nisan 2022 177 7.363 3.313 
 

HABER
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İZMİR 
YATIRIMLARI 

Belge 
Adedi 

Sabit Yatırım  
 (Milyon TL) 

İstihdam 

Ocak 2021 37 534 756 
Şubat 2021 48 2.976 1.440 
Mart 2021 65 1.660 1.372 
Nisan 2021 83 1.274 1.306 
Ocak 2022 25 601 400 
Şubat 2022 37 1.124 1.180 
Mart 2022 63 995 872 
Nisan 2022 66 2.919 888 
 

yönlendirmeleri oluşturdu. Hükü-
metin sanayi üretiminin sekteye 
uğramaması adına verdiği istih-
dam, vergi ve kredi destekleri de 
etkisini gösterdi. Nitekim, Türkiye 
Cumhuriyet Merkez Bankası’nın 
(TCMB) yaptığı imalat sanayi 
kapasite kullanım oranları yüz-
de 78’in altına düşmedi.  İş in-
sanlarının yatırım kararlarında 
İzmir ve Ege, nitelikli insan gücü 
ve köklü bir üretim yapısının yanı 
sıra batıya yakınlık ve lojistik 
avantajlarını yaşıyor. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanlı-
ğı’nın açıkladığı 2021 ve2022 
yıllarına ait ilk 4 aylık verilere 
göre, Ege’de sanayi yatırımla-
rından aslan payını İzmir aldı. 
2021 yılının ilk 4 ayında Ege için 
toplam 551 yatırım teşvik belge-
sinin 233’ü İzmir’deki yatırımlar 
için düzenlendi. 2022 yılının aynı 
döneminde bu rakamlar Ege’de 
504, İzmir’de 191 olarak gerçek-
leşti. Sanayinin gücünü gösteren 
önemli parametrelerden sabit 
sermaye yatırım tutarı da 2021 
yılında Ege’de 13.169 milyon lira, 
İzmir’de 6.444 milyon lira, 2022 
yılında ise Ege’de 22.016 milyon 
lira, İzmir’de ise 5.639 milyon lira 

olarak hedeflendi. Dikkati çeken 
nokta, 2022 yılının ilk 4 ayında 
teşvik belgesi sayısının bir ön-
ceki yılın aynı dönemine göre 
azalmasına rağmen yatırım tu-
tarındaki artış oldu. Türkiye'nin 
dünyanın üretim ve tedarik üssü 
olma yönünde rüzgarı arkasına 
aldığını gören şirketler, önümüz-
deki süreçte de hem Ege hem de 
İzmir’de yatırıma devam edecek 
gibi görünüyor.

İzmir’in sanayi üretimine övgü
İzmir’in sanayi üretimindeki sek-
törel dağılımı ve ürün çeşitliliği 
de övgü aldı. Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) tarafın-
dan onaylanan sanayi kapasite 
raporlarının bir araya gelmesi 
ile oluşan, TOBB Sanayi Verita-
banı’na kayıtlı verilerden derle-
nen Sanayinin Liderleri Progra-
mı, yaklaşık 4 bin farklı ürün için 
üretim kapasitesine göre oluştu-
ruldu. 90 bin üreticinin ürettiği 4 
bini aşkın ürün üzerinden yapı-
lan analize göre İstanbul, 1809 
ürünün her birinde sahip olduğu 
üretim kapasitesiyle ilk 3 şehir-
den birincisi olurken, İstanbul'u 
1028 ürünle İzmir, 772 ürünle de 
Kocaeli takip ediyor. İzmir ayrıca 
375 üründe Türkiye birincisi. 

İstanbul Sanayi Odası’nın her yıl 
gerçekleştirdiği, 500 Büyük Sa-
nayi Kuruluşu çalışmasında Ege 
Bölgesi Sanayi Odası (EBSO) 
üyesi 74 firma yer aldı. 
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İzmir, yılda 12 milyar dolarlık de-
mir çelik ihracatına imza atıyor. 
Bölgede demir çelik ihracatı ve 
üretim miktarının artması da 
sektördeki sıcak daldırma gal-
vaniz ihtiyacını tetikledi. Böl-
genin potansiyelini gören Azra 
Galvaniz Yönetim Kurulu Başkanı 
Recep Özekinci, toplam 30 mil-
yon dolarlık (yaklaşık 518 milyon 
TL) yatırımla Aliağa'da 30 bin 
metrekarelik alanda Türkiye'nin 
3'üncü, İzmir'in ise en büyüğü 
olan galvaniz tesisi Azra Galva-
niz'i törenle açtı. Toplam 30 bin 
metrekarelik alan üzerine kurulu, 
6 bin metrekaresi galvaniz holü 
ve 4 bin metrekaresi çelik işleme 
servis merkezi olmak üzere top-
lamda 10 bin metrekarelik kapalı 

üretim alanına sahip tesiste 100 
bin ton sıcak daldırma havu-
zu bulunuyor. 13 metre uzunlu-
ğunda, 3.6 metre derinliğindeki 
havuz İzmir’de tek, Türkiye’deki 
üçüncü büyük konumda. Tesiste 
160 kişilik istihdam sayısı yılso-
nuna kadar 350'ye çıkacak. Rüz-
gâr enerjisini elektrik enerjisine 
dönüştüren rüzgâr ağaçları da 
bulunan tesiste ağaçların sayısı 
artırılarak idari ofislerin elektrik 
ihtiyacı karşılanacak.
Recep Özekinci, söz konusu yatı-
rımla rüzgar gülü ve güneş sant-
ralleri çelik konstrüksiyonları, 
enerji nakil hatları, GSM direkle-
ri, poligon aydınlatma direkleri, 
köprü imalatları, çelik konstrük-
siyon binalar, trafik levhaları, 

makine parça imalatları, otoyol 
korkulukları gibi birçok alan-
da hizmet vereceklerini söyledi. 
İzmir'de yılda 100 bin ton çeli-
ği galvanizle kaplayacak başka 
bir fabrika olmadığını da belir-
ten Özekinci, “İzmir’de üretilen 
birçok ürün İstanbul, Sakarya, 
Ankara ve Konya gibi şehirlere 
har ay ortalama 7 bin ton ürün 
galvaniz kaplanması için nakle-
diliyor. Bu da her ay yaklaşık 350 
TIR’ın trafiğe çıkıp yollarda za-
man ve maliyet tükettiğini gös-
teriyor. Tesisimizle ile her ay ülke 
ekonomisine ve sanayisine yak-
laşık 15 milyon TL'lik katkı sağla-
yacağız, zira nakliye maliyetleri-
ni ortadan kaldıracağız” dedi. 

Azra Galvaniz’den Aliağa'ya 
30 milyon dolarlık yatırım
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Batı Polimer A.Ş. ve Batı Com-
paund A.Ş.’nin kurucusu Güzelel 
Ailesi’nin imalat sanayisinde-
ki girişimi olan Batı Paslanmaz 
Çelik A.Ş., 100 milyon TL’lik yatı-
rımla paslanmaz çelik imalatına 
başladı. BTP Grubu Yönetim Ku-
rulu Başkanı Nedim Güzelel, İz-
mir-Kemalpaşa OSB’deki merkez 
fabrikası ve İzmir-Bornova’daki 
tesisinde faaliyet gösteren Batı 
Paslanmaz Çelik A.Ş.’nin yetkin 

işçi ve mühendis kadrosu ile Türk 
ekonomisine ve çelik sektörüne 
değer yarattığını söyledi. Güze-
lel, “Türk ekonomisinin gücüne, 
geleceğine ve ülkemizin çelik 
sektöründeki tecrübesine güve-
niyoruz. Bu güvenle yaptığımız 
yatırımımızın ülkemizin üretim ve 
ihracatına sağlayacağı katkıların 
şimdiden görünür olmasından 
gurur duyuyoruz” dedi.
Rusya ile Ukrayna arasındaki 

savaşla başlayan ambargonun 
globalde artan taleple birleş-
tiğini ve bu durumun Türk çelik 
ürünlerine talebi artırdığını belir-
ten Güzelel, şunları söyledi: “Ya-
kın coğrafyamızdaki en önemli 
çelik üreticilerinden Ukrayna’nın, 
bu alandaki üretim kapasitesinin 
yüzde 40’ını tamamen kaybetti-
ğini biliyoruz. Rusya’ya ambargo 
kararları ile birlikte Mart ayın-
da 100 bin doları aşan ton fiyatı 
ile spekülatif bir atak yapan ni-
kel başta olmak üzere, değerli 
madenlerin yerli üretimini ar-
tırmamız hayati önem taşıyor. 
Dünyanın 7’inci, Avrupa’nın en 
büyük çelik üreticisi olarak 193 
ülkeye ihracat yapan Türkiye’nin, 
40 milyon tonun üzerinde çelik 
üretimi yapan bir ülke olarak bu 
alanda yeni bir üretim strate-
jisine ihtiyaç duyduğunu düşü-
nüyoruz.” Nedim Güzelel, yakın 
zamanda yüksek hacimli ihracat 
rakamlarına ulaşmayı hedefle-
diklerini de sözlerine ekledi.

BTP Grubu’ndan 
paslanmaz 
çelik sektörüne 
100 milyon TL 
yatırım 
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Torbalı’daki tesisinde endüstriyel 
toz ayırma konusunda sentetik 
keçe üretimi gerçekleştiren BWF 
Envirotec, İzmir Pancar Orga-
nize Sanayi Bölgesi’nde aldığı 
yeni fabrikasına bu yıl sonunda 
geçecek. Yeni tesis için 4 milyon 
Euroluk yatırım yapan BWF, proje 
kapsamında 5 bin metrekarelik 
kapalı üretim alanına sahip fab-
rika alımı yaptı, makine ve teçhi-
zat siparişleri verildi. Ayrıca son 
teknolojiye sahip ekipmanlarla 
yeni bir laboratuvar da kuru-
lacak. Pancar OSB’deki yatırım 
sayesinde üretim kapasitesi ar-

tırılırken filtre torba sektörün-
de inovatif gelişmelere öncülük 
edilmesi hedefleniyor.
Merkezi Bavyera Eyaleti Of-
fingen şehrinde yer alan BWF 
Grup’un kuruluşu 1896 yılına 
dayanan ve dünya genelinde 
faaliyette bulunan uluslarara-
sı bir firma. Avusturalya, Çin, 
Çek Cumhuriyeti, Hindistan, Po-
lonya, Rusya, İspanya, Birleşik 
Devletler, İtalya, Güney Afrika, 
Avusturya ve Türkiye’de 1500’ün 
üzerinde çalışanı bulunuyor. BWF 
Grup firmalarının 4 ana faaliyet 
alanı bulunuyor. BWF Envirotec, 

endüstriyel toz ayırma konusun-
da sentetik keçe imalatı yapıyor. 
BWF Feltec, doğal ve sentetik lif-
lerden yapılmış iğne keçeler ve 
yün keçe üretiyor. BWF Protec ise 
ısı koruması, alüminyum, cam ve 
çelik gibi endüstri alanlarına tek-
nik iğneli keçeler ve sonsuz iğne-
li özel ürünlerle hizmet veriyor. 
BWF Profiles de plastik profiller, 
tüpler, levhalar ve optik folyola-
rın geliştirilmesi ve üretiminde 
tam destek sunuyor, yüksek kali-
teli plastik ürünler üretiyor.

BWF Envirotec Türkiye Genel Mü-
dürü Hakan Damarıtürk, 15 yıldır 
İzmir’de faaliyet gösterdiklerini 
ifade ederken, “İhracat bölgele-
rimiz ve hizmet verdiğimiz sek-
törler sebebiyle İzmir’in konumu-
nun avantajlarını da göz önünde 
bulundurarak yatırım için İzmir’i 
tercih ettik. Yatırım planlamala-
rımızı da burada sürdürüyoruz, 
pazar payımızı genişleterek yeni 
sektörlerde büyümeyi
hedefliyoruz” dedi.

BWF Envirotec, 
yıl sonunda 
Pancar OSB’deki 
yeni tesisine 
geçecek
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Tire Organize Sanayi Bölgesi’n-
de (TOSBİ) 230 bin metrekare 
üzerine kurulu tesisinde perdeli 
yarı römorklar, platform yarı rö-
morklar ve konteyner taşıyıcılar 
üreten Krone Türkiye, bu yıl ger-
çekleştireceği 10 milyon Euroluk 
yatırımla şu an 5 bin olan kapa-
sitesini iki yıl içinde 10 bin ade-
te yükseltecek. 4 bin metrekare 
olan kaynakhanenin 3 katına çı-
karılmasıyla sağlanacak kapasi-
te artışına ek olarak İngiltere’den 
Güney Kore’ye, İsveç’ten Tanzan-
ya’ya 27 ülkeye yapılan ihracata 
Türk Cumhuriyetleri ve Afrika’nın 

iç bölgelerinin de eklenmesi 
hedefleniyor.
Tire OSB’deki fabrikasında 450 
kişilik istihdam sağlayan Krone, 
2021 yılında ürettiği 4 bin 807 rö-
morkör ve konteyner taşıyıcının 2 
bin 453 adedini ihraç etti ve 50 
milyon dolarlık ihracat geliriyle 
Türkiye’de ilk 500 ihracatçıdan 
biri oldu. Türkiye içi pazarda da 
2 bin 354 adetlik pazar payı elde 
edildi. Bernard Krone tarafından 
Almanya, Spelle’de kurulan Kro-
ne’nin, 115 yılı aşkın süredir üre-
tim yapan bir aile şirketi olduğu-
nu belirten Krone Türkiye CEO’su 

ve Yönetim Kurulu Üyesi Rıza Ak-
gün, halen biri Türkiye’de olmak 
üzere Avrupa’da 6 fabrikada 
üretim yapan ve 6 bine yakın ça-
lışanı bulunan Krone Grubu’nun 
2021 yılı cirosunun 2.2 milyar 
euro olduğunu hatırlatan Akgün, 
“Krone, 2012 yılından beri İzmir’in 
Tire ilçesindeki fabrikasında üre-
tim yapıyor. Yatırımlarının büyük 
çoğunluğu Almanya’da bulunan 
Krone’nin, Almanya dışında sa-
dece Hollanda ve Türkiye’de üre-
tim tesisi bulunuyor. Jeopolitik ve 
lojistik avantajları sayesinde Tür-
kiye’de yatırım kararı alındı ve 
bugüne kadar 40 milyon euroluk 
yatırım gerçekleştiren Krone, zor 
günler geçiren Türk ekonomisine 
rağmen, Türkiye’ye güvenmeye 
ve yatırım yapmaya hep devam 
etti. İzmir’de üretilen ürünler Tür-
kiye pazarı haricinde; İngilte-
re’den Güney Kore’ye, İsveç’ten 
Tanzanya’ya kadar çok geniş bir 
coğrafyada kullanılıyor. Tire’deki 
tesisimizden, 27 ülkeye ihracat 
yapılıyor” dedi.

Krone Türkiye, 
ilave yatırımla 

kapasitesini 
katlayacak
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İtalyan kökenli THI Medikal’in 
İTOB Organize Sanayi Bölge-
si’nde 1 milyon Euro’luk yatırımla 
kurduğu yeni tesisi, törenle hiz-
mete açıldı. 1650 metrekare alan 
üzerine kurulan ve ilk etapta 25 
kişiye istihdam sağlayacak fab-
rikada, ABD gibi yeni pazarların 
özel taleplerinin karşılanma-
sı için yenilikçi cerrahi başlıklar 

üretilmesi hedefleniyor. THI Me-
dikal’in İtalya ve Avusturya’da 
olduğu gibi cerrahi ve tıbbi mü-
dahalelerde kullanılan patentli 
kaskları ürettiği İTOB Organize 
Sanayi Bölgesi’ndeki fabrika-
sında ayrıca Ar-Ge projelerinin 
hızlandırılması ve geliştirilmesi, 
Vivi kaskları için yeni pazarların 
artan taleplerinin karşılanması 

amaçlanıyor. İtalya, Türkiye’de 
yatırım yapan ülkeler arasında 
ilk 5 içinde yer alıyor.

THI Türkiye Yönetim Kurulu Baş-
kanı Giorgio Rosati, “İtalya ile 
Türkiye arasındaki coğrafi ya-
kınlık, Türkiye’nin Avrupa ve Asya 
arasındaki stratejik konumu, sı-
cak ve profesyonel iş ortamının 
yanında genç ve yetenekli işgücü 
ile kalite ve fiyat dengesi bizi bu-
rada yatırım yapmaya teşvik etti. 
Bu yeni yatırımla hem Türkiye’nin 
üretim gücüne hem de istihda-
mına katkı sunduk. THI Türkiye, 
inovasyonu teşvik etmek ve ar-
tırmak için doğdu. Geleneksel 
Türk ortaklarla ilişki ve işbirliğini 
güçlendirmek istiyoruz. Teşvik-
ler, laboratuvarlar, üniversiteler,  
teknoparklar sayesinde özellikle 
Ege Bölgesi’nin yeniliklere sun-
duğu mükemmel eko sistemin bir 
parçası olmayı arzuladık. Türk 
mühendis ve işçilerinin kalitesi, 
yaratıcılığı, tutkusu ile çalışmayı 
arzu ettiğimiz için de buradayız” 
diye konuştu.

İtalyan THI’den İzmir’e 
1 milyon euroluk yatırım 
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İzmir’in Aliağa ilçesini dünya yat 
üretiminin önemli merkezlerin-
den biri haline getirecek enteg-
re yat sanayi bölgesinde dolgu 
çalışmaları tamamlandı. Yıl so-
nuna kadar altyapı çalışmala-
rının tamamlanacağı bölgede 
2023 sonunda üretime başlana-
cak. 1 milyon 200 bin metrekare 
proje sahasında ve deniz kena-
rında 1250 metrekare ile 20 bin 
metrekare alana sahip 98 adet 
işletmenin yer alacağı proje, 
Türkiye’de önemli bir eksikliği gi-
dererek imalatçıları tek bir çatı 
altında toplayacak ve kümelen-
me modeliyle ülkemizin ilk ve tek 
entegre yat sanayi bölgesi haya-
ta geçmiş olacak. Tamamlandı-
ğında Avrupa’nın en büyük yat 
imalat merkezi olacak YATEK, 10 
bin kişi istihdam ederken, 500 
milyon dolarlık ihracata imza 
atacak. 

Yat ve Tekne İmalatçıları Endüst-
risi Toplu İşyeri Yapı Kooperatifi 
(YATEK) Yönetim Kurulu Başkanı 

Emin Akbaşoğlu, ortakları ara-
sında  öncü ve lider firmaların 
bulunduğu bölgenin Akdeniz’de 
İtalya, Hollanda ve Fransa’daki 
mega yat imalat, bakım, ona-
rım, konaklama hizmeti veren 
yat imalatçılarına alternatif ola-
cağını söyledi. Akbaşoğlu, “Bu-
rada mega yatları da içine alan 
kompakt bir proje planladık. Ön 
tarafta mega yat imalathanele-

ri, arkada daha küçük ebatlarda 
yat ve tekne imalatçıları ile yan 
sanayi konuşlanacak. . İşletme-
lerin ihtiyaç duyacağı yetişmiş iş 
gücü eksiğini ise yine kooperatif 
bünyesinde hayata geçireceği-
miz eğitim modülüyle sağlaya-
cağız. Dünyanın önemli yat üreti-
cilerinden Benetau, Bali, Bavaria 
gibi dev firmaların adının  proje-
miz ile anılması dahi yaptığımız 
işin öneminin göstergesi. Yat üre-
timinde dünya markası olacağız” 
diye konuştu.

İzmir, yat üretiminde 
merkez olacak 
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Çeşme Belediyesi hakkında bilgi 
verir misiniz, tarihçesi nedir, il-
çenin demografik özellikleri 
nelerdir? 
Çeşme, İzmir'in 94 km. batısında, 
kendi adını taşıyan yarımadanın 
en ucunda kurulmuştur. Gemici-
ler tarafından küçük liman diye 
adlandırılmıştır. Fakat Çeşme ve 
civarında kaynak suları bol ol-
duğundan, zamanla çoğalan ve 
buz gibi suların aktığı çeşmele-
rinden dolayı da yöreye Çeşme 
denilmiştir. Bu çeşmelerin hep-
sinin kendisine özgü bir özelliği 
ve mimarisi bulunur. Çeşme’nin 
şu anki nüfusu 48 bin 167’dir. 
Çeşme’de son yıllarda yapılan 
arkeolojik çalışmalar, bölgenin 
yaklaşık olarak sekiz bin yıldır 
yerleşime sahne olduğunu gös-
termiştir. 

İlk koltuğa oturduğunuz günden 
bugüne hayata geçirdiğiniz pro-
jelerden bahseder misiniz?
3 yıl önce yola çıkarken sahip ol-

duğumuz heyecandan hiçbir şey 
kaybetmeden, bugün kentimize 
sosyal belediyecilik anlayışıyla 
hizmet etmenin onurunu yaşıyor, 
görevimize dört elle sarılıyoruz.  
Kentimizin yüzü olan Cumhuriyet 
Meydanı’nı 1. etap çalışmaları-
mızla yeniden inşa ettik. Mey-
danımıza modern bir görünüm 
kazandırarak, Çeşmemizin do-
ğasına ve kültürüne uygun hale 
getirdik. Meydanımızı denizle ve 
yeşille buluşturacak olan 2. Etap 
projemiz için 16 bin 940 metre-
kare alanda ivedilikle çalışmala-
ra başladık. Yıllardır unutulmaya 
yüz tutan Çeşme Kent Müzemizi 
restore ederek tarihi değerleri-
mize sahip çıktık.  Asırlara mey-
dan okuyan fakat unutulmaya 
yüz tutmuş Çeşmeköy camiimi-
zin restorasyonu için kollarımı-
zı sıvadık. Pargalı Hamamı’mızı 
Restore ettik Çeşme’mize kazan-
dırdık ve hizmete açıyoruz. Atıl 
durumda bekleyen, Alaçatı Ek 
Hizmet Binamızı modern mimari 

yöntemlerle baştan aşağıya el-
den geçirerek restore ettik, 5 yıl 
sonra yeniden vatandaşlarımızın 
hizmetine açtık.  
Yurttaşlarımızın sesine kulak 
verdik. Reisdere’de bir ilke imza 
atarak düğün salonu, taziye evi 
ve otopark ihtiyacını karşılamak 
adına ‘Reisdere Kapalı Pazar-
yeri ve Çok Amaçlı Merkez’ için 
çalışmalara başladık. Göreve 
geldiğimiz ilk günden bu güne 
kentimizi geleceğe hazırlarken 
betonu değil, yeşili arttırma-
ya gayret ettik, 246 bin bitki ve 
320 bin adet ağaç dikimi ger-
çekleştirildik. ; İzmir Büyükşehir 
Belediyemizin ve İZSU’nun des-
tekleriyle Reisdere Rekreasyon 
Alanı’nda bulunan derenin çevre 
düzenlemesi yaptık, bölgemize 
yaya ve bisiklet yolu kazandırdık. 
Yıldız Burnu Rekreasyon Alamız-
da da yaptığımız peyzaj ve plaj 
düzenlemeleri ile yürüyüş ve bi-
siklet yoluyla Ilıca’da yıllardır atıl 
durumda bulunan alanın çeh-

Bugün kentimize sosyal 
belediyecilik anlayışıyla 

hizmet etmenin onurunu 
yaşıyor, görevimize dört 

elle sarılıyoruz. 

“Dünya markası 
Çeşme hedefi ile 

çalışıyoruz”

Çeşme Belediye Başkanı Ekrem Oran: 
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resini değiştirdik, yurttaşlarımız 
için yeni yaşam ve nefes alan-
ları yarattık. Sosyal demokrat 
belediyecilik ilkelerinin ışığında 
kadınlarımızın taleplerini önce-
ledik, Çeşme Belediyesi olarak 
her zaman yanlarında olduk. 
Kadınlarımız için aldığımız oto-
büs ile kültür turları gerçekleştir-
dik, düzenlediğimiz etkinliklerle 
sosyalleşmelerini sağladık, spor 
aktivitelerimiz ile de sağlıklı bir 
yaşamın kapılarını açtık. Çeşme 
Belediyesi olarak elimizi taşın al-
tına koyduk kentimizdeki Turizm 
Fakültesi’nin binasının ve ilçe-
mizdeki tüm okullarımızın tadi-
lat, boya ve temel ihtiyaçlarının 
karşılanmasını sağladık, eğitim 
öğretimin aksamaması için öğ-
rencilerimize ücretsiz servis hiz-
meti verdik, pandeminin ilk gün-
lerinden itibaren okullarımızda 
hijyeni sağlamak için ilaçlama 
çalışmalarına aralıksız devam 
ettik.
Her şeyin başı sağlık diyerek Halk 
Sağlığını önceledik, Çeşmemizde 
bir ilke daha imza attık. Halkçı bir 
belediyecilik anlayışıyla Dr. Tay-
fun Aydemir Sağlıklı Yaşam Mer-
kezi’ni yurttaşlarımızın hizmetine 
açtık, Çeşmeli vatandaşlarımızı 
Evde Sağlık Hizmetleriyle tanış-
tırdık. 2 doktor, 2 sosyolog, 1 kli-
nik psikolog, 1 fizyoterapist, 1 fizik 

tedavi teknikeri ve 2 hemşireden 
oluşan uzman kadrolarımız eşli-
ğinde tüm sağlık ve nakil ambu-
lans hizmetlerimizi ücretsiz bir 
şekilde yılda binlerce yurttaşı-
mıza ulaştırdık, fizik tedavi hiz-
metiyle hemşerilerimize derman 
olduk, bireylerin gelişimine yar-
dımcı olmak, toplumun ruh sağlı-
ğının korunmasına ve güçlenme-
sine destek sağlamak amacıyla 
Aile Danışmanlık Merkezi açtık.
Küçük dokunuşlarla büyük mut-
luluklar yaratmayı ilke edindik; 
hayatı paylaştığımız can dostla-
rımızı hiçbir zaman unutmadık. 
Canlı dostlarımızın yaşam hakkı-
nı gözeterek 20 bin hayvanımızı 
tedavi ettik, 8 bin can dostumuzu 
kısırlaştırdık. Çeşme’de ilk ola-
rak Veteriner İsmail Ekmekçioğlu 
Sokak Hayvanları Kliniğiyle hay-
vanlarımızın daha iyi şartlarda 
tedavi edilmesini sağladık, üc-
retsiz bir şekilde hizmet verdik. 
Kentin kalabalığı içerisinde kö-
peklerini gezdirebilecek yer bul-
makta zorlanan hayvan severler 
için Pati Park’ı açtık, köpekleri-
mize eğitim alanı kazandırdık. 
Ulaşılabilir olmak, hizmetin eri-
şilebilirliğini arttırmak için akıllı 
belediye uygulamasına geçtik. 
Teknolojik altyapıya yapılan ya-
tırımlar neticesinde vatandaşla-
rımızın dilediği yerden her türlü 

vergi işlemine ve kent rehberi 
gibi birçok hizmete erişmesini 
sağladık. Tüm yurttaşlarımız “Ar-
tık İmar Durumu E-Belediyeden 
öğrenebilir.” Belediyemiz bünye-
sinde kurduğumuz kariyer por-
talıyla iş arayan yurttaşlarımızla 
işverenlerimizi bir araya getirdik, 
yeni istihdam alanları yarattık, 
toplumun kanayan yarası par-
mak bastık. Kentimizin dört bir 
yanında yol yenileme ve yapım 
çalışmalarımıza hiç ara verme-
den devam ediyoruz. Kentimi-
ze vizyon katan kavşak ve çevre 
düzenlemeleriyle Çeşme’mizin 
değerine katkı sağladık. Hizmet 
kalitemizi sürdürülebilir kılmak 
için Araç filomuza 37 yeni araç 
kazandırdık. Tüm ihtiyaçların be-
lediyemizin kendi araç filosuyla 
yapılmasını sağladık. Yaz ayla-
rında milyonlara ulaşan nüfusu-
muza daha iyi hizmet verebilmek 
ve temizlik çalışmalarının daha 
hızlı yapılabilmesi için büyük 
çöp kamyonlarının giremediği, 
fiziki koşulları uygun olmayan 
bölgelerde kullanılmak üzere 6 
adet çöp taksi ekibi oluşturduk.  
Çeşme’mize toz kondurmadık. 
Gelecek kuşaklara temiz ve ya-
şanılabilir bir doğa bırakmanın, 
çevre dostu yatırımları hayata 
geçirmekle mümkün olduğunu 
aklımızdan hiç çıkarmadık. Sıfır 
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atık çeşme projesiyle Çeşme ge-
nelinde 10 adet mobil atık mer-
kezi kurduk.
Üreticimizin hakkını, tüketicimi-
zin sağlıklısını ve ucuzunu alma-
sını için tarladan sofraya üretici 
pazarımızı kurduk. Çiftçilerimizin 
emeklerini alın terlerini gelire dö-
nüştürmelerine imkân sağladık. 
Proje kapsamında üreticiden tü-
keticiye aracısız alışveriş yapma 
imkânı sağladık. Anadolu’nun 
bin yıllara dayatan tarım kültü-
rüne sahip çıktık, 6500 kilogram 
kadim buğdayımız Karakılçık to-
humunu ücretsiz olarak 50 üre-
ticimize dağıttık. Üreticilerimiz-
den hasat sonunda elde ettikleri 
66 ton ürünü Toprak Mahsulleri 
Ofisi’nin belirlediği fiyatın iki katı 
olan 5 liradan aldık. Karakılçık 
buğdayından ürettiğimiz Ata Ek-
meğini yeniden sofralara taşıdık.  
Yeryüzündeki cennet Çeş-
me’mizde 40 yıl sonra sakız 
ağaçlarımızın hasadını yap-
tık. ‘Çeşme’den Sakız Damlıyor’ 
projesi kapsamında üçüncü kez 
sakız ağaçlarının hasadını ger-
çekleştirdik. Sakız üretimi konu-
sunda gösterdiğimiz hassasiyet 
sayesinde belediye bünyemiz-
deki sakız ağacı sayısını 4000’e 
çıkardık. Çeşme'nin yerel değeri 

sakız ve kaçeli koyunları ile en-
demik türlerimiz olan anason, 
Çeşme Limonu, Çeşme Kavunu, 
sakız ağacı, Çeşme Beyaz Soğa-
nı, Çeşme Sakız Enginarı, kara-
kılçık buğdayı ve kekik üretimini 
destekleyerek, yerli tohumlarımı-
zı koruyarak, gelecek kuşaklara 
sağlıklı gıdanın ulaşmasına im-
kânı sağladık. 

Belediye olarak yeni projeleriniz 
nelerdir? Hangi alanlardaki pro-
jelere öncelik veriyorsunuz?  
Alaçatı Modern Sanat Müzesi’ni 
de kısa süre içinde hayata ge-
çireceğiz. Bodrum katında bin 
metrekare depo alanı, Zemin ka-

tında 950metrekare sergi ve satış 
alanı olan modern sanat müzesi 
projesi ile Alaçatı Modern sergi 
salonu olarak da hizmet verecek. 
Kültür ve sanatın merkezi olan 
Çeşme’deki bir başka projemiz 
ise Ilıca Kültür ve Sanat Merkezi..
Ilıca’daki ticari, sosyal ve kültü-
rel nitelikli mevcut yapıların ye-
niden düzenlenmesi sonrasında 
kafeler, kütüphane, atölyeler, 
seminer ve sinema salonları, 550 
kişilik konser ve kongre salonun-
dan oluşan, Kültür ve Sanat Mer-
kezi olarak planlanan yaklaşık 10 
bin metrekare  inşaat alanı olan 
bir proje olacak. Çeşme’de ya-
ratıcılığa ve doğaya farkındalığı 
artıracak sürdürülebilir, sağlıklı 
ve kültürel bir yaşam parkı olan, 
Alaçatı’nın doğal bitki örtüsünün 
egemen olacağı Maki Park için 
de hazırlıklara başladık.  Ilıca Sı-
cak Su Projesi, Çiftlik Köy Havuz 
Salon ve daha bir sürü projeyi de 
hayata geçirmek için çalışmala-
rımızı sürdürüyoruz. 

Eğitim, kültür ve sanatla ilgili 
çalışmalarınız nelerdir?  
Çocuklarımızı özgüvenli ve do-
nanımlı bireyler olarak yetiştir-
meyi aklımızdan hiç çıkarmadık. 
Çocuklarımızı sadece yarının 
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büyükleri olarak değil aynı za-
manda bugünün bireyleri olarak 
gördük ve çocuklarımızın sosyal 
gelişimleri için uygun koşulları 
sağlamak, annelerin ekonomik 
hayata katılımını desteklemek 
için Reisdere ve Ovacık Masal 
Evlerini kurduk, 3. masal evimizin 
yapımının son aşamasına geldik. 
12 branşta, yaz spor okullarımız-
da 750 sporcumuza, gencimize, 
çocuğumuza, kadınlarımıza ve 
toplumun tüm kesimlerine (fut-
bol, basketbol, voleybol, tenis, 
satranç, yelken, kano, rüzgâr 
sörfü, step aerobik, pilates, jim-
nastik) profesyonel eğitmenler 
eşliğinde eğitim verdik, spor-
cularımızın tüm ekipmanlarını 
belediyemiz bünyesinden kar-
şıladık. Çeşme Belediyespor ve 
Alaçatı Spor Kulübündeki genç-
lerimize sahip çıktık, basketbo-
la gönül veren kadınlarımızı her 
alanda olduğu gibi burada da 
yalnız bırakmadık sosyal bele-
diyeciliğin en güzel örneklerini 
sergiledik.

Çeşme’mizde göreve geldiğimiz 
andan bu tarafa kültürel etkin-
liklerimize ara vermeden devam 
ettik, Çeşme’mizde yarattığımız 
‘Kültür ve sanat’ kenti kimliği çer-
çevesinde yurttaşlarımızı ücretsiz 
tiyatroyla ve konserlerle buluş-
turduk. Alaçatı Tiyatro günlerin-
de Türkiye’nin sevilen sanatçıları; 
Genco Erkal’ı, Rutkay Aziz’i, Le-
vent Üzümcü’yü, Mehmet Esen’i, 
Ali Poyrazoğlu’nu ve nice değeri-
mizi halkımızla buluşturduk. 
Alaçatı Ot Festivali’nde yüz bin-
lerce yurttaşımızı ağırladık.  Ata-
mızın Ilıca’ya gelişi her yıl düzen-
lediğimiz etkinliklerle coşkuyla 
kutladık. Çeyrek asırdan aradan 
sonra bir düşü gerçekleştirdik 
ve bir efsane geri döndü Çeşme 

Festivali'ni yeniden düzenledik. 
Kıyıdan Kıyıya Film Festivali’miz-
le sınırları ortadan kaldırdık. 
Ovacık Tarım ve Sakız Koyunu 
Festivalimizde, Germiyan Festi-
valimizde ve Dalyan Aşk Festiva-
li’mizde, Çeşme’mizin zenginlik-
lerini gözler gönüne serdik. 

Belediye sınırları içinde yer alan 
sanayi ve ticari tesisleri ile nasıl 
bir ilişkiniz var, istihdamın artı-
rılması, kente katma değer ka-
zandırılması noktasında neler 
yapıyorsunuz? 
Bir turizm kenti olan Çeşme’mi-
zin marka değerini arttırmak 
için doğaya ve çevreye duyarlı 
yatırımlara öncelik verdik. Şif-
ne Termal Otel’imizin dokusunu 
koruyarak yeniledik, otelimizin 
marka değerini artırdık, hizmet 
kalitesini Avrupa standartlarına 
çıkardık. Belediyemiz bünyesin-
de, kentimizin farklı noktalarında 
8 kafeterya ve restoranı hizmete 
soktuk. 250 Çeşmeli gencimize 12 
ay iş imkânı sağladığımız bu iş-
letmelerle halkımıza kaliteli hiz-
met verdik, Çeşme pahalı algısını 
sona erdirdik. Toplumcu beledi-
yecilik anlayışıyla, toplumun tüm 
kesimlerinin Çeşme’nin güzellik-

leriyle buluşmasına olanak sağ-
ladık. 

Çeşme Turizmi hakkındaki dü-
şünceleriniz nelerdir, turizmin 
gelişmesi için belediye olarak 
yaptığımız projeler ve katkılar 
nelerdir? 
Turizm destinasyon merkezle-
rinin başında gelen Çeşme’nin 
sağlık turizminde hak ettiği nok-
taya gelmesi için çalışmalarını 
hız kesmeden sürdürüyoruz. Ilıca 
Günübirlik Termal Kür Merkezi” 
projemizin hazırlıklarına başla-
dık.  3 adet kapalı termal havuz, 
1 adet açık yarı olimpik havuz, 1 
adet açık engelli termal havuz, 
1 adet açık termal havuz, 2 adet 
çocuk havuzu, 2 adet kafe, Türk 
hamamı, buhar banyoları, sa-
unalar, Fitness merkezi, 4 adet 
özel termal oda, masaj salonla-
rından oluşan yaklaşık 8 bin met-
rekare inşaat alanı olan bir pro-
je…Vatandaşlarımız günü birlik 
termal tesislerimizden fayda-
lanabileceği, etrafında alışveriş 
yapabileceği ve aileleriyle keyifli 
vakit geçirebileceği, Ilıca’nın viz-
yonuna değer katacak projemizi 
yakında vatandaşlarımızın hiz-
metine sunacağız.”
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İzmir deyince akla gelen ilk isim-
lerden biri Uğur Yüce. İş yaşa-
mı boyunca Ege Bölgesi Sana-
yi Odası’nda başkanlık yaptı, 
kalkınma ajansının, çok ortaklı 
şirketlerin ve sivil toplum örgüt-
lerinin kuruluşuna önderlik etti. 
Bilişim ve teknolojiyle ilgili kamu 
kurumlarının yönetimlerinde gö-
rev aldı. Yaşı 80’i de aştı ama 
daha yapacak çok şeyi var. 2012 
yılından bu yana bir parçası bu 
söyleşinin konusu olan Kentimiz 
İzmir Derneği’nde yol arkadaş-
larıyla birlikte İzmir’in tarihi ve 
kültürel miraslarının gün ışığına 
çıkarılıp korunması ve gelecek 
nesillere aktarılması için çaba 
sarf ediyor.

Uğur Yüce her girişimindeki 
amacı, “Bu fakir ülke bizi okut-
tu, yetiştirdi. Ülkemize çok şey 
borçluyuz ve bunu bir şekilde 
yaşarken ödemek lazım. Bugü-
ne kadar yaptığım bütün işlerde 
temel motivasyonum ülkeme, 
yaşadığım kente bir şeyler vere-
bilmek oldu. Yaşarken bilgimi-
zi, tecrübemizi, varsa bir miktar 
maddi varlığımızı gelecek için 
ortaya koymak, paylaşmak ge-
rek” sözleriyle anlatmaya çalışı-
yor. Ancak, Uğur Yüce’nin kültü-
rel mirasın korunup yaşatılması 
çalışmalarında bir motivasyonu 
daha var: İzmir’in en önemli kül-
türel ve tarihi değerlerinin başın-
da gelen Kemeraltı, Kadifekale 

ve Basmane bölgelerini kapsa-
yan üçgende yaşamış olmak… 
İzmir’in tarihten gelen birikimini 
ve gücünü bugünle birleştirip ya-
rına taşımak amacıyla yola çıkan 
Yüce ile Kentimiz İzmir Derne-
ği’ni, bugüne kadar yapılanları 
ve önümüzdeki süreçte yapıla-
cakları konuştuk.

Kentimiz İzmir Derneği ne za-
man ve niçin kuruldu?
İzmir kent değerlerinin bir başka 
deyişle somut ve somut olmayan 
kültürel mirasının korunması ve 
yaşatılması için çalışan bir sivil 
toplum kuruluşuyuz.
İzmir Kent Değerlerini Koruma 
ve Geliştirme Derneği (Kentimiz 

Kültürel mirasımızı koruyup 
yaşatmak için varız

Dünya Miras Listesi’nde 17 kültürel, 2 karma (doğal ve kültürel) 
olmak üzere toplam 19 miras alanımız var. Kültürel mirasımızı 
gelecek kuşaklara aktarmak için çalışıyoruz.
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İzmir Derneği), adından da an-
laşılacağı üzere; İzmir’in kent 
değerlerini gün ışığına çıkarmak, 
koruma ve tarih bilinci oluştur-
mak, farkındalığı artırmak, tarihi 
ve kültürel mirası ve kent kimliğini 
korumak, kentlilerin aidiyet duy-
gularını artırmak, sürdürülebilir 
kültür ve turizm ekonomisi yarat-
mak, kentin markalaşmasına ve 
dünyadaki turizm destinasyon-
ları arasında rekabetçi olmasına 
katkı sağlamak amacıyla 17 Ara-
lık 2012’de, TARKEM ile birlikte eş 
zamanlı olarak kuruldu. Derne-
ğimizde 5 profesyonel çalışan, 
200’den fazla gönüllümüzle “İz-
mir kent değerlerinin korunması, 
geliştirilmesi, bilinirliğinin artırıl-
ması ve sürdürülebilir kılınması” 
vizyonu ile projeler geliştiriyoruz.
Temel çalışma alanlarımız; met-
ruk durumdaki tarihi yapıların 
restore edilmesi ve işlevlendiril-
mesine yönelik projeler, kültü-
rel değerleri ortaya çıkarmaya 
yönelik envanter ve araştırma 
çalışmaları, tarihi ve kültürel de-
ğerleri tanıtmaya, sahiplendir-
meye ve farkındalık oluşturmaya 
yönelik projeler/etkinlikler olarak 
sıralanabilir. 

Yönetim kimlerden oluşuyor?
Kurucu olduğum için ben baş-
kanım. Samim Sivri başkan yar-
dımcısı, Sıtkı Şükürer yönetim ku-
rulu sekreteri, Temel Aycan Şen 
yönetim kurulu saymanı, Murat 
Demirer de yönetim kurulu üye-
miz. Denetim Kurulumuz; Hasan 
Eke, Turhan Boro ve Ahmet Çağ 
Çal’dan oluşuyor. 30’dan fazla 
üyemiz var. Hepsi İzmir kamuo-
yunun yakından tanıdığı isimler. 
Kamu yararına dernek olma mü-
racaatımız yapılan incelemelerin 
ardından kabul edildi, İçişleri Ba-
kanlığı tarafından da onaylandı. 

Ancak tam bu sıralarda çıkarılan 
bir karar gereği Sayın Cumhur-
başkanımızın da onaylamasını 
ve sürecin tamamlanmasını bek-
liyoruz. 

Dernek merkezi olarak İstiklal 
Okulu’nu seçmenizin özel bir ne-
deni var mı?
TARKEM’de 254 hektarlık tarihi 
alanın dışına çıkmak istemiyo-
ruz. Ancak “kent değerleri” de-
nilince 30 ilçesiyle birlikte İzmir’i 
kapsıyor. Bu nedenle TARKEM 
ile aramızdaki organik bağı bir 
miktar koparmak istediğimizde 
karşımıza bir de fırsat çıktı. Yak-
laşık 100 yıllık İstiklal Okulu ha-
rap haldeydi. Özel İdare’ye ait 
varlıklar dağıtılırken Konak Bele-
diyesi’nin mülkiyetine düşmüştü. 
Sema Pekdaş’ın Belediye Baş-

kanlığı döneminde “Restorasyon 
için kısmen fon bulsak siz de yar-
dımcı olur musunuz?” teklifimizi 
kabul ettiler. O sıralarda İZKA 
tarihi eserlerin kazanılmasına 
yönelik bir program açıklamıştı. 
Başvurumuz kabul edildi. Ora-
dan gelen 1.5 milyon liralık kay-
nağın üzerine Konak Belediyesi 
de 800 bin lira kadar katkı koydu 
ve yaklaşık 2,5 milyon lira harca-
narak bina ayağa kaldırıldı. Res-
torasyon yüklenicisi açısından 
da şans bizden yana oldu ve iş 
tamamlanınca Konak Belediyesi 
bize tahsis etti. 

“İstiklal Okulu” deyince bulun-
duğunuz mekanın ruhuna uygun 
olarak çalışmalarınıza öncelikle 
eğitimden başlamak isterim.
Eğitim denilince eskiden belirli 

Uğur YÜCE
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bir süre boyunca okula gidiyor-
dunuz, bir şeyler öğreniyordunuz 
ve bunu 15-20 yıl satabiliyordu-
nuz. Şimdi bilgi 2 senede bir ye-
nileniyor ve değişiyor. Dolayısıyla 
eğitim sürekli hale geldi, ayrıca 
okul dışı eğitim büyük önem ka-
zandı. Türkiye’deki eğitim siste-
minde de okul dışında yapılacak 
faaliyetler var. Dünyada bunlara 
laboratuvarın kısaltması olarak 
lab diyorlar, burada yapılan ça-
lışmalar da atölye çalışmaları. 
İzmir Yüksek Tekonoloji Enstitü-
sü’den uzmanlarla birlikte yap-

tığımız araştırmada dünyada 32 
alanda lab uygulandığını gör-
dük. Bunlardan 17’sinin Türkiye 
şartlarına uygun olduğunu be-
lirledik. Kendi içinde yaptığımız 
önceliklendirmede 6-8 tanesinin 
kısa vadede uygulanabilir oldu-
ğu ortaya çıktı. İçinde bulundu-
ğumuz İstiklal Okulu’nu kuluçka 
merkezi gibi organize edip bun-
ların 6 tanesiyle başlamayı iste-
dik. Eğitimlerin sürekliliği sağ-
landıkça tarihi alandaki başka 
boş binaları da restorasyonla bu 
çabaya kazandırmayı düşündük. 

Projemizden ve eğitimlerimizden 
bahsettiğimiz dostlarımız bunları 
sahiplendi ve ihtiyaçları karşıla-
dılar. Sema Pekdaş’dan sonra 
Konak Belediye Başkanı olan Ab-
dül Batur da konuya sahip çıktı, 
büyük destek sağladı. Dolayısıy-
la yenilikçi öğrenme merkezimi-
zin ismini de KONTAK koyduk.
Hedef olarak 6-16 yaş arasındaki 
çocukları seçtik. Her biri ayrı bi-
rer atölye olan Kodlama ve Ro-
botik, Matematik, El Sanatları, 
Tasarım, Kültür Sanat ile Uzay 
alanlarında 6 veya 8 hafta süren 
eğitimler veriyoruz. Konak Bele-
diyesi, semt merkezleri aracılı-
ğıyla bölgede yaşayan dar gelirli 
aileleri iyi tanıyor. Burada resmi 
kayıtlara göre 8 bin civarında 
ama gerçekte 14 bine yakın aile 
yaşıyor, 20-30 bin kadar çocuk 
var. Dar gelirli ailelerin çocukla-
rından para almıyoruz.

Bu çalışmalar sadece derneğin im-
kanları ile yürütülmüyor değil mi?
İzmir’deki değerli iş insanları 
atölyelerimizi destekliyor. Tasa-
rım bölümümüzü Ünlütürk ailesi, 
El Sanatları bölümümüzü Folkart 
finanse ediyor. Matematik bölü-
münü Moris Bencuya destekliyor. 
ESBAŞ CEO’su Dr. Faruk Güler 
uzay çadırı armağan etti. Tekno-
loji atölyemize Rami Berki katkı 
koydu.
Bizde bir çocuğun 6-8 haftalık 
eğitimi 1000 liraya maloluyor. 
Bizleri ziyaret edenler bura-
da yapılanlardan etkileniyor ve 
“Askıda Eğitim” projemize katılı-
yor. Çimentaş ve Çimentaş Vakfı, 
eğitim projelerimize ayrı ayrı ilgi 
duydular. Çimentaş yöneticile-
rinin ziyaretinde 500 çocuğun 
eğitiminin üstlenilmesi ve bunun 
sürdürülebilir olması kararlaştı-
rıldı. Norm Cıvata 30, Ercan Bil-

Kent değerlerini korumak amacıyla 
2019 yılında Avrupa Birliği’ne verdiğimiz 
4 proje kabul edildi ve tamamlanma 
aşamasına geldi.
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ginoğulları 10 çocuk için 
destek vermeyi istiyor. 
Kültür ve Sanat Atölye-
si’nde 300, Robotik Kod-
lama’da 200 çocuk bura-
daki hareketi de artırdı. 
Önümüzdeki 5 yıl içinde 
4 yeni merkez daha aça-
bileceğimizi görüyorum.
Eğitim çalışmalarındaki 
başarıyla birlikte bugüne 
kadar varlığını bile bilme-
diğimiz dernekler bizimle 
temas kurdu. Kendileri 
aslında bunu önceden 
planlamış ama imkanları 
olmadığı için hayata ge-
çirememiş. Onlarla işbir-
liği yapıyoruz, eğitimler-
de bize destek veriyorlar. 
200 kadar gönüllümüz var. Her-
kes bunun bir ihtiyaç olduğunu 
biliyor ve sahip çıkıyorlar. Önü-
müzdeki süreçte Ege Bölgesi Sa-
nayi Odası’nın vakfı ile de işbir-
liği yapacağımızı düşünüyorum. 
EBSO’ya üye sanayicilerin kendi 
işçilerinin çocukları ya da başa-
rılı buldukları çocukları destek-
lemek, sahip çıkmak için sosyal 
sorumluluk pro-
jelerini onlar adı-
na biz yapmak 
istiyoruz. Proje 
yine onların… Çi-
mentaş’ın projesi 
ile bizim çocuklar 
ilk defa Bursa’da 
bir Türkiye şam-
piyonasına katıldı 
ve birinci oldular. 
Bu, aynı zaman-
da o şirket için de 
büyük bir prestij.
Bu söyleşi vesile-
siyle İZSİAD ai-
lesine de “Askıda 
Eğitim”e destek 
için bir çağrı yap-

mak isterim. Kendilerinin imkan-
ları ölçüsünde katılmalarını veya 
Hasan Küçükkurt başkanımızın 
öncülüğünde örgütlenerek des-
tek olmalarını arzu ediyoruz.
Burada eğitim gören çocukların 
yüzde 80’ini anneleri getiriyor, 
fakat anneler burada çocukları 
eğitim görürken boş oturuyor-
lar, sıkılıyorlar. Geçenlerde bizim 
bulaşıkları yıkamışlar. Onun için 

kadınlara yönelik olarak 
el becerilerini geliştirerek 
aile ekonomisine katkıda 
bulunacakları projeler 
hazırladık. Eylül ayında 
başlayacak. 
Birleşmiş Milletler Kal-
kınma Teşkilatı (UNDP) 
ile bir birliktelik kurduk, 
gelip çalışmalarımızı in-
celediler, beğendiler. İz-
mir’de işsiz genç kadın-
lara yönelik projelerinde 
eğitim işini muhtemelen 
biz üstleneceğiz.

Kent değerlerini koruma 
alanında hangi çalışma-
lar var?
Kültürel mirasımızı gele-

cek kuşaklara aktarmak için ça-
lışıyoruz. Dünya Miras Listesi’nde 
17 kültürel, 2 karma (doğal ve 
kültürel) olmak üzere toplam 19 
miras alanımız var. UNESCO söz-
leşmesine taraf devletlerin Dün-
ya Mirası Listesi’ne girmesi için 
uygun gördükleri ve komisyona 
öneride bulundukları adayların 
yer aldığı envanter niteliğinde 

olan Geçici Liste’de 
ise 77 kültürel, 4 kar-
ma ve 3 doğal olmak 
üzere toplam 84 mi-
ras alanı bulunuyor. 
İzmir, UNESCO Dün-
ya Miras Listesi’nde 
yer alan Bergama 
Çok Katmanlı Kültü-
rel Peyzaj Alanı ve 
Efes ile listede birden 
fazla miras alanına 
sahip olan ülkemiz-
deki tek kenttir.
Kentimiz İzmir Der-
neği olarak Tarihi 
Yapıları Koruma ve 
İşlevlendirme Proje-
leri, Araştırma Pro-
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jeleri ile Tanıtım, Farkındalık ve 
Sahiplendirme Projeleri yürütü-
yoruz. Bunların tamamını söyle-
şimizin sınırları içinde zikretmek 
zor, internette www.kentimiziz-
mir.org.tr adresindeki sitemizden 
yaptığımız çalışmalara ve elde 
edilen kazanımlara ayrıntılarıyla 
ulaşılabilir.
Kentimiz İzmir Derneği tarafın-
dan bugüne kadar 100’ün üze-
rinde proje ve etkinlik gerçekleş-
tirilmiş, bu faaliyetlere 50 binin 
üzerinde kişi katılmıştır. Derne-
ğimizin dijital mecralarda yayın-
ladığı filmler 10 milyondan fazla 
kişiye ulaşmıştır.
Kent değerlerini korumak ama-
cıyla 2019 yılında Avrupa Bir-
liği’ne 4 proje verdik. Bütün 
hizmetleri dışarıdan, en iyi ya-
pandan satın alıyoruz. 5 kişinin 
çalıştığı bir dernek Türkiye’de 
AB’ye 4 proje verecek, dördü de 
kabul edilecek, hepsi yüzde 90 
hibe olacak, bunun bir 
örneği yok.

Elde edilen somut sonuçlar hak-
kında bilgi verebilir misiniz?
Projelerimizden biri Agora’nın 
dünya çapında tanınırlığını ve 
bilinirliğini artırma projesi. Yuna-
nistan ve İtalya’dan iki yabancı 
proje ortağımız var. Bu vesileyle 
öğrendik ki bizim Agora kadar 
muhteşem olmasa da Yunanis-
tan’daki agoranın 1 milyondan 
fazla, İtalya’dakinin 2,5-3 milyon 
ziyaretçisi var. Bizim Agora’mız 
grafiti koleksiyonuyla birlikte 
daha değerli ama ziyaretçisi 48 
bin kişi. Dolayısıyla önünü açma 
ve tanıtma konusunda epey alı-
nacak mesafe var. Bize tahsis 
edilen Sabetay Sevi’nin evini de 
Agora için bilgi merkezi hali-
ne getirdik. Bir başka projemiz 
STK’ların bünyelerinin güçlendi-
rilmesi projesiydi. Diğer iki proje-
mize Musevi cemaatiyle birlikte 
müracaat etmiştik. Bu kapsamda 
iki havranın restorasyonu yapıldı. 
Kültürel Mirasın Korunmasında 
Farkındalığın Artırılması proje-

sinde de hazine avı, kültür ge-
zisi ve Sefarad mutfağı etkinliği 
yapıldı. Bunların haricinde İzmir 
Valiliği ve İzmir Büyükşehir Be-
lediyesi ile birlikte yürüttüğümüz 
projelerimiz var. Eczacıbaşı aile-
siyle Süleyman Ferit Eczacıbaşı 
Anı Evi projemizde, Süleyman 
Ferit beyin 1. Beyler Sokağı’ndaki 
ilk imalathanesini aynı zamanda 
STK’ların toplantılarını yapabil-
diği, sekreterya hizmetinin veri-
lebildiği merkez haline getirmek 
istiyoruz. Eczacıbaşı ailesi res-
torasyonunu yaptığı binayı bize 
49 yıllığına tahsis ediyor. 2. Bey-
ler’deki Eski Adliye Arşivi binası, 
yeni nesil kütüphane ve çocuk 
kitapları müzesi olacak.

İzmir 8 bin 500 yıllık tarihiyle bü-
yük bir kültürel zenginliğe sahip. 
İlçelerine de odaklanıyorsunuz 
değil mi?
Kentimiz İzmir Derneği’ni bütün 
ilçelere ve kırsal alana yaymak 
istiyoruz. Bir kültür envanteri çı-
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karmak istiyoruz. Bu envanterin 
olduğu iddia ediliyor ancak bak-
tığımızda sadece birtakım tarihi 
binaları ve gayrimenkulleri içeri-
yor. Halbuki kültür envanteri bu 
demek değil. Bir defa somut olan 
ve olmayan diye ayırıyorsunuz. 
Somut olanı kendi içinde mobil 
olan ve olmayan diye ayırıyor-
sunuz. Somut olmayan da kendi 
içinde bölünüyor. Biz bitkilerden, 
yemeklerden, türkülerden, giysi-
lerden her şeyden bir envanter 
yapmak istiyoruz. İzmir Büyükşe-
hir Belediye Başkanımız Tunç So-
yer de bu fikri destekliyor. Bizim 
yapmayı istediğimiz çalışmala-
rın yarısı Avrupa Birliği projeleri 
içinde yapıldı zaten. Geri kalanı-
nı da İBB ile tamamlayacağımızı 
ümit ediyoruz. 
Kentimize ve değerlerine sahip 
çıkmak ve bunları sürdürülebilir 
kılmak amacıyla güzel bir mo-
bil uygulama da yaptık. Harap 
olmuş tarihi binaları cep telefo-
nunuzda bir tuşa basarak yaptı-
ğınız bildirim, Kültür ve Turizm İl 
Müdürlüğü’nden Valiliğe kadar 
her yere ulaşıyor. Yani malına 
sahip çık, kültürüne sahip çık, 
değerlerine sahip çık… Bir baş-
ka projemizde, tarihi alandaki 
250’ye yakın eseri bir bilgisayar 
programına yükleyip uygulama 
haline getirdik. Takip edilen ve 
kullanılan bir uygulama. Hazine 
avı projemizle mümkün olduğu 
kadar gençleri ve bilinçli insan-
ları tarihi alana çekmek ve onları 
bu bölge hakkına bilgilendirmek 
istiyoruz. Şimdiye kadar Basma-
ne civarındaki 18 tarihi alanla il-
gili 7 kere hazine avı düzenledik. 
Katılımcılar 10’ar lira ödüyorlar 
ama 500 kişi olunca ortaya bir 
değer çıkıyor ve biz bunu ödül 
olarak yine katılımcılara döndü-
rüyoruz. Burada sponsorlarımız 

da oluyor. Mesela gıda ikram-
larını İZSİAD başkanımız Hasan 
Küçükkurt yapıyor, içecek firma-
larının yine aynı şekilde desteği 
var. Şükrü Ünlütürk katılımcılar 
için tişörtler hazırlıyor. TCDD 
Basmane Garı’nı tahsis ediyor. 
Bu programın İngilizcesi deği-
şimle gelen yabancı öğrenciler 
için de çok yararlı oldu. Geçen yıl 
19 Mayıs’ta sokağa çıkma yasa-
ğı olduğu için sanal olarak yap-
tığımız hazine avına 29 ülkeden 
30 bin kişi katıldı. Müthiş bir etki 
yarattı. Bizde faaliyetler bitmez…
Agora, Kadifekale, Tiyatro, yavaş 
yavaş İzmir’in bütün tarihi yapı-
ları, bütün güzellikleri bu proje-
nin içinde olacak. Hele şu anda 
UNESCO Dünya Kültür Mirası ge-
çici listesindeki Liman Kenti İzmir 
projesi de olumlu sonuçlanır tes-

cil edilerek kültür varlığı haline 
gelirse çok daha iyi olacak.

İzmir’in tanıtımı açısından yapı-
lan projelere rağmen turizmden 
yeterli payı alabiliyor muyuz?
Türkiye’ye gelen turist sayısı 
2018-2019 sezonunda 54 milyon 
kişi. Bunun 4-5 milyonunun yurt 
dışında yaşayan vatandaşları-
mız olduğunu düşündüğümüzde 
49 milyon yabancı turist ediyor ki 
bu rakamı 30 yıl önce rüyamızda 
görsek inanamazdık. Peki, bu 49 
milyon yabancı turist nereye gel-
miş? 10 milyon İstanbul, 10 milyon 
Antalya, 3 milyon Kapadokya… 
İzmir’e gelen turist 1 milyon 400 
bin. Bunların da 700 bini kruva-
ziyer turizmle gelmiş, 500 bini 
Efes’e, 200 bini Bergama’ya git-
miş. 30 yıl önce İzmir’in Türkiye 

Sürdürülebilirlik sahip çıkmakla 
olur, sahip çıkmak ise bilinçlenmekle 

mümkün. Bu nedenle 6-16 yaş grubuna 
yönelik eğitim atölyelerimizde kültür ve 

sanat bölümü var. 
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turizminden aldığı pay yüzde 5,5 
idi ve bizler bunun en az yüzde 
10’a çıkarılması gerektiğini söy-
lüyorduk. Bugünkü payımız yüz-
de 1,5-2’lerde. Mutlaka bu payın 
artırılması lazım. İzmir’in iç tu-
rizmde de güçlü bir payı vardı. 
İzmir Enternasyonal Fuarı’nın 
düzenlendiği 20 Ağustos - 20 Ey-
lül tarihleri arasında bütün civar 
illerden insanlar adeta yağar-
dı buraya. Fuarın süresi kısaldı, 
eski niteliği kalmadı. Dolayısıyla 
İzmir’de dış turizm yok, iç turizm 
yok. Ortaya konan gerekçe şu: 
Tamam getirdik turisti de onlara 
mesela 3 gün boyuna sunabile-
cek ne var? İşte biz onlara su-
nulabilecek şeylere aşağından 
yukarıya 8 bin 500 yıllık tarihiyle 
Bayraklı Smyrna’dan, Yeşilova 
Höyüğü’nden, Agora’dan baş-
ladık. Bu yetmiyor tabii. Gastro-
nomi konusunda geliştirilmiş bir 
Kemeraltı sunabilmek de önem-
li. Kemeraltı dünyanın en büyük 
açıkhava pazarlarından biri ola-
rak tekrar eski gücüne kavuş-
malı. Biz buraya eski itibarını 
iade etmeye çalışıyoruz. Benim 

çocukluğum da burada geç-
ti, Şehit Fethibey İlkokulu’ndan 
mezunum. 1975 öncesinde bu-
rada İzmir’in önemli Türk aileleri 
yaşardı, şimdi onların evleri bi-
rer harabeye dönüştü. Hatuniye 
Camii çevresinde, Namazgah ve 
Altınordu civarındaki o eski evler 
tekrardan restore edilse, nite-
likli insanlar tekrar burada olsa 
güzel olmaz mı? Kentimiz İzmir 
Derneği olarak bizim, TARKEM’in 
yaptığı bu. Korumak ve sürdürü-
lebilir kılmak… Sürdürülebilirlik 
sahip çıkmakla olur, sahip çık-
mak ise bilinçlenmekle mümkün. 
İşte tam da bunun için 6-16 yaş 
grubuna yönelik eğitim atölyele-
rimizde kültür ve sanat bölümü 
var. Oradaki çocuklara aslında 
bunun kültürel hazine olduğunu 
ve sahip çıkılması gerektiğini öğ-
retiyoruz.

Pazarlama alanında neler var?
İzmir’deki en büyük eksikliklerden 
biri kenti tanıtan bir hediyelik eş-
yanın olmaması. Yurt dışına gitti-
ğinizde ya da yabancı bir misafi-
riniz geldiğinde verdiğiniz şeyler 

incir, zeytinyağı ve saat kulesi 
maketiyle sınırlı. Kurumlar ve şir-
ketler için de aynı şeyler geçerli. 
Eşimle yurt dışına çıkarken iste-
dim ki üzerinde İzmir sembolleri 
olan bir şapka alalım. Bir mağa-
za tavsiye ettiler, 5 bin 500 şapka 
var ama hiç biri İzmir’i sembolize 
etmiyor. Bu yaşadıklarımızdan 
yola çıkarak izmirshop’u kurduk, 
antikacılar çarşısında da dükkan 
kiraladık. İzmir’deki değerli ta-
sarımcılarla birlikte çalışarak bir 
koleksiyon oluşturmaya çalışıyo-
ruz. Hatta birkaç tane… 

Çünkü iş dünyasının aldığı he-
diyelik eşya başka, kruvaziyerle 
gelen turistin aldığı başka. Kah-
ve bardağından fulara kadar 
üzerinde İzmir’in ön planda ol-
duğu çok güzel ürünler yapıl-
maya başlandı. Kadınları da bu 
ürünlerin üretiminde değerlen-
dirmek istiyoruz. Valilik, beledi-
yeler, odalar ve borsaların da bu 
projemize sahip çıkacağını ümit 
ediyoruz. 
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HABER

İzmir Sanayici ve İş İnsanları 
Derneği (İZSİAD) Başkanı Ha-
san Küçükkurt ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Kentimiz İzmir Derneği’ni 
ziyaret ederek İzmir için yapı-
lacak çalışmalarda kurumlar 
arasındaki güçbirliğini bir kez 
daha teyit etti. Kültürel mirasın 
korunması ve geleneksel değer-

lerine sahip çıkılması amacıyla 
2012 yılından beri faaliyet gös-
teren Kentimiz İzmir Derneği, bu 
alanda yapılan çalışmalarla il-
gili sunumun ardından KONTAK 
Yenilikçi Öğrenme Merkezi’ni 
de tanıttı. Kentimiz İzmir Derne-
ği Yönetim Kurulu Başkanı Uğur 
Yüce, dezavantajlı çocuklara 

robotik kodlama, astronomi, ta-
sarım gibi bilim odaklı atölyeler 
düzenleyen merkeze İZSİAD’ın 
robotik eğitim seti destekleri için 
teşekkür etti. İZSİAD ile Kentimiz 
İzmir Derneği, daha çok çocuğa 
ulaşmak için önümüzdeki gün-
lerde daha fazla işbirliği yapıl-
masını kararlaştırdı.

İZSİAD’dan Kentimiz İzmir 
Derneği’ne ziyaret
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İzmir’in önde gelen sivil toplum 
kuruluşları ile her iki ayda bir 
istikrarlı şekilde yürüttüğü top-
lantılarına devam eden İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer, İZSİAD ile bir araya 
geldi. Çevrimiçi olarak yapılan 
toplantıda konuşan İzmir Bü-
yükşehir Belediye Başkanı Tunç 
Soyer, “” dedi. Toplantının açı-
lışında konuşan İZSİAD Yönetim 
Kurulu Başkanı Hasan Küçükkurt, 
İzmir Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Tunç Soyer’e yürüttükleri 

istikrarlı toplantılar için teşekkür 
ederek sözlerine başladı. Yerel 
yönetim STK işbirliğinin kentin 
gelişiminde çok değerli olduğunu 
vurgulayan Küçükkurt, “İZSİAD 
olarak yerel yönetimlerle dirsek 
temasını geliştirerek sürdürmeye 
devam edeceğiz” dedi. Öğrenci 
yurtları için başlatılan proje hak-
kında bilgi veren İZSİAD Başkanı 
Küçükkurt, öğrencilerle yemek 
yiyeceklerini ve bağışçılarla öğ-
rencileri buluşturacaklarını ifade 
etti.  dedi. Buca Otoyolu yanında 

Geriatri Merkezi ve Kız Öğren-
ci Yurdu konusunda yol aldık-
larını söyleyen Küçükkurt, “İzin 
ve prosedürleri alıyoruz. Anıtlar 
Kurulu’ndan gelen cevap son-
rası izinler için önce Büyükşehir 
Belediyesi’ne sonra da Buca Be-
lediyesi’ne başvuracağız” dedi. 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ali Talak ve İZSİAD Yö-
netim Kurulu Üyesi Kenan Mazıcı 
ise kent merkezindeki alışveriş 
merkezlerinin kent dışına çıka-
rılması konusunda İzmir Büyük-
şehir Belediyesi’nin konuyu gün-
deme taşımasını beklediklerini 
ifade etti. Şakran Cezaevi’nden 
çıkan çocukların hayata kazan-
dırılması konusunda İZSİAD ola-
rak çalışma yaptıklarını söyleyen 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ali Talak, cezaevi iyi-
leştirme süreci ve Dikili’deki koo-
peratiflerin arıtma tesis sorunları 
hakkında da Soyer’den bilgi is-
tendi. Talak son olarak Çiğli ilçesi 
sınırları içerisindeki kıyı şeridinin 
ve Karşıyaka kıyı şeridinin bütün-

İZSİAD ile buluşan İBB 
Başkanı Soyer: ‘’Körfezde 
oluşan kokuyu çözeceğiz”
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cül ele alınarak, yaklaşık 5 km’lik 
bir sahil düzenlemesinin yapıl-
ması önerisini getirdi. Ali Kara ise 
Buca Cezaevi’nin akibeti konu-
sunda bilgilendirme rica etti. 

Yurt konusu
Diyarbakır’da esnaf ziyareti ya-
parken bir esnaf “kızıma barına-
cak yer bulamadığımız için geri 
getirdim okula yazdıramadım” 
dedi. İçime oturdu bu durum be-
nim. Bu kabul edilemez bir şey, 
üniversiteyi kazanmak zaten 
zor, sadece yurt bulamadığı için 
eğitimden mahrum kalması çok 
üzücü bir durum. Bu proje son 
derece değerli. 800 yataklı pro-
jemizi tamamladık, ihale süreci-
ni başlattık, evka 3 de bunu tesis 
edeceğiz. 

AVM’ler şehir dışına mı
Kemeraltına ağırlık veriyoruz, 
Mayıs sonu gibi burda çalışma-
lara başlıyoruz. Yeniden ihaleye 
çıkıyoruz Kemeraltı ile ilgili. Ay-
dınlatma, sokak düzenleme, üst 
örtü yapılması gibi başlıklarda 
bir restorasyon projesi başlatı-
yoruz. Hem kuşaklama dediği-
miz Kemeraltı’nın yağmur sula-
rından etkilenmesini kaldıracak 
proje ile beraber yürüteceğiz. 
Kent merkezinde eski şehir diye 
tabir edilecek dünyanın en bü-
yük Açıkhava alışveriş merkezini 

ıslah etmeli, kente kazandırma-
lıyız. Bunun yaratacağı albeni ve 
cazibe ile kent merkezlerindeki 
alışveriş merkezleri şehir dışına 
taşınması konusunda çalışılabilir 
ama şuan için böyle bir günde-
mimiz yok. 

Şakran cezaevi
Cezaevi yönetimin onay verdiği 
herşeyi yapacağız, tüm konular-
da süreçler devam ediyor. Ancak 
prosedürü çok, hepsi yürüyor. 

Dikili kooperatif arıtma imarları
İmar plan çalışması sürüyor, en 
kısa sürede Büyükşehir Mecli-
si’ne gelecek. Kooperatiflerin 
arıtma tesisleri plan çalışmaları 
tamamlanmak üzere. 

Çiğli sahili
İnciraltı’ndan Mavişehir’e kadar 
tüm sahili tamamlayacağız, çiğli 
sahiline kadar uzatacağız. Ma-
vişehir bölgesindeki su baskınları 
bölgesini düzenliyoruz. Bunun 
devamını getirecek bir çalışmayı 
başlattık. Bütün sahil boyunca o 
doğal zenginliği vatandaşlarımı-
zın hizmetine suncak çalışmaları 
yapıyoruz. İnciraltı’dan Çiğli sa-
hillerine kadar bir parkuru ta-
mamlamayı hedefliyoruz.

Buca Cezaevi
İzmir Büyükşehir Belediye Baş-

kanı Tunç Soyer, Buca Cezae-
vi’nin sürecini paylaştı. Buca Ce-
zaevi Buca gibi büyük bir ilçenin 
nefes alabileceği bir yer diye 
düşündüm. 9 eylül 2021 tarihin-
de millet bahçesi olması ile ilgili 
Çevre ve Şehircilik Bakanlığı’na 
görüş bildirdik. AVM olmaması 
gerektiğini, rekreasyon alanı ol-
ması gerektiğini ilettik. Buca’ya 
yakışan en güzel şeyleri yapaca-
ğımız sözlerinin benim nezdimde 
bir kıymeti yok. Buca’nın nefes 
alacağı bir alana ihtiyaç var. Bu-
rası zaten hazine mülkü. Dev-
let burada bir irade kullanacak, 
konut, lojman, AVM istemiyoruz, 
Buca’nın İzmir’in ihtiyacı yeşil 
alandır. Biz de bunu söylemeye 
devam edeceğiz. 

Konaktaki belediye binası
Büyükşehir binası yıkılacak ya-
kında, hükümet konağı gibi o mi-
maride, o meydanda belediyenin 
varlığını gösterecek iki katlı bir 
belediye binası yapılacak, meclis 
salonu, komisyon odaları ve baş-
kan makamı olacak. belediyenin 
diğer müdürlükleri başka yerdeki 
bir binaya taşınacak.
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İzmir Sanayici ve İş İnsanları 
Derneği (İZSİAD) Maraton İzmir 
2022 koşusuna katılarak EÇEV ve 
ÇYDD adına bağış topladı. Top-
lam 822 bin 460 TL bağış topla-
yan İZSİAD, Maraton İzmir’de en 
fazla bağış toplayan STK oldu. 2 
bin 363 bağışçı ile de bir rekora 
sahip olduklarını söyleyen İZSİAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Küçükkurt, “Bu rekor bağış raka-
mı ile 140 öğrencinin teknoloji ih-
tiyacı karşılanacak” dedi. İZSİAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Küçükkurt ve eşi Nazmiye Küçük-
kurt EÇEV adına, İZSİAD Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Ali Ta-
lak’ın ise ÇYDD adına kampanya 
açarak katıldığı koşuya, İZSİAD 
Yönetim Kurulu Saymanı Tolga 
Yapıcı ve İZSİAD Üyesi 
Melek Canazoğlu da 
iştirak etti.  İZSİAD Yö-
netim Kurulu Başkanı 
Hasan Küçükkurt, “İZ-
SİAD ailesi olarak sos-
yal sorumluluk proje-
leri konusunda İzmir’in 
en önde gelen STK’la-
rının başında geliyo-
ruz. Maraton İzmir 

2022 halk koşusuna da katılarak 
EÇEV ve ÇYDD adına bağış top-
larken bir rekor kırmış olmak da 
İZSİAD ailesi için gurur kaynağı 
oldu” dedi.  

Küçükkurt: “Diğer STK’ları da 
bekliyoruz”
Bir sonraki Maraton İzmir’de di-
ğer STK’ları kendilerine geçmeye 
davet eden İZSİAD Yönetim Ku-
rulu Başkanı Hasan Küçükkurt, 
“İyilik için rekabet ve daha fazla 
ihtiyaç sahibine el uzatma yarı-
şı en güzel rekabetlerden biridir. 
Bu noktada diğer dost STK’ları 
da seneye Maraton İzmir’e ka-
tılmaya, bağış toplamaya davet 
ediyorum. İyilik bulaşıcıdır” dedi. 
En fazla bağış toplayan gönüllü-

nün hem genel sıralamada hem 
de İZSİAD koşucuları arasında 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ali Talak’ın olduğunu 
vurgulayan İZSİAD Başkanı Kü-
çükkurt, “En fazla bağışçıya ula-
şan gönüllümüz de Murat Bakan 
oldu. Sorunun değil çözümün bir 
parçası olan siz değerli İZSİAD 
üyelerine ve bağışçılarımıza bir 
kez daha teşekkür ederiz” dedi.  
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ali Talak ise en fazla 
bağışı toplayan gönüllü olarak 
bu gururun İZSİAD ailesine ait 
olduğunu vurguladı. Önümüzde-
ki sene kendilerinin koyduğu bu 
çıtayı geçmeye çalışacaklarını 
söyleyen Talak, “Bir hedefe ko-
şarken motivasyonunuz çocuklar 

ve eğitim olunca yo-
rulmuyorsunuz. Önü-
müzdeki sene daha 
fazla bağış ve daha 
fazla bağışçıyı bu gü-
zel amaç için bir kez 
daha bir araya getire-
ceğiz, daha fazla ço-
cuğa ve ihtiyaç sahibi-
ne dokunacağız” diye 
konuştu.

İyilik
Peşinde 
Koşan 
İZSİAD’dan 
bağış rekoru
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Türkiye’nin gözde kuruluşlarında 
mühendis olarak servis, bakım ve 
kalite sorumluluğu üstlenen Halil 
Çungur, eğitimi ve mesleki dene-
yimini kendi işinde değerlendirdi. 
Akad Özel Güvenlik Hizmetleri ile 
Akademi Akad İlkyardım Eğitim 
Merkezi’ni alanında söz sahibi ve 
Türkiye’nin en büyük şirketlerinin 
çözüm ortağı yapan Çungur, bir 
yandan da sivil toplum kuruluş-
larında görev alarak sektörüyle 
ilgili sorunlara çözüm üretiyor. 
Halil Çungur, özel güvenlik hiz-
metlerinin yanı sıra ilkyardım, 
yangın, iş kazası, afet ve acil du-
rum eğitimlerinin önemine ilişkin 
merak edilenleri İZSİAD Dergi’ye 
anlattı.

Öncelikle sizi tanıyabilir miyiz?
Yunanistan’daki Batı Trakya Tür-
kü bir ailenin ferdi olarak 1964 
yılında İskeçe’de doğdum. Aile-

ce 1973 yılında Türkiye’ye gel-
dik, İzmir’e yerleştik. O tarihten 
itibaren bütün hayatımı İzmir’de 
geçirdim. İlk ve ortaokulu Gülte-
pe’de okudum. İzmir Motor Tek-
nik Lisesi’ni bitirdikten sonra yük-
seköğrenimimi İstanbul Teknik 
Üniversitesi Sakarya Mühendislik 
Fakültesi’nde tamamlayıp 1989 
yılında makine mühendisi olarak 
mezun oldum.

Çalışma hayatına adım atışınız 
nasıl oldu?
Çalışmak öğrencilikle birlikte 
oldu diyebilirim. Babam inşaat 
kalfası olduğu için onun yanında 
da çalıştım, bulaşıkçılıktan gar-
sonluğa kadar pek çok işte ken-
dime ve aileme katkı sağlayarak 
bugünlere hazırlandım.
Okul ve askerlik hayatından son-
ra 1991 yılında Yonsan A.Ş.’de 
bakım mühendisi olarak profes-

yonel meslek yaşamına başla-
dım. Orada 2 yıl çalıştıktan sonra 
1993’te Elginkan Grubu’nun mar-
kası olan E.C.A.’nın servis şirketi-
ne bölge mühendisi olarak geçiş 
yaptım, sonra da bölge şefi ola-
rak devam ettim. 5 yıl boyunca 
servis ve müşteri hizmetleri böl-
ge yöneticiliği yaptım. 1998 yılın-
da ise o dönemde Ege’nin en bü-
yük şirketlerinden Raks grubu ile 
yollarımız kesişti. 1998-2003 yıl-
ları arasında grup şirketlerinden 
Raksev’de servis ve kalite müdü-
rü olarak çalıştım. Şirketin eko-
nomik krize girdiği yıllarda zor 
şartlarda 5 yıl yöneticilik yaptım.

Akad Özel Güvenlik ve Akad 
Akademi’yi ne zaman kurdunuz?
Raksev’den 2004 yılında ayrıl-
dıktan sonra 2005 yılında o dö-
nemde yıldızı parlamaya baş-
layan özel güvenlik hizmetleri 

“İşletmelerin 
ve kurumların 
vazgeçilmeziyiz”
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sektörüne adım attım. Akad Özel 
Güvenlik ve Eğitim Hizmetleri ile 
Akademi Akad İlkyardım Eğitim 
Merkezi adlı şirketlerimi kur-
dum. O döneme kadar geride 
kalan süreçte yöneticilik, kalite 
yöneticiliği, müşteri hizmetleri 
müdürlüğü tecrübemiz, hizmet 
sektöründe başarılı olmamızı 
sağladı. Her iki şirketimiz de fa-
aliyete başladıkları günden bu 
yana kendi alanında sadece İz-
mir’de değil Türkiye’de en başa-
rılı kurumlardır. Öğrencilerimiz, 
emniyetin yaptığı sınavlarda en 
yüksek puanları alarak özel gü-
venlik sektöründe hizmet ver-
mektedir.

Özel güvenlik sektöründe hangi 
gelişmeler yaşandı?
Türkiye’de özel güvenlik hizmet-
leri daha önce yasaya bağlı ol-
madan faaliyet gösterilen bir 
sektördü, koruma ya da bekçilik 
adı altında özel güvenlik hizmeti 
veriliyordu. 2004 yılında çıkarı-
lan Özel Güvenlik Hizmetleri Ya-
sası ile birlikte artık özel güvenlik 
hizmetleri ve eğitimi, kanunlar 
çerçevesinde İçişleri Bakanlığı’na 
bağlı emniyet teşkilatı tarafın-
dan yürütülüyor. Özel güvenlik 

personeli, emniyetin bir yardım-
cı kolu olarak çalışmaktadır. Şu 
anda 300 binin üzerinde güven-
lik personeli direkt olarak istih-
dam edilmektedir. Özel güvenlik 
sertifikası almış kişilerin sayısı 
da 1 milyonun üzerindedir. Sek-
tör her geçen gün büyümekte-
dir. Eskiden kamu kurumlarında 
gördüğümüz polisin yerini bugün 
özel güvenlik personeli almakta-
dır. Statlarda, AVM’lerde, şehir 
dışındaki sitelerde, fabrikalarda 
iş alanı bulmaktadır. İzmir’de 25 

bin civarında özel güvenlik per-
soneli görev yapmaktadır.

Özel güvenlikçi olmanın şartları 
neler? Hangi süreçlerden 
geçiliyor?
Özel güvenlik sektöründe silah-
lı ve silahsız olmak üzere 2 ayrı 
eğitim kategorisi vardır. Orta-
okul mezunu ve 18 yaşında olan 
herkes silahsız özel güvenlikçi 
olabilir. Silahlı eğitim almak için 
lise mezunu olmak ve 21 yaşını 
doldurmuş olmak şartı var. Bu 
şartları tamamlayan kişiler sağ-
lık raporlarını aldıktan sonra özel 
güvenlik merkezlerindeki eğitim-
lere katılır. İçişleri Bakanlığı’nın 
açtığı merkezi sınavda başarılı 
olanlar 5 yıl geçerli özel güvenlik 
sertifikası alırlar. Bu sürenin so-
nunda yenileme eğitimine katılır-
lar ve 5 yıl daha göreve devam 
ederler.

Akad Özel Güvenlik Eğitim Mer-
kezi olarak sizin katkınız nedir?
Akad Özel Güvenlik Eğitim Mer-
kezi, özel güvenlik olarak çalışa-
cak kişilere eğitim veriyor. Kurs-
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larımız silahlı ve silahsız olarak iki 
kategoride devam ediyor. Serti-
fika süreleri dolmuş güvenlikçile-
re de yenileme eğitimi veriyoruz. 
Silahlı olarak görev yapan özel 
güvenlik personelinin her yıl atış 
yapma zorunluluğu var. Dolayı-
sıyla Akad Özel Güvenlik’te silahlı 
güvenlik hizmeti veren persone-
lin atış eğitimi de yapılmaktadır. 
İstanbul’daki çözüm ortakları-
mızla birlikte hareket ediyoruz. 
İzmir’de bankalarda çalışan gü-
venlik personelinin yüzde 80’inin 
eğitimleri, yıllık hizmet içi eğitim 
atışları merkezimizde yapılıyor. 
Kurumsal bir yapımız var ve ba-
şarı oranımızla Türkiye’de kendi 

alanında en önemli eğitim kurum-
larından biriyiz.

Özel güvenlik kadar işletmeler 
için hayati önem taşıyan konu-
lardan biri de ilkyardım. Akade-
mi Akad neler yapıyor?
İlkyardım eğitimi gerçekten hem 
işletmelerde hem günlük hayat-
ta çok gerekli olan bir eğitim. 
İlk Yardım Yönetmeliği ve İş Gü-
venliği Kanununa göre; işletme-
ler, fabrikalar, kurumlar tehlike 
sınıflarına göre belli oranda ilk-
yardım personeli bulundurma ve 
bu personele ilkyardım eğitimi 
aldırmak zorundalar. Bu eğitim 
de Sağlık Bakanlığı’ndan yet-

ki almış kurumlardan alınmak 
zorunda. İlkokul mezunu herkes 
ilkyardımcı olabilir. İlkyardım 
eğitiminde katılımcılar 2 günlük 
eğitim alıyor, ardından Sağlık 
Bakanlığı’nın yaptığı sınava giri-
yorlar. Başarılı olduklarında 3 yıl 
geçerli olan ilkyardım sertifikası 
alıyorlar. Sertifika, 3 yılın sonun-
da 1 günlük yenileme eğitimiyle 
uzatılıyor. 
Firmalar yasal zorunluluk kap-
samında personellerine eğitim 
aldırıyorlar ancak çalışanlar da 
eğitimin yarattığı farkındalık sa-
yesinde gönüllü olarak konuya 
ilgi duyuyorlar. Dolayısıyla ilk-
yardım eğitimleri işletmeler ta-
rafından benimsenmiş durumda.
Akademi Akad İlkyardım Özel 
Eğitim Merkezi, ilkyardım eğitimi, 
yangın eğitimi, acil durum eğiti-
mi ve iş güvenliği eğitimi alanın-
da İzmir ve Ege Bölgesi’nin kendi 
alanında en büyük, ISO 9001 bel-
geli ilk ve tek eğitim kurumudur. 
Türkiye çapında önemli bir mar-
kadır. Türkiye’nin dev kuruluşla-

Türkiye’de özel güvenlik alanında 
çalışanların sayısı neredeyse polislere 
eşit. Eskiden kamu kurumlarında 
gördüğümüz polisin yerini bugün özel 
güvenlik personeli almakta. İzmir’de de 
sektör hareketli. 
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rının çözüm ortağıyız. İzmir’deki 
sanayi kuruluşlarının yüzde 70’i 
ilkyardım eğitimlerini Akademi 
Akad’dan almaktadır. İzmir’de 
yapılan ilkyardım eğitimlerinin 
de 3’te 1’ini yine Akademi Akad 
vermektedir.
İlkyardım eğitiminin haricinde 
işletmelerin acil durum planla-
rını yapıp, yasal olarak alması 
gereken yangın eğitimleri ve tat-
bikatlarını da yapmaktayız. Bu 
da sanayi kuruluşlarının önemli 
ihtiyaçlarından biridir. Çünkü iş-
letmeler, aniden yangın, iş kazası 
gibi durumlarla karşılaştıkla-
rında nasıl hareket edeceklerini 
bilmiyorlar. Bizimle çalışan ku-
rumlar gerçekten eğitimin işlevi-
ne bakıyor. Bu eğitimleri aldıktan 
sonra iyi yetiştikleri için işletme-
de bir yangın, iş kazası gibi olay-
larda çok rahat müdahale edip, 
polis veya itfaiye gelinceye kadar 
olayı gayet iyi yönetiyorlar.

Sektörünüzde sıkıntılar neler? 
Devletin çözmesi gereken sorun 
var mı?
İlkyardım Yönetmeliği’nde be-
lirlenmiş bir kurallar dizisi var. 
İlkyardım eğitimini kim verir, kim 
alır, nasıl olur, bunların hepsi be-
lirlenmiş durumda. Ama yangın 
eğitimiyle ilgili belirlenmiş bir 
şey yok. Sadece “yangın eğitimi 
alınır” diyor. Ama kimden alınır, 
hangi sürede alınır, kimler tara-
fından verilir, bunlarla ilgili bir 
boşluk var. Biz bunları denetim-
lerde Çalışma ve Sosyal Güven-
lik Bakanlığı müfettişlerine de 
aktarıyoruz. Yasa ve yönetme-
liklerdeki boşlukların giderilmesi 
gerekiyor.

Ekonomiyi genel olarak nasıl de-
ğerlendiriyorsunuz?
Türkiye çok büyük ve güçlü bir 

ülke. Hem doğal kaynakları hem 
yönetici hem de iş gücü çok olan 
bir ülke. Eğer kaynaklarını doğru 
planlar, doğru yönetir ve doğru 
kullanırsa kimse tutamaz. Bunu 
devamlı yurt dışı ziyaretlerimizde 
görüyoruz. Diğer ülkelerle kıyas-
lama yaptığımızda görüyoruz. 
Yeter ki doğru yönetilsin, doğru 
planlansın. Ama son dönemde 
bunun olmadığını görüyoruz. 
Aynı durum işletmeler için de ge-
çerli. İşletmeler kendilerini bütün 
risklere karşı planlayıp yönetme-
ye çalışıyor ama öngörülemeyen 
riskleri bertaraf edemiyoruz. Ge-
leceği göremiyoruz şu anda. Bü-
yümeye çalışıyoruz, ilave yatırım 
yapalım diyoruz ama piyasanın 
bunu nasıl kaldıracağını göremi-
yoruz. Öngörülemezlik var. 

Ekonomideki sıkıntıların ve sizin 
hedef kitlenizi oluşturan kuru-
luşların maliyetleri kısmaya yö-
nelik çalışmaları sektörünüze 
nasıl yansıdı?
İlkyardım eğitimlerinin bedeli, İl 
Sağlık Müdürlüğü’nün Yönetme-
likte belirlenen ve her yıl Ocak 

veya Şubat ayında İl Sağlık ve 
Milli Eğitim Müdürlüklerinin yö-
neticileri, Ticaret Odası temsilci-
leri, bütün eğitim kurumlarından 
gelen temsilcilerin katılımıyla 
gerçekleştirilen Fiyat Tespit Ko-
misyonu toplantısında kararlaş-
tırılıyor. Ancak özellikle 2021 ve 
2022’de öngörülemeyen maliyet-
ler, komisyon tarafından belirle-
nen fiyatı karşılamıyor. Biz Ocak 
ayında fiyat belirlediğimizde as-
gari ücrete yüzde 50 zam geldi, 
Temmuz ayında yaklaşık yüzde 
30 daha zam yapıldı. Akaryakıt 
fiyatları yıl başına göre yüzde 
200’den fazla arttı. Bizler eğitim 
verdiğimiz firmalara araçlar-
la gidiyoruz. Eğitim merkezin-
deki giderlerin en önemlisi olan 
elektrikte 3 kat artış oldu. Sade-
ce bizim değil bütün sektörlerde 
maliyet analizi yapma sıkıntıları 
var. Dolayısıyla belirsizlik herkesi 
sıkıntıya sokuyor. Biz buna göre 
kendimizi yönetmeye çalışıyoruz. 
İnşallah yıl sonuna kadar ekonomi 
toparlanır, çok daha büyük mali-
yetlerle karşı karşıya kalmayız.
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Maliyetleri öngöremedikten 
sonra nasıl yatırım yapılacak?
Biz büyük kurumlarla çalıştığımız 
için kendimizi bu konuda biraz 
daha şanslı sayıyoruz. Ama yeri 
geliyor onlar da küçülmeye gide-
biliyor ya da yatırım yapmama-
ya çalışıyorlar. Büyük kurumlar 
küçülmeye başladığında bizim 
pastadan aldığımız pay da aza-
lıyor. Tamam, onlar müşterileri-
miz ama daha önce 10 bin liralık 
fatura keserken küçüldüğünde 5 
bin liralık fatura kesebiliyorsu-
nuz. Ayrıca özel güvenlik sektö-
ründe fiyat rekabeti çok fazla. İşi 
olmayan, kendine yeni bir iş ala-
nı arayan sektörler özel güvenlik 
sektörüne yöneliyor. 
İş bulamayan, işsiz kalan, mes-
leği olmayan çoğu kişi de bu 
sektörde kendine iş imkanı ya-
ratmaya çalışıyor. Çünkü özel 
güvenlik personeli resmi kayıtlı 
olarak çalışmak zorunda. Bütün 
projeler, çalışma alanları em-
niyete bildiriliyor. Emniyet aynı 
zamanda sigorta kayıtlarını da 
istiyor. Türkiye’de yaklaşık 400 
bin civarında özel güvenlikçi ol-
duğu dikkate alındığında kayıtlı 
çalışılan ve hizmet sektöründeki 
en önemli iş kollarından biri özel 
güvenlik. Dolayısıyla her zaman 
müşterimiz oluyor ama fiyat re-
kabetinden dolayı karlılıklarımız 
çok düşüyor. 5 yıldır fiyat artı-
ramadığımız hizmetler oluyor. 
Kamerasını ücretsiz kurduğumuz 
işyerleri oluyor.

Sektörünüzle ilgili sivil toplum ku-
ruluşları bu konuda neler yapıyor? 
Ben 2005 yılında özel güven-
lik sektörüne girdim o dönemde 
sektör yeni kuruluyordu dernek 
ve sivil toplum kuruluşlarının olu-
şumunda aktif görev aldım. 2005 
yılında firmamızı kurduğumuzda 

aynı zaman diliminde kurulan 
Özel Güvenlik Hizmetleri Derne-
ği ile bu dernekleri çatısı altında 
toplayan Federasyonun yönetim 
kurulu üyesiyim. Aynı zaman-
da İzmir Ticaret Odası’nda 34. 
Grup, Güvenlik ve Destek Faa-
liyetleri Meslek Komitesi Üyesi-
yim. Özel güvenlik sektöründeki 
sorunları diğer platformlarda 
olduğu gibi meslek komitemizde 
de değerlendirip İZTO yönetimi 
ve Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’ne ileterek çözüm üretme-
ye çalışıyoruz. Özel güvenlik ala-
nındaki tecrübelerimizi paylaşıp 
sektörümüze katkı yapmaya ça-
lışıyoruz.

İZSİAD ile nasıl tanıştınız? Der-
nekle ilişkileriniz hakkında neler 
söylersiniz?
İZSİAD’ı 2005 yılından beri ta-
nıyorum. Hatta 2006 yılında İlk-
nur Denizli’nin başkan olduğu 
dönemde üyeliğe ilişkin yönetim 
kurulu kararı, iş yoğunluğundan 
dolayı ilgilenemediğimden dola-
yı askıda kalmıştı. Benim İZSİAD 
ile ilişkilerim ve desteğim esas 
olarak iş güvenliği zirvelerinde 

başladı. Özel Güvenlik Hizmet-
leri Derneği’nde birlikte yönetim 
kurulu üyeliği yaptığım dostum 
Şenol Aslanoğlu, iş güvenliği 
zirveleri düzenlenirken katılımın 
artması amacıyla bu etkinliği du-
yurma ihtiyacı hissetmişti. Biz de 
bütün büyük kurumların ilkyar-
dım eğitimlerini verdiğimiz için 
destek istedi. İZSİAD’da o dönem 
daha fazla işin içine girdim. 2014 
yılındaki kongrede stant açarak 
ve sponsor olarak katkı koymaya 
başladık. 2015 yılında da üye ol-
maya karar verdik. Aynı zaman-
da Üye İlişkileri Komisyonu ile 
Sağlık Komisyonu üyesiyim. 
İZSİAD kendi alanında gerçek-
leştirdiği faaliyetlerle Türkiye’de 
eşi olmayan bir dernek. Bu an-
lamda İZSİAD’lı olmaktan gurur 
duyuyoruz. Hem başkanımız Ha-
san Küçükkurt hem de yönetim 
kurulu üyeleri çok çaba sarf edi-
yorlar, büyük fedakarlıklar yapı-
yorlar. Bizler de çok sevdiğimiz 
derneğimizin bütün etkinlikle-
rinde yer almaya, desteklemeye 
çalışıyoruz. Hatta tavla şampiyo-
nasında kupa bile aldık. 
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Ege Sanayicileri ve İşinsanları 
Derneği (ESİAD) İzmir’de ilk kez 
düzenlediği ESİAD Yatırım Zir-
vesi’ni geleneksel hale getirme 
kararı aldı. 6 Haziran tarihinde 
yapılan ESİAD Yatırım Zirvesi’nde 
bin görüşme yapıldığını dile ge-
tiren ESİAD Yönetim Kurulu Baş-
kanı Mustafa Karabağlı, 30 ön 
anlaşmanın yapıldığını, bunun 
da ekonomik değerinin yaklaşık 
400-500 milyon dolar seviye-
sinde olduğunu tahmin ettiklerini 
söyledi. 

“500 milyon dolarlık işlem hacmi”
ESİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Mustafa Karabağlı, ESİAD Yatı-
rım Zirvesi’ni değerlendirmek ve 
güncel konulardaki görüşlerini 
dile getirmek için Dernek Merke-
zi’nde basın toplantısı düzenledi. 
Gazetecilerin yoğun ilgi göster-
diği toplantıda, ESİAD Yatırım 
Zirvesi’ni değerlendiren Kara-
bağlı, 3 ay gibi kısa bir zaman-
da organize ettikleri Zirve’nin 
başarılı sonuçları olduğuna dik-
kat çekti. ESİAD Yatırım Zirvesi 
ile sanayici ile yatırımcı arasın-
da köprü olduklarını vurgulayan  
Karabağlı, “İş dünyasının finans-
man ihtiyaçlarının karşılanması 

ve yatırım fırsatları-
nın değerlendirilmesi 
için Zirve’yi organize 
ettik. İlk kez böyle bir 
çalışma yapıldı. Zir-
ve’ye 250 üzerinde 
firmanın yöneticisi ile 
50’nin üzerinde finans 

kuruluşu temsilcisi katıldı. 30’un 
üzerinde ön anlaşma yapıldı. İz-
mir sanayicileri için Zirve ile yeni 
bir felsefe doğdu. “Biz tek başı-
na yürümek durumunda değiliz”  
düşüncesi gelişti.  Yatırım Zirvesi 
ile 500 milyon dolarlık bir işlem 
hacminin ortaya çıkacağını ön 
görüyoruz” dedi. Önümüzdeki yıl 
yapılacak olan zirvede yabancı 
yatırımcıları, özellikle uluslara-
rası borsaları davet edeceklerine 
işaret eden Karabağlı, yabancı 
yatırımcının Türkiye’ye ilgisi ol-
duğunu ancak yatırım iştahının 
zayıf olduğunu söyledi.  Gelecek 
yıl Zirveye Frankfurk, Zürih başta 
olmak üzere dünya borsalarını 
davet edeceklerini anlatan Ka-
rabağlı şöyle konuştu: “Gelecek 

yıl uluslararası büyük kuruluşlar, 
fonlar burada olacaklar. Bu yön-
de talep var. Yabancı sermayesi-
nin ülkemize çok artan ilgisi var 
fakat yatırım yapma konusunda 
iştahı az, tereddütleri var. Lojistik 
anlamda çok büyük bir avanta-
jımız var. Avrupalı kendisine çok 
kısa mesafe ulaşabilecek üretim 
merkezleri arıyor. Türkiye bunun 
en büyük adayı. Çünkü, Türki-
ye her e kadar enerji maliyetleri 
yükselmiş olsa da Avrupa’ya kı-
yasla çok daha uygun. Türk insan 
kaynağına Avrupalı çok güveni-
yor. Çok yaratıcı, çalışkan bulu-
yor. Türk mühendisine çok itibar 
ediyor. Bütün sektörlere ilgi var.” 

“Asgari ücret artışına hazırız “
Asgari ücrete önemli ölçüde zam 
yapılmasını beklediklerini ve iş 
dünyası olarak buna hazır ol-
duklarını anlatan Karabağlı, “Ül-
kemizdeki enflasyon rakamlarını 
hepimiz biliyoruz. Ücretin yıl bo-
yunca aynı kalması rasyonel ve 
yönetilebilir değil. Asgari ücrette 
önemli bir artış yapılacağını dü-
şünüyoruz. Biz iş dünyası olarak 
buna hazırlanıyoruz. Son 3 ay-
dır bunun böyle olacağını bek-
liyorduk. Hayat pahalılığı var 
alım gücü düşüyor. Dolayısıyla 
sabit gelirlilerinin ayakta kal-
ması çok zor. Nisan ayında zam 
yapan arkadaşlarımız oldu. Bu 
artışın olması bu şartlarda zo-
runluluk haline geldi” dedi. 

ESİAD Yatırım 
Zirvesi geleneksel 
hale gelecek 

HABER
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Profesyonel çalışma hayatı-
na finans sektöründe başlayan 
Mümin Yalçınkaya, emekli olur-
ken sanayiciliğe adım attı. Ma-
kine sektöründe hamur işleme 
ve şekillendirme alanında faali-
yet gösteren şirketini, yüzde 100 
müşteri memnuniyeti ilkesiyle 
kuruluşunun 7 yılında Türkiye’nin 
önde gelen isimlerinden biri 
yaptı. Bununla yetinmedi, dünya 
markası olmayı hedefledi, yurt 
dışında yatırım planladı. “Maki-
nanın mükemmeli” mottosunun 
sadece şirketi için bir slogan de-
ğil, içselleştirdiği ve inandığı bir iş 
anlayışı, bir hayat felsefesi oldu-
ğunu belirten Yalçınkaya, “Mut-
lak özen göstererek pozitif bir 
bakış açısıyla düşlediğimiz her 
makineyi dünya standartlarında 
kaliteyle sunuyoruz” diyor.

Dev Ambalaj ve Gıda Makinaları 
San. ve Tic. Ltd. Şti. Genel Mü-
dürü Yalçınkaya’nın fark yaratan 
uzmanlık ve inovatif bakış açısıy-

la şekillendirdiği başarı hikaye-
sinden çıkarılacak dersleri hep 
birlikte öğrenmeye ne dersiniz?

Sizi tanıyabilir miyiz?
1 Ocak 1966 tarihinde Konya’nın 
Ilgın ilçesine bağlı Aşağıçiğil ka-
sabasında doğdum. İlkokul, orta-
okul ve lise hayatım Aşağıçiğil’de 
geçti. 1983 yılında Uludağ Üni-

versitesi İİBF İşletme Bölümü’nü 
kazandım. 4 yıllık üniversite öğ-
renimi ve henüz öğrenciliğimin 
üçüncü sınıfından itibaren başla-
yan çalışma hayatımın okuldan 
mezun olduktan sonra da devam 
etmesi üzerine 1988 yılına kadar 
Bursa’da yaşadım. Seçkin bir ko-
operatifin birinci sınıf defterlerini 
ve muhasebe kayıtlarını tuttum, 

“Siz hayal edin 
biz tasarlayalım”
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Uludağ’da Genç Yazıcı Otel’de 
görev yaptım. Öğrencilik ve ça-
lışma hayatı sonrası memleke-
time döndüm. Vatani görevimi 
Tuzla Piyade Okulu’ndaki eğitim 
sürecinin ardından yedeksubay 
olarak Erzincan’da tamamladım.   
Profesyonel çalışma hayatınız 
nasıl başladı?
Askerlik bitince 30 Nisan 1990 ta-
rihinde Vakıfbank’taki iş hayatım 
başladı. 25 yıl 2 ay yoğun, seve-
rek ve büyük bir özveriyle görev 
yaptıktan sonra 29 Mayıs 2015’te 
orta düzey yönetici olarak emekli 
oldum.

Sanayiciliğe nasıl adım attınız?
Emekli olmama 20 gün kala ha-
lihazırda yönetiminde kurucu 
ortak olarak bulunduğum Dev 
Ambalaj ve Gıda Makinaları Sa-
nayi ve Ticaret Limited Şirketi’ni 
(DAMS) kurduk. 25 Mayıs 2022 
tarihi itibariyle sanayicilikte 8’inci 
yılımıza adım atmış durumdayız. 
Üretim ağırlıklı bu şirketimizin 
ardından DAMS Makina İhracat 
ve İthalat Ltd. Şti. olmak üzere 
ikinci şirketimizi de kurduk. 28 
Mayıs 2021’de ise Ekojet adıyla 

lazer ve inkjet yazı-
cıların tamir, bakım, 
mürekkep ve yıkama 
ile diğer sarf malze-
melerine yönelik bir 

şirketimiz daha oldu. Ben ağır-
lıklı olarak Dev Ambalaj ve Gıda 
Makinaları San. ve Tic. Ltd. Şti. 
ile ilgileniyorum.

DAMS Makina’da neler yapıyor-
sunuz?
Kemalpaşa Organize Sana-
yi Bölgesi’nde, 2015 yılında ku-
rulduğumuz günden bu yana 
dünyanın her yerinde “sadece 
mükemmeli sunar” hedefi-iddia-
sıyla hamur işleme, şekil verme, 
yatay paketleme, ekmek kesme 
(yarma), yumurtalama susam-
lama, soğutma kulesi, ferman-
tasyon kulesi, ürün taşıma kon-
veyörleri, tek ve çoklu paketleme 
hatları, talebe göre özel tasarım 
makinalar üretmekteyiz. İmala-
tını yaptığımız makinalar başta 
olmak üzere, sektörümüzdeki 
benzeri makinalara da yedek 
parça, sarf malzemesi temini ve 
servis hizmeti de sunmaktayız. 
Bütün müşterilerimize noter 
onaylı olarak bizden aldıkları 
makinalardan yüzde 100 mem-
nun kalmamaları halinde ma-
kina bedelini iade ederek geri 
alma taahhüdünü vereceğimizi 

söyleyerek ticarete devam eden 
bir firmayız. Bir başka ifadeyle 
noter onaylı yüzde 100 müşteri 
memnuniyet garantisi veriyoruz.

İddialı bir firmasınız. Bunu des-
tekleyecek Ar-Ge birimi var mı?
Kurumsal anlamda bir Ar-Ge bi-
rimimiz yok, ancak aralarında 
biri de ortağımız olmak üzere 5 
kişilik mühendis grubumuz var. 
Kesinlikle yaptığımız her işin yüz-
de 100 arkasındayız. Bu bağlam-
da Türkiye’de Burger King, Aslı 
Börek, Beksan, Sini Saray, YE-
PAŞ, Afiyet Fırın, Maun, Bi Lok-
ma, Ata Ekmek gibi önde gelen 
birçok firmanın tedarikçisiyiz. 
Son süreçte özellikle Almanya’ya 
simit hattının belli bölümleri ko-
nularında yeni anlaşmamız var. 
Yakın gelecekte makinaları da 
teslim edeceğiz.
Ağırlıklı olarak endüstriyel ek-
mek sektörüne yönelik üretim 
yapmakla birlikte paketleme, 
tortilla hattı gibi katma değeri 
daha yüksek ürünlerimiz de var. 
Son üretimimiz olan lavaş hattı, 
firmamızı segment olarak yuka-
rılara çekmiştir. Bu makinamızı 
ilk olarak da İngiltere’ye ihraç 
ettik. Zaten ABD, Kanada ve Al-
manya’da katma değeri yüksek 
ürünlerimize yönelik sektörlerde 
yatırım yapmayı düşünüyoruz.

“Yurt dışında Türkiye’nin 
makina sektöründe yüz akı 

firmalardan biri olduğumuzu 
gururla söyleyebilirim. Son 2 

yıldır imalatlarımızın yüzde 
95’ini ihraç ediyoruz, yüzde 
5’ini iç piyasaya veriyoruz.”
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İhracat yapıyor musunuz?
Yurt dışında Türkiye’nin makina 
sektöründe yüz akı firmalardan 
biri olduğumuzu gururla söyle-
yebilirim. Son 2 yıldır imalatları-
mızın yüzde 95’ini ihraç ediyoruz, 
yüzde 5’ini iç piyasaya veriyo-
ruz. Doğrudan ve dolaylı olarak 
makina gönderdiğimiz ülkelerin 
sayısı 25’i bulmuştur. ABD, Al-
manya, Belçika, Brezilya, Fransa, 
İngiltere, Kanada, Rusya, Suudi 
Arabistan, Dominik, Kolombiya, 
Pakistan, Peru, Uganda, Ukray-
na ve Umman ilk aklıma gelen 
ülkeler. Yakın gelecekte Güney 
Amerika’nın tamamına makina 
satışımız söz konusu olacak. Bu 
anlamda altyapımızı da oluş-
turuyoruz, yakında seyahatimiz 
başlayacak.
Biz dış pazarda ağırlıklı olarak 
endüstriyel ekmek üretimi kul-
varında koşuyoruz. Ancak son 
dönemde bazı ülkelerden devlet 
düzeyinde Türkiye’deki muhte-
lif makinaların tedarikçisi olma 
teklifleri de alıyoruz. Bu konuda 
da gelişmeler olacak.

Dış pazarlarda sadece ihracata 
mı odaklanıyorsunuz?
Gelecekte hedefimiz ABD’de ke-

sinlikle var olmak. Dünya piya-
saları içerisinde bizim açımızdan 
en gözde piyasa burası. İngilte-
re ve Kanada’ya ihraç ettiğimiz 
makinaların kurulumu için takım 
halinde uzun süreli vize aldık. 
Kanada’ya makina kurulumu 
için gittiğimizde bu ülkede şirket 
kurma planımızı da nasıl haya-
ta geçireceğimizi planlayacağız. 
ABD’den de uzun süreli vize ala-
bilirsek orada da şirket kurmayı 
planlıyoruz. Almanya’nın Frank-
furt kentinde kurmayı planladı-
ğımız şirketin altyapısını oluştu-
ruyoruz. 
Kurduğumuz dijital altyapı saye-
sinde 2022 yılının sonuna kadar 
DAMS Makina’yı bütün dünya-
da tanınır hale getireceğimize 
inanıyoruz. 2023 hedefimiz ise 
Türkiye’de sektörümüzde adımı-
zı ilkler arasına yazdırmak… Bu 
daha başlangıç. Çok daha ileriye 
gideceğimizden, iyi yerlerde ola-
cağımızdan kesinlikle eminiz.
Sektörünüzü nasıl değerlendiri-
yorsunuz? 
Türkiye’de ahlaki olmayan bir 
rekabet sözkonusu makinacılık 
sektöründe. Şöyle ki, sizin yılla-
rınızı verdiğiniz, gecenizi gündü-
zünüze kattığınız, maddi manevi 
bütün emeklerinizi sarf ettiğiniz 

makinalar, destursuzca, ahlak-
sızca taklit ediliyor. Açıkça söy-
lemek gerekirse bu nedenle ima-
latını yaptığımız bize özgü birçok 
makinayı Türkiye piyasasına ver-
miyoruz. Bunlardan biri tortilla 
hattı. Hamur işleme makinala-
rında da aynı şeyi düşünüyoruz.

Siz nasıl bir fark yarattınız?
DAMS Makina, kendi göbeğini 
kesme becerisinde olan bir fir-
ma. Devlet desteği gibi konuları 
çok fazla umursamayan, işini iyi, 
en iyi, hatta harika ötesi yapa-
rak bu çabalarının bütün dün-
yada karşılık bulacağına yüzde 
100 emin olan bir firma. En başta 
da vurguladığım gibi, Türkiye’nin 
makina sektöründe yüz akı ol-
mayı ilke edinmiş, buna inanmış 
bir firma. Noter taahhütlü yüzde 
100 müşteri memnuniyeti garan-
tisini verebilme kabiliyeti, tama-
men kendi işimize, iş yapma bi-
çimimize inancımızdan geliyor. 
Bizim inançlarımızda, prensip-
lerimizde, üretim anlayışımızda 
temel aldığımız görüşümüz şu-
dur ki; “DAMS Makina dünyanın 
her yerinde sadece mükemmeli 
sunar.” Tüm işlemlerimizi bu ilke 
ve prensipler üzerine yapıyoruz. 
Başarılı insanlar için “Düştüğü 
yerden bir avuç toprakla kalkar” 
diye veciz bir söz var. Ben bunu 
DAMS Makina için “Düştüğü yer-
den bir ton toprakla kalkar” diye 
ifade ediyorum.
Biz firma olarak ayrıca ülkemizin 
yurt dışında tanıtımına da kat-
kı koyuyoruz. Dış ticaret ekibi-
miz, yurt dışından gelecek bütün 
müşterilerimize, müşteri aday-
larımıza geldiği ülkenin cum-
hurbaşkanı nasıl ağırlanıyorsa 
firmamızın imkanları dahilinde 
aynı şekilde ağırlama prensibin-
dedir. Misafirlerimizin uçak bi-
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letlerinden kalabileceği en güzel 
otel, yemek yenebilecek en güzel 
restoran ve nereyi ziyaret etmek 
istiyorsa bütün programına eşlik 
ederek havalimanından uğurla-
maya kadar titizlik göstermek-
tedir. Bizden herhangi bir ürün 
almayacağından emin olduğu-
muz misafirlerimiz için bile bu 
anlayış geçerlidir. Çünkü makina 
üreticisi olduğumuz kadar ken-
dimizi Türkiye’nin turizm elçisi 
olarak da görüyoruz. Misafir-
lerimizle ilgili uygulamalarımız 
için oldukça pozitif geri dönüşler 
alıyoruz. Bunun Türkiye ile ilgili 
algıları değiştirdiği gibi iş yapma 
derinliğimizi artırdığını kesinlikle 
görüyoruz.

Makina üreticisi ve ihracatçısı 
olarak Türkiye ekonomisini genel 
hatlarıyla nasıl görüyorsunuz?
Sektör penceresinden bakar-
sak, önümüzün hem Türkiye hem 
de dünyada çok açık olduğu-
nu söyleyebilirim. Hatta benim 
baktığım yerden Türkiye fırsatlar 
ülkesi olarak düşünülebilir. Avru-
pa ülkelerine göre maliyet avan-
tajımız bizi dünyanın her yerine 
taşıyabilir. “Her şeyi devletten 
beklemeyeceksin” inancı, DAMS 
Makina’da karşılık bulur. Devleti 

yönetenler eldeki imkanları doğ-
ru şekilde ve kayırmadan doğru 
sanayicilere yönlendirirse ülke-
mizin bütün alanlarda üretim 
kapasitesini şimdikinin en az iki 
katına çıkaracağı aşikardır. 

İZSİAD ile nasıl tanıştınız? Der-
neğin faaliyetlerini nasıl değer-
lendiriyorsunuz?
Açıkçası, bürokrasinin içinden 

gelen bir insan olarak sivil top-
lum kuruluşlarına mesafeliydim. 
Ancak İZSİAD Yönetim Kuru-
lu Başkanı Hasan Küçükkurt ile 
tanıştığımızda kendisinden çok 
etkilendim. Bunun sonucu ola-
rak DAMS Makina adına ilk defa 
bir sivil toplum kuruluşuna üyelik 
tercihimizi İZSİAD’dan yana de-
ğerlendirdik. Sayın Küçükkurt’a 
bir toplantıda teşekkür etmiştim, 

bu röportaj vesilesiyle kendi-
sine ve İZSİAD Yönetim Kuru-
lu’na teşekkürlerimi iletiyorum.
İZSİAD’ın aktivitelerine katıl-
maya da başladık. Derneğin 
yeni üyeleri için düzenlenen 
plaket töreninde, geçmiş dö-
nemlerde yönetimde bulunan 
kişilerin konuşmaları, oradaki 
doğal, samimi ortam doğru-
su çok güzeldi. Bundan sonra 
da fırsat buldukça İZSİAD’ın 
programlarına katılmayı dü-
şünüyorum.

Soldan sağa, 
Genel Müdür Yardımcısı Feyza Yalçınkaya

DAMS Genel Müdürü Mümin Yalçınkaya 
İhracat Müdürü Gülden Sabırlıoğlu
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İZSİAD yurt desteği verdiği 
öğrencilerle buluştu

2021/2022 eğitim öğretim yılı 
başında üniversite öğrencileri-
nin  “barınamıyoruz” sloganı ile 
gündeme getirdiği yurt sorunu-
na İzmir Büyükşehir Belediyesi 
ile işbirliği yaparak çözüm geti-
ren İZSİAD, yurda yerleştirilen 117 

öğrenci ile yemekte buluştu. 
Nefes Restoran’da düzenlenen 
ve İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer’in de katılım 
gösterdiği yemeğe İZSİAD Yö-
netimi ve üyeleri ile öğrenciler 
katıldı. Kredi Yurtlar Kurumu’na 
yerleşemeyen ve sokakta kalan 
öğrencilerin özel yurtlara yerleş-
tirilmesi konusunda yapılan ça-
lışmaya en başından beri İZSİAD 
olarak büyük destek verdiklerini 

ifade eden İZSİAD Yönetim Kuru-
lu Başkanı Hasan Küçükkurt, “Bir 
çok öğrenicimizin barınma soru-
nunu bu şekilde çözdük. İZSİAD 
üyelerinin yanı sıra, İzmir iş dün-
yasının önde gelen isimleri ve ku-
rumları da bu sürece katkı verdi” 
dedi. Bu yemek ile öğrencilerle 
bir araya gelmek istediklerini ifa-
de eden Küçükkurt, “Hem bağış-
çılarımız hem İZSİAD üyelerimiz 
hem de öğrencileri bir araya ge-
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tirmiş olduk. Öğrencilerimizi hem 
yakından tanıdık hem de sohbet 
etme imkanı bulduk. Sosyal so-
rumluluklarını yerine getirme ko-
nusunda tüm İzmir’e örnek olan 
İZSİAD, son olarak kentimizde 
bulunan üniversite öğrencilerinin 
barınma sorununun çözümüne 
yönelik yaptığımız girişimlerde, 
her tür desteği veren siz değerli 
dostlarımıza bu vesile ile bir kez 
daha teşekkür ediyorum” dedi.

Küçükkurt: “Türkiye’nin aydınlık 
geleceği üniversite gençliğidir”
Öğrencilere de seslenen İZSİ-
AD Başkanı Küçükkurt, üniversi-
te gençliğinin ülkemizin aydınlık 
geleceği olduğunu belirterek 
şöyle konuştu: “‘O aydınlık genç-
liğin bir kısmı bu masa etrafında 
oturuyor. İş dünyası olarak güç-
lü akademi, donanımlı mezunlar 
temel beklentimizi oluşturuyor. 
Ancak iş dünyası olarak sadece 
beklemek de doğru değil ki bu 
sebeple kentimizdeki üniversi-
telerle yakın işbirlikleri içindeyiz. 
Akademi ve sanayi işbirliği her 
alanda, her platformda kurul-
mak mecburiyetindedir. Teo-
ri ile pratiğin buluşması, ancak 
akademi ile sanayinin yan yana 
gelmesi ile olur. Bu bilinçle biz 

de üniversitelerimizle, üniversite 
gençliğimizle yakın temas içinde 
olmaya özen gösteriyoruz” 

Soyer’den İZSİAD’a teşekkür
İzmir Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Tunç Soyer de öğrencilerin 
her zaman yanında olduklarını 
ifade ederek, akademik başarı-

sını devam ettiren öğrencilerin 
önümüzdeki sene de yurt bursu-
na hak kazanacakları müjdesini 
de verdi. İZSİAD ile işbirliğinin 
özellikle İzmir Depremi ile gelişti-
ğine dikkat çeken Soyer, “İZSİAD 
ile o zamandan beri dirsek dir-
seğe çalışıyoruz. Bundan sonra 
da farklı projelerde bir arada ol-
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2007 yılından beri Restorasyon 
ve Konservasyon alanında faali-
yet gösteren Umart Mimarlık ta-
rihi canlandıran dokunuşlara de-
vam ediyor. Umart Mimarlık’ın, 
Tarihi Kemeraltı Havra Sokağı’n-
da bulunan ETZ HAYİM sinago-
gu Restorasyonu çalışması hem 
ülkemizde hem de uluslararası 
koruma dünyasında büyük takdir 
topluyor. Yapının tüm yaşanmış-
lık izlerini koruyarak gelecek ne-
sillere aktarılma hedefi başarılı 

bir şekilde özel teknikler kullanı-
larak gerçekleştirildi.
Musevi Cemaati mülkiyetinde 
bulunan ETZ HAYİM Sinago-
gu Restorasyon çalışmalarının 
İzmir Valiliği, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, Konak Belediyesi ve 
TARKEM öncülüğünde yürütü-
len Tarihi Kemeraltı’nın UNESCO 
Dünya Kültür Mirası Kalıcı  liste-
sine girme çabalarına da önemli 
katkı sağlayacak. 

ETZ HAYİM Sinagogu tarihçesi:  
İbranice'de hayat ağacı anlamı-
na gelen Etz Hayim, çağlar bo-
yunca belki de en çok tasvir edi-
len semboldür. Sinagoglara bu 
adın Romaniot Toplulukları ta-
rafından verildiği fikrinden hare-
ketle, bu sinagogun olası Bizans 
dönemi sinagogu olması hak-
kında popüler bir söylem vardır. 
Ancak günümüze kadar bu tah-
mini destekleyecek herhangi bir 
kanıt bulunamamıştır. Etz Hayim 
Sinagogu, İzmir'de 17. yüzyılda 
var olan altı havradan biri ola-
rak biliniyor. Yangın ve deprem 
tehlikesini defalarca atlatan bu 
sinagog, 2000'li yıllarda bir çatı 
çökmesinden kurtulmuştur. Bir 
koruma projesi sonucunda bina 
2021 yılında ziyaretlere ve kültü-
rel etkinliklere yeniden açılmıştır.

Restorasyon Süreci: 
Binanın Restorasyon ve Konser-
vasyon çalışmaları İZKA (İzmir 
Kalkınma Ajansı) Desteği ile İz-
mir Musevi Cemaati tarafından 
Umart Mimarlık firmasına yaptı-
rılmıştır. 
Uygulama projeleri Lavi Mimar-
lık Rest.Uzm. Zübeyde Özkan ta-
rafından hazırlanmış . Uygulama 
aşamasında Musevi Cemaati 
danışmanları proje koordinatö-
rü Nesim Bencoya ile birlikte tüm 
sürece katkı sağlanmıştır.

İzmir, ETZ HAYİM 
Sinagogu’nu da 

kazandı 
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Yaklaşık 2 yıl süren çalışmalarda;  
öncelikle yapının uzun yıllardır 
devam eden statik problemle-
ri mevcutta bulunan tüm özgün 
mimari doku korunarak gide-
rilmiştir. Çöküntülü çatı özgün 
sistemde tekrar yapılmış ana 
taşıyıcı özgün kirişler korunarak 
güçlendirilmiştir. Mevcut duvar 
yüzeylerinde 3 kat boya raspası 
yapılarak yapının ilk dönemleri-
ne ve sonraki Anıtsal dönemleri-
ne ait süsleme ve boyamalarına 
ulaşılmıştır. Bu anıtsal sıva yü-
zeyleri konservasyon teknikleri 
ile koruma altına alınmıştır. Yine 
aynı şekilde yapı içindeki tüm 
ahşap detaylarda ki yaşanmışlık 
izleri konservasyon teknikleri kul-
lanılarak korunmuştur. Kadınlar 
mahfili kısmı taşıyıcı sistemi güç-
lendirilerek kullanılabilir duruma 

getirilmiştir. Ana giriş iç avlusun-
da yapılan kazı çalışmaları ile 
özgün zemin kaplamalarına ve 
duvar mozaik sıva süslemeleri-

ne ulaşılmıştır. Ana ibadete çıkan 
merdiven korunmuş, basamaklar 
özgün detaya uygun dengelen-
miştir. Ana giriş kapısı cephe ras-

HABER



56

palarında ortaya çıkmış ve öz-
gün detayda restore edilmiştir. İç 
avlunun üstü hafif geri dönüşüm-
lü şeffaf malzeme ile kapatılarak 
olumsuz dış etkilerden korun-
muştur. Bodrum kat taşıyıcı sis-
temi özgün hale getirilerek yeni 
bir etkinlik merkezi kazanılmıştır.  
Dış cepheler taş yüzeyler temiz-
lenip, derz ve koruma önlemle-
ri ile restore edilmiştir. Bodrum 
arka avlu kısmı kotları özgün se-
viyelere getirilip her türlü drenaj 
ve yalıtım önlemleri alınmıştır.

Yüzlerce yapının korunması için özverili çalışmalarına 
devam eden Umart Mimarlık  Kurucuları Koruma Uzma-
nı Mimar Burcu Kaplan ve Koruma Uzmanı İnşaat Mü-
hendisi Mahir Kaplan birçok yeni projesini de sürdürüyor.  
Çeşme Meydanındaki eski gümrük deposundan dönüşen 
Çeşme Kent Müzesi Restorasyonu, Çeşme Çakabey anıtı 
bölgesinde bulunan ilk Türk yerleşkesi olan ÇEŞMEKÖY 
Camii Restorasyonu, Narlıdere Yukarı Mahalle Restoras-
yonu, Alsancak’ta mülkiyeti İzmir Türk Kolejine ait Tarihi 
Oteller Restorasyonu, 1. Kordon Eski Alman konsoloslu-
ğu’nun GÖKDEMİR Aile Müzesi olarak Restorasyonu, 
Güzelyalı Tanınmış Ailesi Köşkü Restorasyonu Umart Mi-
marlık’ın projeleri arasında yer alıyor. 

 Umart projeleri ile 
tarihi aydınlatıyor
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İzmir’in kültürel mirasının ko-
runması ve bu alanda farkında-
lık yaratılması için çalışmalarını 
yürüten Kentimiz İzmir Derneği, 
Smyrna Agorası’nı odağına alan 
‘Kültürel Miras Yaşıyor’ projesi 
kapsamında 'Smyrna Agora-
sı Deneyim Merkezi'nin açılışını 
gerçekleştirdi. Merkezin ziyaret-
çileri, geliştirilen yenilikçi miras 
araçları sayesinde Smyrna Ago-
rası'nın geçmişini yeniden keşfe-
debilecek.
Deneyim Merkezi, Smyrna Ago-
rası ören yerinin sınırları içerisin-
de yer alan ve 19. yüzyılın ikinci 
yarısına tarihlendirilen tescilli 
yapının yeniden işlevlendirilme-
si sonucunda, T.C. Kültür ve Tu-
rizm Bakanlığı tarafından Av-
rupa Birliği’nin mali desteği ile 
hayata geçirilen “Ortak Kültür 
Mirası: Türkiye ve AB Arasında 
Koruma ve Diyalog-II” programı 
çerçevesinde oluşturuldu. Tescilli 
yapının güney kanadının 'Smy-

rna Agorası Deneyim Merkezi' 
olarak yeniden işlevlendirilmesi 
Kentimiz İzmir Derneği, Smyrna 
Antik Kenti Kazı Başkanlığı, İzmir 
Valiliği, İzmir İl Kültür ve Turizm 
Müdürlüğü, İzmir Müze Müdür-
lüğü arasında gerçekleşen güç 
birliği sonucunda tamamlandı.

Projenin önemli çıktıları
Yaklaşık 2,5 milyon TL yatırım ile 
15 ay süren ve uluslararası ortak-
larla gerçekleştirilen proje kap-
samında her biri Türkçe, İngilizce, 
İtalyanca ve Yunanca dillerinde 
olmak üzere; Smyrna Agorası 
Sanal Gerçeklik (VR) Uygulama-
sı, Mobil Uygulama (Oyun ve AR 
İçerikli), Kutu Oyunu ve Kazı Seti, 
Roma Dönemi Maketi, Belgesel, 
İnternet Sitesi, Dijital Panel, He-
diyelik Eşyalar, Logo ve Kurumsal 
Kimlik Çalışması, İllüstratif Hari-
ta, Broşür, Kültürel Miras Eğitim-
leri, Fotoğraf Çekim Alanı, Moti-
on Grafikler hazırlandı.

Kentimiz İzmir Derneği Genel 
Sekreteri Sedef Özer, "Smyrna 
Agorası’nın ulusal ve uluslarara-
sı düzeyde tanınırlığını, ziyaretçi 
sayısı ve ziyaretçi deneyimini ar-
tırmaya yönelik olarak dünyada-
ki örnekleri gibi yenilikçi araçlar 
geliştirdik" dedi. 
İzmir İl Kültür ve Turizm Müdürü 
Murat Karaçanta, Smyrna Ago-
rası için gerçekleştirilen güç bir-
liğini “Güzel bir sinerji var. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi, İzmir Va-
liliği, meslek odaları, sivil toplum 
kuruluşları bir arada çalışıyor. 
Bu şekilde İzmir’i başarıya gö-
türeceğimize inanıyorum” söz-
leriyle değerlendirdi. T.C. Kültür 
ve Turizm Bakanlığı'nı temsilen 
Arkeolog İlkay İvgin de Kültürel 
Miras Yaşıyor projesinin 100’ün 
üzerindeki başvurunun içinden 
seçilen 22 projeden biri olduğu-
nu ve projenin çıktılarından son 
derece memnuniyet duyduklarını 
ifade etti.

Smyrna 
Agorası'nda 

tarih yeniden 
canlanıyor

Uluslararası iş birliğiyle Smyrna Agorası’nın tanıtılması için hayata 
geçirilen 'Kültürel Miras Yaşıyor' projesi, yenilikçi uygulamalarıyla 
İzmir’e yeni bir değer kazandırdı.
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İklim değişikliği, doğal kaynak-
ların tükenmeye başlaması, tü-
ketim alışkanlıklarımızdaki de-
ğişim, insan nüfusunun ulaştığı 
seviye, mavi gezegenimiz üze-
rinde bir baskı oluşturuyor ve 
ne yazık ki bu olumsuz etki gün 
geçtikçe artıyor. Yaşanabilir ve 
sürdürülebilir toplumsal ha-
yat için yaşam alışkanlıklarımızı 
değiştirmek ve üretim tarzımı-
zı – ilişkilerimizi – dönüştürmek 
zorundayız. Bunun için ülkelerin 
her birinin kendi başına çaba-
ları uzun yıllardır sürmekteydi. 
Ancak 2015 yılında PARİS ’te Bir-
leşmiş Milletler İklim Değişikliği 
Çerçeve Sözleşmesi (BMİDÇS) 
kısa adı PARİS ANLAŞMASI, 196 
ülke tarafından kabul edilip im-
zalanınca, üretimde ve toplum-
sal yaşamda dönüşüm çabası 
küresel anlam kazandı. Artık 
gezegenimizi tehdit eden hoy-
ratlığa karşı küresel mücadele 
başlamış oldu. Türkiye’miz biraz 
gecikerek de olsa 7 Ekim 2021 
yılında Paris Sözleşmesi’nin ta-
rafı olduğunu TBMM’de kanun-

laştırarak onayladı. Bu onay ile 
birlikte YEŞİL DÖNÜŞÜM tüm 
kamu kurum, kuruluş, belediye-
ler, şirketler ve tek tek bireyle-
re bir sorumluluk yüklemiş oldu. 
İZSİAD’ın da üyesi olduğu üst 

kuruluşu BASİFED tam da bu 
sorumluluğun bilincinde olarak 
gerek federasyona bağlı dernek 
üyelerinin bireysel farkındalığını 
artırmak ve firmalarının da ye-
şil dönüşüm sürecine uyumunu 

İş dünyası 
yeşil 
dönüşüme 
hazırlanıyor
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sağlamak amacıyla YEŞİL KO-
MİSYON’ u kurma kararı aldı. 
Basifed icra kurulu üyesi ve EGE-
DERİDER Yönetim Kurulu Başkanı 
Eyüp SEVİMLİ sorumluluğunda 
yine EGEDERİDER ve İZSİAD YK 
üyesi Kenan MAZICI başkanlı-
ğında YEŞİL KOMİSYON kuruldu. 
Federasyona bağlı İZSİAD ile bir-
likte 12 dernek bu oluşuma üyeler 
verdiler. Çevre İl Müdürlüğümüz 
ve Büyükşehir Belediyemiz de 
oluşuma üye vererek katkılarını 
gösterdiler. Üniversiteden öğ-
retim üyelerimiz komisyonun 
bilim kurulunu oluşturdular. 
Paris Antlaşması ve Avrupa Yeşil 
Mutabakatını temel alan komis-
yon; iklim değişikliği ile sanayi 
için değişen dinamiklerin farkın-
dalığını arttırmak, yeşil dönüşüm 
sürecinde paydaşlarının bilgiye 
ulaşımını kolaylaştırmak, sunu-
lan hizmetler ve projelerde ka-
lite ile hızı arttırırken maliyetleri 
düşürmeyi hedeflemektedir. Bu 
kapsamda yapılan ilk toplantı-
larda Komisyon, yeşil çevre, yeşil 
enerji ve yeşil finans olmak üze-
re alt komisyonlara ayrılmıştır. 
Tüm komisyonlar için tek bir 
amaç doğrultusunda “Yeşil Okur 
Yazarlık” çalışması başlatılmıştır. 
Bilim kurulu üyesi Ege Üniversi-
tesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Nuri 

AZBAR liderliğinde olan bu ça-
lışmada; dönüşüm süreci içeri-
sinde tüm paydaşlar ile aynı dili 
konuşmak, doğru noktaya odak-
lanmak ve sanayiciye yol harita-
sı göstermek hedeflenmektedir. 
Ege Yönetim Danışmanları Der-
neği üyesi Miray ÇELİK başkan-
lığındaki “Yeşil Çevre” komis-
yonu ve ENSİA Dernek Başkanı 
Alper KALAYCI başkanlığındaki 

“Yeşil Enerji” komisyonu ile pay-
daşlar İçin oluşturulacak “Yeşil 
Karne” çalışması, süreç içerisin-
deki mevcut durum analizine ve 
ardından iyileştirme çalışmala-
rının yapılmasına olanak sağla-
yacaktır. İzmir Ekonomi Üniver-
sitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. C. 
Coşkun KÜÇÜKÖZMEN ve  Dr. 
Huzur KESKİN başkanlığında-
ki “Yeşil Finans” komisyonu ile 
“ESG Karnesi” çalışmaları ger-
çekleştirecektir. Yeşil dönüşüm 
sürecinde sanayicilerin yatırım 
performansında önemli bir kri-
ter olan çevresel, sosyal ve ku-
rumsal yönetişim uygulamaları 
için rehberlik hedeflenmektedir. 
Bu kapsamda ülkemizin de içe-
risinde bulunduğu yeşil dönü-
şüm sürecinde, paydaşlarımız 
ile birlikte dinamik, çözümsel ve 
sürdürülebilir çalışmalarımız ge-
lişerek devam edecektir.
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Efes ve Bergama kültür turiz-
mindeki yerini sağlamlaştırırken 
özellikle Çeşme, Alaçatı, Şirince, 
Foça, Pamucak ve Seferihisar 
bölgeleri iç pazarda da her ge-
çen gün daha dazla tanınmaya 
başlandı. Bu tanınmışlığın getir-
diği marka değeriyle de İzmir'e 
kaymalar fazla olmaya başladı.
Türkiye’nin batıya açılan kapısı 
İzmir; ticaret ve sanayide oldu-
ğu kadar hizmet sektörünün en 
önemli bileşenlerinden turizm-
de de atağa kalkıyor. Tahmini 
olarak yurt dışından 1 milyon, 
yurt içinden de 1,5 milyon olmak 
üzere 2,5 milyona yakın turist 
gelmesi, böylelikle İzmir'in 2019 
ayarlarına geri dönmesi bekle-
niyor. Pandemi nedeniyle 2020 
ve 2021 yıllarına turist sayıların-
da yaşanan düşüşün ardından 
2022 yılı umutlandıran bir ivmey-
le başladı. Sezon dışı olarak ni-
telendirilen Ocak-Nisan ayları-
na ilişkin veriler, 2022’de İzmir’e 
yabancı turist gümrük girişinde 

2019 yılına göre yüzde 20’lik artış 
kaydedildiğini gösterdi. Yerli tu-
rist konaklama sayıları ise yılın ilk 
çeyreğinde yüzde 10 arttı. Turizm 
sektörü temsilcileri İzmir’in 3 yıl 
içinde 4 milyona yakın turiste 
kapılarını açacağını düşünüyor. 
İzmir’de doğal ve tarihi zengin-
liklerle uygun iklim koşulları sa-
yesinde turizmin 12 aya yayılabi-
leceği gündemde tutuluyor. 
Kent turizmini geliştirmek için 
adımlar atılıyor
İzmir Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Tunç Soyer, “Geride kalan 
üç yılı pandemi, deprem, ekono-
mik kriz demeden, bahanelerin 
arkasına sığınmadan dolu dolu 
geçirdik. 2022’de 2019 yılı verile-
rini yakalayıp geçme hedefimize 
adım adım yaklaşıyoruz. Sezo-
nun etkisiyle hem yerli hem ya-
bancı turist sayılarında daha bü-
yük oranlarda artış yaşanacağını 
düşünüyoruz. 2022 yılının turizm 
sektörüne can suyu olacağını dü-
şünüyoruz” dedi. Aynı zamanda 

İzmir Vakfı’nın da başkanı olan 
Tunç Soyer, İzmir Vakfı üyelerinin 
desteği, İzmir Büyükşehir Bele-
diyesi ve İzmir Kalkınma Ajansı 
olarak tüm kent paydaşlarının 
ortaklığıyla İzmir’in turizmde hak 
ettiği yere gelmesi için 5 yıllık 
stratejinin belirlendiğini söyle-
yerek, şu bilgileri verdi: “Hede-
fimiz 2024 yılında İzmir’i, nitelikli 
turistin tercih ettiği, kişi başına 
turist harcamasının her geçen yıl 
arttığı bir kent haline getirmek. 
Kent ekonomisine daha çok katkı 
sunan sürdürülebilir turizm anla-
yışıyla özellikle Akdeniz Havza-
sı’nda öne çıkan bir destinasyon 
haline gelmek. Geçen üç yıl içeri-
sinde bu doğrultuda hep birlikte 
çok sayıda önemli çalışmayı ha-
yata geçirdik. 2021 yılı ise belki 
bu anlamda en hareketli geçir-
diğimiz yıl oldu. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi ve İzmir Vakfı ortaklı-
ğı, Sun Express sponsorluğuyla 
Visit İzmir mobil aplikasyonunu 
2021 Haziran ayında yayınladık. 

İzmir turizmde de 
yüzleri güldürecek
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Turist hareketliliğini 12 aya yay-
ma hedefimiz doğrultusunda 
kent turizmini geliştirmek için çok 
sayıda adım attık. Belediyemi-
zin Turizm Şubesi Müdürlüğü ve 
İzmir Vakfı’nın ortak çalışmala-
rıyla Alsancak, Kültürpark, Ko-
nak, Kemeraltı ve Hisarönü’nde 
olmak üzere toplamda 5 adet 
turist bilgilendirme ofisini açtık. 
Konak Bilgilendirme Ofisi önün-
de oluşturduğumuz otobüs park 
alanıyla kent merkezi ve Keme-
raltı’na turist getiren acenteleri-
mize çare olduk. Kemeraltı için 
yaptığımız markalaşma ve rota 
çalışmalarıyla hem yerli hem 
de yabancı turisti kent merkezi-
ne çekecek adımları hızlandır-
dık. TARKEM, Konak Belediyesi, 
İzmir Kalkınma Ajansı ve İzmir 
Büyükşehir Belediyesi UNESCO 
Ofisi’nin çalışmaları sonucunda 
Yeşilova ve Bayraklı Smyrnası 
bağlantı noktalarıyla beraber 
tarihi liman kenti başlığıyla Ke-
meraltı’nı UNESCO Dünya Mirası 
Geçici Listesi’ne sokmayı başar-
dık. Şimdi hedefimiz Bergama ve 
Efes’ten sonra Kemeraltı ile İz-
mir’e üçüncü dünya miras alanını 
kazandırmak.”

Hedef dünya markası olmak
Hedeflerinin İzmir’i UNESCO 
markasıyla anılan bir şehir ha-
line getirmek olduğunun altı-
nı çizen Başkan Soyer, “Yine bu 
süreçte paydaşlarımızla birlikte 
fiziksel, dijital ve hibrit düzenle-
nen çok sayıda ulusal ve ulusla-
rarası fuara katılım gösterdik. 
İzmir’in geçmişiyle uyumundan 
ilham alarak oluşturduğumuz 
desenleri, şehrin dört bir yanına 
yaygınlaştırmayı sürdürdük. Bu 
yıl belki de en sevindirici gelişme 
kruvaziyerleri 6 yıl aradan sonra 
tekrar İzmir Körfezi’nde görmek 
oldu. İzmir Büyükşehir Belediyesi, 
İzmir Ticaret Odası, Deniz Tica-
ret Odası, TÜRSAB ve İzmir Vakfı 
ortaklığıyla üç yıldır yaptığımız 
görüşmelerin sonunda bu yıl top-
lamda 34 gemi limana demirle-
yecek. Önümüzdeki yıllarda da 
artan sayılarıyla kruvaziyer ge-
milerini İzmir’de ağırlamak ön-
celiklerimiz arasında yer alıyor. 
Yine geçen yıl, hava yolu şirket-
leri, İzmir Büyükşehir Belediyesi 
ve İzmir Vakfı ortaklığıyla Direct 
İzmir projesini hayata geçirdik. 
Amacımız İzmir’den direkt uçuş 
gerçekleştirilen şehirlerin sayısını 

artırmak. 2022 yaz sezonu itiba-
rıyla yurtiçinde Bodrum, yurt-
dışında Tiflis, Üsküp, Cenevre, 
Beyrut, Manchester gibi şehirle-
rin eklenmesiyle directizmir.com 
web sitesinden toplam 68 desti-
nasyona ait bilgiye ulaşılabiliyor. 
İzmir’i sadece turizm sektöründe 
değil, kültür ve sanat dünyasın-
da da bir cazibe merkezi haline 
getirmek amacıyla çok sayıda 
çalışma yapıyoruz” diye konuştu.

İzmir’in turizm payı artacak
Başkan Soyer, Büyükşehir Bele-
diyesi ortaklığıyla hayata geçiri-
len İzmir Sinema Ofisi’nin 2021’de 
de onlarca filme destek sağladı-
ğına değinerek şöyle konuştu:
“Ofis, çalışmalarıyla özellikle 
Netflix ve Disney Plus gibi ulus-
lararası dijital platformların ya-
pımlarını ve dolayısıyla sinema 
sektörünün dikkatini İzmir’e çe-
kiyor. İzmir, yepyeni bir sinema 
platosuna kavuşuyor. İzmir, İs-
tanbul’da sıkışan sinema ayağını 
kente getirecek. İzmir turizmi için 
ne yapsak az kalır. Koyduğu-
muz hedeflere ulaşmak için tüm 
kurumların kenetlenerek, ortak 
akılla hareket etmesi bir zorun-
luluk. İzmirli kurumlar olarak, 
yaptığımız çalışmalarla 2022 
yılından umudumuz ve beklenti-
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miz yüksek. İnanıyorum ki İzmir, 
önümüzdeki yıllarda da sizlerin 
katkılarıyla turizmden aldığı payı 
artıracak.”

Pandemi dönemi hafif atlatıldı
İzmir'in pandemi döneminde 
2020-2021 sezonundaki krizi ha-
fif atlattığını dile getiren Ege Tu-
ristik İşletmeler ve Konaklamalar 
Birliği (ETİK) Yönetim Kurulu Baş-
kanı Mehmet İşler, "Kriz yaşama-
dı demek doğru değil, sadece 
kötünün iyisi bir dönem geçirdi. 
Alaçatı ve Çeşme bölgeleri iç 
pazara yönelik çalıştığı için krizi 
hafif atlattı. Şimdi yaraları sar-
ma zamanı. Dış pazarın da katı-
lımıyla 2022 yılında İzmir turizmi 
pozitif yönde ilerleyecek. Özellik-
le Çeşme, Alaçatı, Şirince, Foça, 
Pamucak ve Seferihisar bölgele-
ri iç pazarda da her geçen gün 
daha dazla tanınmaya başlandı. 
Bu tanınmışlığın getirdiği mar-
ka değeriyle de İzmir'e kayma-
lar fazla olmaya başladı. Başka 
önemli ögelerden bir tanesi de 
İzmir- İstanbul Otobanı'nın ya-
pılmış olmasıydı. 2022 yılı Mart 
ayında da Çanakkale Köprüsü 
bitince 25 milyona yakın İstanbul 
nüfusu içinden turistler İzmir'e 
daha çok akın edecek. Sadece 

bu da değil, Romanya, Bulgaris-
tan, Yunanistan gibi ülkelerden 
de otoban sayesinde feribot so-
runu olmayacağı için otobüsle 
direkt buraya gelme potansiyeli 
çıkacaktır. İzmir bunu iyi kullana-
caktır. İzmir bu pazarlar için ta-
nıtımlara başlamış durumda. Biz 
İzmir'in önümüzdeki 3 yıl içinde 
her yıl nüfusu kadar turisti yaka-
layacağına inanıyoruz" ifadeleri-
ni kullandı.

İzmir iç pazar için cazibe merkezi
Bu sezon turizmden beklentinin 
yüksek olduğunu söyleyen İşler, 
“Planlarımızı pandemi öncesine 
yani 2019 yılına göre yapıyoruz. 
Beklenti yüksek, ancak Rusya 
Ukrayna Savaşı beklentiyi aşağı 
çekmemize neden oldu. Normal 
koşullarda bu yıl, 45 milyon tu-
rist bekliyorduk savaşla birlikte 
bu 35 milyona kadar indi. Ancak 
Türk Lirası’nın döviz karşısında 
değer kaybetmesi, Türkiye’yi, 
daha ucuz ve kolay satın alı-
nabilir hale getirdi. Bu sayede 
Rusya-Ukrayna Savaşı ile düşen 
beklentimiz yeniden 42 milyon 
turiste kadar yükseldi” dedi. İşler, 
Avrupalı turistin Türkiye’yi tercih 
etme nedenini, “Avrupa paza-
rında İngiltere pazarı çok bas-

kın geliyor. Bunun iki nedeni var; 
ilki Türkiye’nin tesisleri çok yeni 
ve diri, ikincisi TL’nin değer kay-
bı, çünkü şu an Avrupa’nın genç 
kuşağı arasında işsizlik çok yay-
gın bu nedenle daha ucuz ola-
na rağbet artıyor. Bizim burada 
yapmamız gereken süreci doğru 
yönetip Ukrayna ve Rusya pa-
zarında yaşadığımız kaybı telafi 
etmek” olarak açıkladı.

İzmir çok farklı
Turizm konusunda İzmir’in çok 
farklı bir yerde olduğunu söy-
leyen İşler, özellikle iç pazarda 
İzmir’in bir cazibe merkezi hali-
ne geldiğini söyleyerek, “Antalya 
bölgesinde savaş nedeniyle cid-
di bir hacim boşluğu oluşacak. 
O bölgeye gelen turistlerin çok 
büyük bir kısmı Rusya ve Ukray-
na’dan olduğu için o boşluğu 
şimdi iç pazar ile doldurmaya 
çalışacaklar. Bu da Ege’den o 
bölgeye bir kayış olma riskini do-
ğuruyor. Ancak Ege Bölgesi’nin 
yaşam tarzı bir cazibe yaratıyor. 
İzmir özellikle Çeşme, Alaçatı, 
Foça, Dikili, Urla gibi ilçeleri ile 
tarihi, havası, doğal güzellikleri-
nin yanı sıra bir de yönetim şekli 
ile de çok farklı bir şehir, sokak-
taki yaşantısı, insanı İzmir’i cazip 
ve çekim merkezi haline getiri-
yor” dedi.

Yatırım çok önemli
İzmir’in özellikle yatak sayısını 
arttırmanın çok önemli olduğunu 
söyleyen İşler, şehir merkezinde-
ki otellerin doluluk oranının çok 
yüksek olduğunun altını çize-
rek, “İzmir’in yatak kapasitesi az 
ama bunu yavaş yavaş arttırıyor. 
İki dünya markası daha İzmir’e 
geldi ama bunlar yeterli değil. 
İzmir turizm pastasında payını 
almak için yatak sayısını arttır-
malı, daha fazla yatırım yapıl-
malı” ifadelerini kullandı. 
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İzmir’in turizm potansiyelinin 
gelişmesine yönelik olarak İzmir 
Büyükşehir Belediyesi, İzmir Ti-
caret Odası, İMEAK Deniz Tica-
ret Odası İzmir Şubesi, seyahat 
acentaları ile konaklama tesis-
lerini çatısı altında toplayan sivil 
toplum kuruluşlarının güçbirliği 
ile gerçekleştirilen çalışmalar 
meyvelerini vermeye başladı. 28 
Haziran günü Seven Seas, Cos-
ta Venezia ve Nautica isimli kru-
vaziyer gemileri İzmir Limanı’na 
peş peşe demirledi. Yıllar sonra 
ilk kez aynı anda 3 kruvaziyer 
gemisine ev sahipliği yapan İz-
mir’de iş dünyasının da esnafın 
da yüzü güldü. Gemilerle kente 
yaklaşık 2 bin 500 turist geldi.

Körfez’de kruvaziyer trafiği 
Kent ekonomisini canlandıracak 
kruvaziyerlerin ilki 6 yıl aradan 
sonra Nisan ayında İzmir Lima-
nı’na yanaşmıştı. Bugün gelen 
üç kruvaziyer ile İzmir’e uğrayan 
gemi sayısı sekize ulaştı. Yıl so-

nuna kadar İzmir, 26 kruvaziyere 
daha ev sahipliği yapacak. Böy-
lelikle 2022 yılında 34 kruvaziyer 
gemisi gelmiş olacak.

Turistleri, İzmir Limanı’ndaki 
Gümrük Alanı’nda İzmir Vakfı ta-
rafından oluşturulan ve İzmir kent 
kimliğini yansıtan İzmir görselleri 
karşılıyor. Yine Gümrük alanın-
da yer alan Turizm Bilgilendirme 
Ofisi’nde turistlere Turizm Şube 

Müdürlüğü’nün uzman personel-
leri tarafından yönlendirmeler ve 
tarihi kent merkezi hakkında bil-
gilendirmeler yapılıyor, broşür-
ler dağıtılıyor. Turistler, üstü açık 
otobüslerle şehir turu imkanına 
ve nostaljik tramvay ile Kordon 
gezisine erişme imkanına da sa-
hip oluyor. Ayrıca Turizm Zabı-
tası ekipleri ile turistlerin güven 
içinde kentte seyahat imkanları 
arttırılıyor.

Alsancak Limanı’na aynı 
gün 3 kruvaziyer demirledi

Gemilerle İzmir’e 
bir günde yaklaşık 2 bin 
500 turist geldi. İş dünyasının da 
esnafın da yüzü güldü.
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Türkiye’nin önemli turizm cen-
netlerinden İzmir’in Çeşme ilçesi, 
denizi, havası, yöresel yemekleri 
ve eğlence sektörüyle yerli-ya-
bancı çok sayıda ziyaretçi ağır-
lıyor. Yatay yerleşimi, sosyal me-
safeli plajlarıyla insanlara güven 
veren Çeşme, bu yıl da turizmin 
parlayan yıldızı olmaya devam 
edecek. Dış pazarda ağırlıklı 
olarak Almanların hakim olduğu 
Çeşme’de, Uzakdoğu ülkelerin-
den gelen turistlerin yoğunlaş-
maya başlaması da dikkat çe-
kiyor. İzmir’e yakınlığı ve ulaşım 
kolaylığı, yerli turistlerin tercihle-
rinde önemli rol oynuyor.

Belediyeden tam destek
Çeşme Belediye Başkanı Ekrem 
Oran, göreve geldikleri günden 
bu yana üç yıldır turizme ve tu-
rizmciye çok büyük destek ver-
diklerini, turizm sezonunu deniz, 

kum ve güneşin yanı sıra festival-
ler, kültür, spor ve gastronomi tu-
rizmiyle 12 aya çıkarmak için ça-
lıştıklarını vurguladı. Dünyanın en 
büyük dört turizm fuarlarından 
birisi olan EMITT Doğu Akdeniz 
ve Seyahat Fuarı’nda Çeşme Be-
lediyesi’nin kendine özgü tarzı ile 
fark yarattığını, Destinasyonlar 
dalında “En İyi Stant” ödülü al-
dıklarını hatırlatan Oran, “TÜYAP 
Fuar & Kongre Merkezi’nde; 14 
ülke, dünyanın önemli turist çe-
kim noktaları ve Türkiye’den 40’a 
yakın destinasyonun tanıtıldığı 
fuarda Alaçatı sokaklarını, Ar-
navut kaldırımlarını, yel değir-
menlerini ve Ilıca Plajı’nın incecik 
kumlarını taşıdığımız, ünlü Çeş-
me mandalini, Çeşme limonu, 
Çeşme enginarı, sakız ağaçları 
ile donattığımız standımızla aldı-
ğımız ödül, butik ve sürdürülebilir 
turizmde dünya markası hali-

ne getirmek için çok çalıştığımız 
Çeşmemize cesaret verdi” dedi.
Çeşme turizminin sadece deniz, 
kum ve güneşten oluşmadığını, 
tarihi ve kültürel zenginlikleriyle 
tatilcilere dört mevsim farklı gü-
zellikler sunduğunu bildiren Ek-
rem Oran, şöyle konuştu: “Çeş-
me’de gastronomi turizmi, spor 
turizmi, yelken ve sörf yarışları 
oluyor. Dünyaca tanınmış ot fes-
tivalimiz var. Germiyan ekmek 
festivali, desteklediğimiz kültür 
turizmi var. 12 İyon kentinden bir 
tanesi olan kızıl kent Ildırımız var. 
4200 yıllık kazı alanımız var. Kül-
tür, spor ve festivallerin yanı sıra 
ekim ayında temelini atacağımız 
günübirlik termal kür merkezi 
projemiz var. Merkez sayesinde 
1500-2000 tane otelimizin kışın-
da çalışacağı hamam, fitness sa-
lonu iki kapalı, iki açık havuzdan 
oluşan sauna kafe ve restaurant 

Çeşme hem 
yerliye hem 

yabancıya 
hitap ediyor

Ulaşım kolaylığı, doğal 
güzellikleri ve tarihi 

zenginlikleriyle dikkat çeken 
Çeşme, yerli turistler kadar 

Almanlar başta olmak üzere 
yabancıların da gözdesi.Ekrem ORAN
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ile 20 dönüme yayılmış tesis Ilı-
ca’ya değer katacak.”

Alman turist yoğunluğu yaşanacak
Erken rezervasyonlarda geçen 
yıla göre artış yaşanan Çeş-
me’de, yurt dışı bakımından re-
zervasyonların en önemli kısmını 
Almanlar yaptı. Çeşme Turistik 
Otelciler Birliği Başkan Yardım-
cısı Orhan Belge, Covid-19 salgı-
nı nedeniyle 2020'de zor günler 
yaşadıklarını, kontrollü normal-
leşmeyle 2021’de biraz daha ha-
reketli bir sezon geçirdiklerini, 
2022’de ise beklentilerinin arttı-
ğını söyledi. Dış pazar açısından 
Çeşme’de yıllardır Almanların ilk 
sırada olduğunu hatırlatan Bel-
ge, ağırlıklı olarak Eylül ayında 
ilçeyi tercih eden Alman turist-
lerin Türkiye’ye ilgisinde iki ülke 
arasındaki ilişkilerin yanı sıra 
gurbetçilerin yaptığı tanıtımın 
etkili olduğunu vurguladı. Or-
han Belge, geçtiğimiz yılın Aralık 
ayından itibaren başlayan er-
ken rezervasyonlarda yaklaşık 
3 kat artış görüldüğüne dikkat 
çekerken, sözlerini şöyle sürdür-
dü: “Temmuz, Ağustos ve Eylül 
aylarında hangi otele giderseniz 

gidin birinci sırada Alman vatan-
daşları vardır. Turistlerle yapılan 
anketlerde de Almanların mem-
nuniyetini net olarak görüyoruz. 
Söyledikleri şu 'sizler sıcak kan-
lısınız, personeliniz otelleri evi 
gibi benimsemiş ve bizi de aile-
den biri gibi görüyor, yemekleri-
niz muhteşem.' Bizim hizmetimiz 
hiçbir yerde yok. Türk insanının 
turizmdeki hizmeti ne Portekiz, 
İspanya'da ne de Yunanistan'da 
var. Bunu gelenler söylüyor. Tur 
operatörlerini, acenteleri da-
vet ediyoruz, biz onlara gitmeye 
çalışıyoruz. Çeşme'de yıllardır 
Almanlar hep birinci sırada. Ge-
nele baktığımızda yabancı or-
talamasının en az yüzde 35'ini 

Almanlar oluşturur. Son 4 yılın 
grafiği bunun daha yukarı doğru 
gittiğini gösteriyor."

Bu yıl daha yoğun ve heyecanlı
Alaçatı Turizm Derneği’nin Tanı-
tım ve Projelerden Sorumlu Yö-
netim Kurulu Üyesi Hayriye Çiçek 
Aslan da, Çeşme’nin özellikle 
Uzakdoğu ülkelerinden çok zi-
yaretçi aldığını belirterek, “Bu yıl 
pandemiden sonra yasaksız ilk 
yılımız. Misafirlerimizi dolu dolu 
ağırlayabileceğimiz bir yıl. Bu 
sene bizim için daha yoğun ve 
heyecanlı. Ot Festivali ile aslın-
da sezon başlamış oldu. Doluluk 
oranları şu anda orta seviyeler-
de. Daha çok yabancı turistlere 
ev sahipliği yapıyoruz. İşletmeler, 
oteller, etkinlikler hazır” dedi.
Otellerde şu anda yüzde 70-80 
doluluğa ulaştıklarını kaydeden 
Aslan, “Ağustos için ön rezervas-
yonlar alındı. Yerli turistlere ka-
pımız açık, yabancı turistlerin de 
buraya gelmesi için çeşitli kam-
panyalar başlatıyoruz. Çeşme 
yazın deniziyle, sokaklarıyla, eğ-
lencesiyle güzelleşirken; kışın da 
doğa yürüyüşleriyle, kumsalıyla 
turizme katkı sağlıyor. Ege’nin 
lezzetlerini tatmak isteyen, Ege’yi 
görmek isteyenler yola Çeş-
me’den başlıyor” diye konuştu. Orhan BELGE
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Bir ülkenin tüm katmanlarında 
yaşanmış-yaşanacak olayların, 
pozitif ve negatif sonuçları analiz 
edilirken son tahlilde bir sonuca 
adres gösterilir: "Eğitim". Başarı, 
iyi eğitime ve onun alt aktörleri-
ne, başarısızlık ve kötü sonuçlar 
da yetersiz ve kötü eğitimin ha-
nesine yazılır. Yıllardır ülkemizde 
eğitim sistemi en tartışmalı konu-
dur. Devlet ve hükümet politika-
ları her dönem bu eleştirilerden 
nasibini almıştır-alacaktır. Bu 
konuda en ön sırayı alan konu 
başlığı ise; "Fırsat eşitsizliği". Bu 
eşitliğin devlet adına sağlana-
madığı ülkelerde, gönüllü eğitim 
kuruluşları öne çıkıyor. STK'lar 
mevcut durumdan görev çıkarıp 
elini taşın altına sokması gereki-

yor. İşte bu nedenle İZSİAD Eği-
tim Komisyonu olarak yola çıktık. 

Toplumda oluşan ekonomik ve 
sosyal dengesizlik eğitim alanın-
da kendini daha net gösteriyor. 
Eğitimde fırsat eşitliği dün ol-
duğu gibi yarın da sorun olma-
ya devam edecek. ÇYDD, EÇEV, 
TEV gibi eğitimde çözüm odaklı 
dernek ve vakıfların önemi bu-
rada daha çok ortaya çıkıyor. 
Özellikle Anadolu'da hak ettiği 
eğitimi alamayan çocuklarımızın 
oluşturduğu dezavantajlı büyük 
bir nüfus var. Bu kardeşlerimizin 
tespit edilmesi ve eğitim olarak 
gereken noktalara taşınma-
sı gönüllü eğitim kurumlarının 
görevi haline geldi. Biz İZSİAD 

olarak Yönetim Kurulu Başka-
nımız Hasan Küçükkurt önderli-
ğinde eğitime, üye iş insanları-
mızla birlikle uzun yıllardır katkı 
vermeye devam ettik-edeceğiz. 
Bu katkılarımızın daha kurum-
sal hale gelmesi adına İZİSAD'ın 
var olan komisyonlarına önemli 
bir bölüm ekledik. "İZİSAD Eğitim 
Komisyonu".Eğitim Komisyonu ile 
geçmiş çalışmaların üstüne yeni  
projelerle genç kardeşlerimi-
zin eğitim sorunlarını çare bul-
ma-olma adına yola çıktık. Kısa 
zamanda başarılı projelere imza 
attık. Başta Başkanımız Hasan 
Küçükkurt'un rehberliğinde ödül 
getiren çalışmalar bizleri, genç-
lerimiz adına mutlu etti. 

"EĞİTİME YATIRIM, ÜLKEYE 
YAPILAN EN İYİ YATIRIMDIR”
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İZSİAD EĞİTİM KOMİSYONU 
NELER YAPTI?
117 üniversiteliye yurt 
Son dönemlerde üniversite öğ-
rencileri için en büyük sorun 
barınma. Anadolu'nun çeşitli il-
lerinden gelen üniversiteli genç-
lerimiz için İzmir Büyükşehir Be-
lediyesi ile iş birliğine gittik. 117 
üniversiteli kardeşimizin barınma 
sorununu çözdük. Bu imkanı sağ-
layan üye iş insanlarımızla genç-
lerimizi aynı masada buluştur-
duk. Gelecek umutlu Türkiye'nin 
fotoğrafını gençlerle birlikte çek-
tik. Buluşmada İZSİAD Yönetim 
Kurulu Başkanımız Hasan Küçük-
kurt ile İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer, barınma so-
rununu katkı sağlayan üyelerimi-
zi plaketle onurlandırdı. 

ÇYDD'ye en yüksek eğitim bağışı
İZSİAD olarak  iyilik peşinde koş-
tuk. Yönetim Kurulu Başkanımız 
Hasan Küçükkurt EÇEV adına, 
Yönetim Kurulu Başkan Yardım-
cısı ve İZSİAD Eğitim Komisyonu 
Başkanı Ali Talak da ÇYDD adına 
Maraton İzmir 2022'de koşucu 
olarak yerlerini aldı. Amacımız, 

bilgisayarı olmayan öğrenci kar-
deşlerimize birer bilgisayar he-
diye edebilmekti. Hedefimizin 
çok üstüne çıktık. ÇYDD’nin Ali 
Talak adına açtığı bağış hesa-
bına bin 597 gönüllü bağış yap-
tı. Ali Talak adına yapılan bağış 
kampanyanın en yüksek bağışı 
olarak ÇYDD tarafından ödül-

lendirildi. 
Depremzede öğrencilere eğitim 
katkısı
30 Ekim 2021'de yaşadığımız ve 
can kayıpları verdiğimiz İzmir 
depreminden sonra özellikle öğ-
renci kardeşlerimizin durumunu 
yakından takip ettik. İZSİAD ola-
rak Bayraklı Belediyesi ile ortak 
bir proje yaptık. Depremden et-
kilenen 40 depremzede öğrenci-
ye eğitim bursu verdik. 

Bornova Kız Öğrenci 
Yurdu protokolü
İZİSAD Eski Danışma Kurulu Baş-
kanımız Ayhan Baran'ın katkı 
koyduğu Bornova Belediyesi ile 
ÇYDD'nin 400 kişilik kız öğrenci 
yurdu yapım protokolünde eği-
tim komisyonu olarak hazır bu-
lunduk. 

İZSİAD Eğitim Komisyonu
Ali Talak/Başkan, Mukaddes Çe-
lik/Başkan Vekili, Tolga Yapıcı/
Sayman, Melek Canazoğlu/Yaz-
man, Semiha Güneş/Üye, Necla 
Taşova Sönmez/Üye, Sevgi Ka-
rahan/Üye, Yaşar Zengin/Üye, 
Eyüp Sevimli/Üye.
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Yeminli Mali Müşavirlik mesle-
ğinin yasal temelleri 1989 yılın-
da çıkarılan 3568 sayılı Serbest 
Muhasebeci Mali Müşavirlik ve 
Yeminli Mali Müşavirlik Kanunu-
na dayanmaktadır. Bu kanunla 
muhasebe mesleği iki katmana 
tabi tutulmuştur. Birinci katman-
da Serbest Muhasebeci ve Mali 
Müşavirlik, ikinci katmanda ise 
Yeminli Mali Müşavirlik meslek-
lerine yer verilmiştir. 
Yasanın çıktığı tarihten günü-
müze kadar yaşanan süreçte 
Yeminli Mali Müşavirlik mesleği 
ülkemizin en güvenilir ve en say-
gın mesleklerinden biri haline 
gelmeyi başarmıştır. Saygınlık 

ve güvenilirliğin oluş-
masında mesleği icra 
edenlerin büyük bir 
kısmının vergi idare-
sinde uzman, müfettiş, 
kontrolör ve denetmen 
unvanlarına sahip ol-
dukları dönemde edin-
dikleri bilgi, deneyim ve 
disiplinin etkisi bulun-
maktadır. Aynı şekilde 
10 yıl süreyle hizmette 
bulunduktan sonra ba-
şarı oranı %3 ’ler sevi-
yesinde olan sınavda 
başarı gösteren Ser-
best Muhasebeci Mali 
Müşavirlerden mesleğe 
geçiş yapanlar da mes-

leğin kalitesinin yükseltilmesinde 
etkili olmuştur. Son yapılan dü-
zenlemelerle birlikte artık Ye-
minli Mali Müşavir olabilmek için 
en az 10 yıl Serbest Muhasebeci 
Mali Müşavirlik yapmış olmak 
ve 10 ayrı alanda yapılan sınav-
da başarı gösterme zorunluluğu 
getirilmiştir. Ulaşılması önemli 
ölçüde zorluk ve emek gerekti-
ren bu meslek doğal olarak iti-
bar seviyesini de yükseltmiştir.
Yeminli Mali müşavirlik hizmeti, 
bir kamu hizmetidir. Hizmetin bir 
tarafında başta vergi idaresi ol-
mak üzere kamu idareleri, öbür 
tarafında ise gerçek ve tüzel iş-
letmeler bulunmaktadır. Yeminli 
Mali Müşavirliği, Serbest Muha-

YEMİNLİ MALİ 
MÜŞAVİRLİK 
MESLEĞİ ve 
TASDİK YETKİSİ

Yaşar ZENGİN
Yeminli Mali Müşavir

İzmir Yeminli Mali 
Müşavirler Odası başkanı
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sebeci Mali Müşavirlikten ayıran 
temel öğe Yeminli Mali Müşa-
virlerin “Tasdik” yetkisine sahip 
olmalarıdır. Tasdik yetkisi başta 
Hazine ve Maliye Bakanlığı’na 
bağlı vergi daireleri olmak üzere 
bazı kamu kurum ve kuruluşları 
tarafından istenen bilgi, belge 
ve beyannamelerin onaylanma-
sını içermektedir. Vergi idaresi 
tarafından belirlenen konular-
da ödenecek veya iade edilecek 
verginin doğruluğunu inceleme, 
tasdik etme ve raporlama yet-
kisi sadece Yeminli Mali Müşa-
virlere aittir. Tasdik işlemi vergi 
idaresi tarafından verilen mühür 
kullanılarak yapılmakta ve tasdik 
edilen belge ve beyannameler il-
gili idarenin inceleme elemanları 
tarafından incelenmiş kabul edil-
mektedir.

Yeminli Mali Müşavirlerin tasdik 
yetkilerinin başında işletmele-
rin gelir ve kurumlar vergisi be-
yannamelerinin tasdik edilmesi 

yer almaktadır. İşletmelerin gelir 
veya kurumlar vergisi beyanna-
melerinin tasdik edilerek rapor-
lanmasına Tam Tasdik denilmek-
tedir. Tam tasdik, işletmenin bir 
yıllık muhasebe kayıtlarının, bu 
kayıtlara esas belgelerinin ince-
lenmesini ve sonuçta hazırlanan 
beyannamenin doğruluğunun 
onaylanmasını ve raporlanması-
nı içermektedir. 

Yıllık gelir ve kurumlar vergisi 
beyannamelerinin tam tasdiki 
dışında vergi indirim ve istisnası 
içeren bazı beyannamelerle KDV 
iade işlemlerinin tasdik edilmesi 
de Yeminli Mali Müşavirlere veri-
len tasdik yetki ve görevleri ara-
sında yer almaktadır. Ülkemizde 
aktif şekilde faaliyet gösteren 
2.900 civarında Yeminli Mali 
Müşavir bulunmaktadır. Yemin-
li Mali Müşavirlerin tam tasdik 
kapsamında beyannamelerini 
tasdik ettiği işletme sayısı yakla-
şık 35.000 civarındadır. Herhan-

gi bir zorunluluk olmadığı halde 
bu sayıda işletmenin muhasebe 
kayıt ve belgelerini Yeminli Mali 
Müşavirlere denetlettirmeleri 
önemli sonuçlar içermektedir. Bu 
işletmeler bir taraftan ödenmesi 
gereken verginin doğruluğunu 
sağlayarak vergi risklerini orta-
dan kaldırmakta, öbür taraftan 
muhasebe, finans ve işletmecilik 
konusunda derin birikime sa-
hip Yeminli Mali Müşavirlerden 
danışmanlık hizmeti alarak iş-
letmelerinin kurumsallaşmala-
rını sağlamaktadır. Saygınlığı, 
güvenirliği ve birikimi yüksek bu 
meslek grubundan daha çok sa-
yıda işletmenin istifade etmesi 
için özellikle orta ve büyük ölçekli 
işletmelerin Yeminli Mali Müşa-
virlik müessesesini irdelemeleri 
ve bu meslek mensuplarından 
denetim, danışmanlık ve tasdik 
hizmeti almaları işletmelerinin 
kurumsallaşmaları ve sürekliliği 
açısından büyük önem arz et-
mektedir.

GÖRÜŞ



70

Küresel krize giden yol
İngiliz iktisat tarihçisi Angus 
Maddison’un geliştirdiği yön-
temlerle geriye dönük tahmin-
lere dayalı olarak yapılan he-
saplamalar bize 1 yılında yani 
tam milatta dünya GSYH’sinin 
105 milyon dolar olduğunu gös-
teriyor. 2000 yılına gelindiğin-
de dünya ekonomisi kabaca 34 
trilyon dolarlık bir GSYH büyük-
lüğüne erişmişti. Aradan geçen 
2000 yılda yıllık üretim değeri 
yaklaşık olarak 33,9 triyon dolar 
artmıştı. Bu, yılda ortalama 17 
milyar dolara yakın bir GSYH ar-
tışını gösterir. 2008 yılında küre-
sel kriz başlamadan hemen önce 
dünya GSYH’si 64 trilyon dolara 
yükselmişti. Bu; 8 yıl içinde dünya 
GSYH’sinin yılda ortalama 3,75 
trilyon dolarlık artışla neredeyse 
iki katına yükseldiğini ortaya ko-
yuyor. 2000 yılda, yıllık ortalama 
17 milyar dolar büyüyen ekonomi, 
8 yılda yıllık ortalama 3,75 trilyon 
dolarlık bir büyüme yakalamış-
tı. Bu büyük hızlanmayı yaratan 
gelişme büyük ölçüde Washing-
ton Uzlaşısı denilen düzenlemeler 
altında bütün dünyaya yayılan 

neoliberal politikaların getirdiği 
sermaye hareketlerinin serbest 
bırakılması, kuralların azaltılma-
sı, denetimin gevşetilmesi, türev 
ürünlerin normal ürünler kadar 
yaygınlaşması, etik olmayan 
yaklaşımların yaygınlaşmasına 
kamu otoritesinin sessiz kalması 
gibi etkenlerden kaynaklandı.   
Bu kadar hızlanmış bir büyüme-
nin bir yerde tıkanacağı açıktı. 
Sonuçta 2008 yılında türev ürün-
lerin en yaygın düzenleyicilerin-
den olan Amerikan yatırım ban-
kası Lehman Brothers’ın batışıyla 

Küresel Kriz patladı.
Dünya ekonomisi, küresel krizin 
yarattığı kriz ortamından ara-
dan geçen 14 yıllık sürede tam 
olarak çıkamadı. 2013 yılında ve 
2018 yılında iki kez çıkışa yaklaştı, 
fakat ikisinde de bu dönüşü ba-
şaramadı. 2020 yılında Covid-19 
Salgını, küresel krizin yarattığı 
hasarın üzerine bir de tedarik 
zincirinin kırılması etkisini ekle-
yince kapitalist sistem yeni bir 
sıkıntı içine düştü. Salgının ya-
rattığı sıkıntılar geçerken bu kez 
de Rusya, Ukrayna’ya saldırarak 

Mahfi EĞİLMEZ

Küresel krizin 
ve salgınların 
biçimlendirdiği
YENİ DÜNYA 
EKONOMİSİ
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yeni bir kriz ortamının doğması-
na yol açtı. Bu 15 yıllık küresel kriz 
döneminde dünya ticaret hacmi 
yılda ortalama yüzde 3,3 artmış 
görünüyor. Önceki 15 yıldaki yıllık 
artış ortalaması ise yüzde 7,7 idi. 
Küresel kriz, dünya ticaret hac-
minin büyüme hızını yarı yarıya 
düşürmüş görünüyor. 
Küresel krizin yarattığı büyüme 
kayıplarının neden olacağı re-
fah kaybını giderebilmek, eko-
nomileri canlı tutabilmek için 
ABD Merkez Bankası (Fed) ön-
cülüğünde para politikası başka 
bir yöne doğru evrildi: Parasal 
gevşeme. Parasal gevşeme iki 
aşamalı bir politika çerçevesi çi-
ziyordu: Faiz indirimleri ve para 
arzının artırılması. Her ikisi de bir 
çeşit talep yönetimi politikasıydı. 
Para arzının artırılması, faizle-
rin düşük tutulması talep artırıcı 
sonuçlar yaratacak ve ekono-
miler canlanacaktı. Fed’i Avrupa 
Merkez Bankası, Birleşik Krallık 
Merkez Bankası ve Japon Mer-
kez Bankası izledi. Gerçekten de 
gelişme beklendiği gibi oldu ve 

ekonomilerde ağır da olsa to-
parlanma yaşandı. Ne var ki bu 
büyük gevşeme uygulamasına 
karşın ekonomilerin krizden ta-
mamen çıkması ve eski normale 
dönmesi mümkün olamadı.
Bugünkü sorun, kriz öncesindeki 
sorunla aynı: Büyümeyi müm-
kün olduğunca yüksek tutmak mı 
enflasyon mu? Kriz sonrasında 
büyüme önceliği almış, enflas-
yon korkusu kenara itilmişti. Bu-
gün gelişmiş ekonomilerin karşı-
sındaki sorun artık enflasyondaki 
yükseliş. Gelişmiş ekonomiler, 
düne kadar düşük faizle enflas-
yona yol açmadan sürdürdükle-
ri ekonomik düzeni bugün artık 
düşük faiz-yüksek büyüme ilişki-

siyle taşıyabilecek durumda gö-
rünmüyorlar. Bu çelişkili durumu 
Tablo 1’de gösterelim.

Kamu kesimi borçluluğu
Küresel kriz sonrasında yükselen 
kamu kesimi borç stoku/GSYH 
oranı, Covid-19 salgını öncesinde 
hız kesmiş durumdaydı. Salgınla 
birlikte yeniden yükselişe geçti. 
Bundan 30 yıl önce gelişme yo-
lundaki ekonomilerin kamu ke-
simi borç yükü yüksek, gelişmiş 
ekonomilerin kamu kesimi borç 
yükü oldukça düşüktü. O dö-
nemlerde gelişmiş ekonomiler, 
borçlarını ödeyemeyecek duru-
ma düşen başta Latin Amerika 
ülkeleri olmak üzere gelişmekte 

Tablo 1 (veriler Haziran 2022 ayına aittir.)

GÖRÜŞ



72

olan ekonomiler için çeşitli borç 
düşürme planları hazırlarlar, bu 
ülkelerin borçlarını azaltmaya 
çalışırlardı. Tablo 2, bize bu du-
rumun tersine döndüğünü; asıl 
borçlu konuma gelişmiş ekono-
milerin geldiğini gösteriyor.

Küresel krizin bu aşamadan son-
ra küresel sistemin tümünde bü-
yük tahribat yapması kaçınılmaz 
görünüyor. Her şeyden önce ar-
tık yatırımcılar çok daha ürkek 
olacaklar ve kolay kolay risk alıp 
yatırım yapmayacaklar, insanlar 
harcamalarını kısarak kendilerini 
sağlama almak isteyecekler ve 
bu durum ekonomilerin daha da 
ivme kaybederek küçülmesine 
yol açacak. Bu aşamada parasal 
genişlemenin ve faiz indirimleri-
nin önceki aşamalarda olduğu 
kadar olumlu etki yaratması ola-
sı görünmüyor.

Yeni bir Bretton Woods gereksi-
nimi
Sermaye hareketlerinin serbest 
kalmasıyla birlikte ulus devlet-
lerin kendilerine özgü para ve 
maliye politikaları birbiriyle çe-
lişmeye başladı. O nedenle bu 

politikaları koordine edecek bir 
otoriteye ihtiyaç var. Bu otorite, 
Bretton Woods’un IMF’si gibi bir 
otorite de olabilir, ABD gibi bir 
hegemon devlet de. Bu otoritenin 
küresel sistemin tümünde geçer-
li kuralları belirleyip uygulamayı 
yönlendirmesi gerekiyor. Dünya-
nın birçok konuda birlikte hareket 
etmesinin, araştırma güçlerini 
birleştirmesinin, laboratuvarla-

rın, araştırma merkezlerinin bir-
birleriyle bilgi paylaşmasının ne 
kadar gerekli olduğunu salgın 
olayı adeta gözümüzün içine 
soktu. Buna karşın bu alanda çok 
fazla yol alınabilmiş değil. Çün-
kü kapitalizmin temelinde yatan 
kârı maksimize etme güdüsü, 
yaşamı sağlıklı sürdürebilme gü-
düsünden bile güçlü görünüyor 
hala. Ne yazık ki bu konularda 
ortaya atılan ‘büyük sıfırlama’ 
gibi görüşler, sunulmaya çalışıl-
dığı kadar masum değil. Bu tür 
yaklaşımlar o masum görünüş-
lerinin altında aslında dünyanın, 
gelişmiş ülkelerin hatta yalnızca 
ABD ve kısmen Avrupa’nın ege-
menliği altında toparlanması, 
elitlerle halk, zenginlerle fakirler, 
yönetenlerle yönetilenler arasın-
da ayrımlar yapılması gibi vahşi 
bazı yaklaşımları gizliyor.
Geçmiş, geleceğin aynasıdır 
derler. O nedenle bu masum gö-
rünüşlü yaklaşımların kimler ta-
rafından ortaya atıldığına dikkat 
etmek gerekir.

GÖRÜŞ



73

GÖRÜŞ

Değerli İZSİAD ailesi merhaba; 
İZSİAD olarak 2020 yılından baş-
layarak 2 yıl kadar süren önemli 
bir etkinliği; BAŞARI HİKAYELERİ 
SOHBETLERİNİ gerçekleştirdik

Bu sohbetlerimizde üyelerimiz; 
yaşama, iş girişimlerine nereden 
ve nasıl başladıklarını, sonra gi-
rişimlerini nerelere taşıdıklarını 
ve bugünlere nasıl getirdikle-
rini deneyimlerini her yönü ile 
samimi bir havada dostları ile 
paylaştılar. Hemen hemen tüm 
iş insanlarının girişim serüveni-
ne başlangıç noktaları benzerdi. 
Yokluktan var edilen yaşamlar 
ve girişimler. Her girişim aslında 
girişim sahibinin yaşama zor-
luklarına karşı azmini, hayalle-
rini, verdiği mücadeleyi anlattığı 
müthiş bir hikayedir. Dostlarımızı 
dinlerken hep bunu düşündüm. 
Bu hikayeleri birçok kişi sıradan 
başarı gibi görürken özünü ya-
kalayabilenler için ise inanılmaz 
başarılı hikayelerdi. Hiçbir ba-
şarıda tesadüflerin olmadığını 
bilmek çok önemli bir değer ol-

duğunu düşünüyorum. Bir gün 
hemen hepimizin ortak tanıdık-
larımızdan yönetim danışmanı 
dostum Sinan Gültekin’le sohbe-
timizde bu hikayeler üzerine ko-
nuşurken; girişimciler hikayeler-
den güç alır, hikayelerin üzerine 
yükselir önermesinin çok iyi ör-
nekleri olduğumuzdan bahsetti 
ve okumam için bir kitap önerdi.

HİKAYE ANLATICISININ SIRRI- 
Yazarı Carmine GALLO
En büyük ve değerli hikayeleri-
miz girişimlerimizdi. Girişimle-
rimizle bir hayat mücadelesini 
ve başarı için ise mücadelenin 
sırlarını hikâye tadında anlattık. 
Peki nasıl daha iyi olabilirdik? 
Başarının ve daha da önerisi ba-
şarıyı sürdürebilmenin sırrı bu 
muydu? Her şeyi yaşayarak mı? 
öğrenmeliydik. Yoksa yaşadığı-
mız deneyimleri hikâye tadında 
paylaşarak geleceğe ışık tutmak 
mümkün mü? Biz paylaşma-
ya, değer katmaya odaklandık. 
Bundan sonra hikâye anlatma 
biçimimiz ve tutkularımızda kıs-

mi iyileştirmeler yapmak, etkin 
hikâye anlatımları tadında de-
neyim paylaşımları yapmamız 
iş insanlarımızın daha az hata 
yapma ve daha doğru karar-
lar verebilmelerini sağlayacak 
noktada, girişimlerimizin bü-
yüme potansiyellerini katlaya-
maz mı?

Hikayemizin içerisine bizden 
sonra katılacak olan çalışan-
larımız, yöneticilerimiz ve belki 
en önemlisi bizim çocuklarımız 
daha iyi birer hikâye anlatı-
cısı olabilirler mi? İyi hikâye 
anlatıcılığı doğuştan mı? ka-
zanılmış bir beceridir, yoksa 
sonradan öğrenme yoluyla iyi 
bir hikâye anlatıcısı olunabilir 

mi? Carmine Gallo başarılı gi-
rişimcilerin hemen hepsinin ba-
şarılı hikâye anlatıcıları olduğu-
nu ifade ediyor. Bir insan büyük 
bir fikre sahip olabilir ama eğer 
başkalarını bu konuda ikna ede-
mezse, fikrin bir önemi kalmaz 
diyor. Bizlerin hikayeleri vardı, 
girişimlerimizle bu hikayeleri ya-
şamaya başladık. Nasıl daha iyi 
olunabilirin sırrı bu hikayelerimizi 
daha tutkulu, ilham verici ve ikna 
edici anlatabilmemizden geçiyor 
diyor Carmine Gallo. 

Kitabı okuduğumda İZSİAD Ba-
şarı Sohbetleri girişimimizin ne 
kadar isabetli bir etkinlik oldu-
ğunu anladım. Belkide devam 
etmeli hikayemiz; anlatma bi-
çimimiz her birimize bir şeyler 
katmaya devam etmeli. Türki-
ye’de çok satan TED Gibi konuş 
kitabının yazarı Carmine Gallo 
Hikâye anlatıcısının Sırrı kita-
bında dünyada değişim yaratan 
girişimciler, şirketler ve liderle-
rin hikaye anlatma becerilerinin 
sırlarını ayrıntılarıyla anlatıyor. 
Hikâye anlatıcısının sırrı kitabını 
edinmenizi İZSİAD ailesine tavsi-
ye diyorum.

Kenan MAZICI
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Yaşamımızın vazgeçilmez temel 
bir parçası olan iklim, bir yer-
de sürekli olarak uzun bir şekil-
de gözlemlenen; sıcaklık, yağış, 
hava basıncı, nem ve rüzgâr gibi 
meteorolojik olayların yaşan-
ması durumudur.İklim değişikliği 
ise, “nedeni ne olursa olsun ik-
limin ortalama durumunda ve/
veya değişkenliğinde onlarca yıl 
ya da daha uzun süre boyunca 
gerçekleşen değişiklikler” biçi-
minde tanımlanmaktadır. İklim 
değişiklikleri yüzyıllar boyunca 
doğal nedenlerle meydana ge-
lirken 19. yüzyılın ortalarından 
itibaren, sanayi devrimi ile bir-
likte insan nedenli faktörlerin-
de iklimi olumsuz yönde etkile-
meye başladığı görülmektedir.

(fosil yakıtların kulla-
nımı,antropojenik kay-
naklı sera gazı salınımı 
vb) Küresel ısınma ve 
soğuma, kuraklık, sel-
ler, şiddetli kasırgalar 
gibi aşırı hava olayla-
rının sıklığı ve etkisinde 
artış, okyanusların asit 
oranlarındaki artış, de-
niz suyu seviyelerindeki 
artış, tarım alanların-
daki bozulma ve ka-
yıplar, ekosistemlerinin 
olumsuz etkilenmesi, 
göçler ve nihayetinde 
oluşan salgın hastalık-
lar ve ölümler iklim de-
ğişikliğinin olumsuz et-
kileri olarak karşımıza 
çıkmaktadır. İklim de-

ğişikliği ile beraber son yıllarda 
ölüm oranlarında ciddi artışlar 
görülmekle birlikte 2030 ile 2050 
yılları arasın-
da sayının  yılda 
250.000’e yük-
seleceği tahmin 
edilmektedir.
 
Sağlık Etkileri
İklim değişikliği 
doğrudan ve do-
laylı olarak çeşitli 
sebeplerle sağ-
lığımızı olumsuz 
etki lemektedir. 
Doğrudan etkiler: 
sıcaklık ekstrem-
leri, sıcak/soğuk 
hava dalgala-

rı, kasırgalar, fırtınalar, seller ve 
yangınlar; Dolaylı etkiler:  vektö-
rel hastalıklar, enfeksiyonlar, sal-
gın hastalıklar, su ve gıda kaynaklı 
hastalıklar, hava kirliliği ve solu-
num yolu hastalıkları, stratosferik 
ozon azalması ve UV Radyasyonu, 
allerjik hastalıklar,sahra tozu ve 
ruhsal hastalıklardır.

Sıcaklık Ekstremleri 
Sıcak hava dalgaları,solunum ve 
dolaşım sistemlerini etkileyerek 
ölümlere sebep olmaktadır. Ya-
pılan bir araştırmada 2100 yılı-
na kadar sıcaklığın yaklaşık 3 °C 
derece artacağı ve buna bağlı 
olarak her yıl ekstra 86.000 ölüm 
olayı gerçekleşeceği öngörül-
mektedir. 

Kasırgalar, Fırtınalar, Seller ve 
Yangınlar 
Tüm dünyada en sık  extrem 

İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ VE İNSAN 
SAĞLIĞI ÜZERİNE ETKİLERİ

Dr. Yusuf Aldoğan
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hava olayları arasında kasırga-
lar, şiddetli fırtınalar, hortumlar 
ve  kuraklık görülmektedir. Son 
yıllarda özellikle ülkemizde de 
üzülerek sıkça görmekte oldu-
ğumuz extrem hava olayları ise 
orman yangınları ve seller olarak 
karşımıza çıkmaktadır. Tüm bu 
felaketler sonucunda ciddi yara-
lanmalar, salgın hastalıklar, göç-
ler, yetersiz beslenme  ve ölümler 
gibi çok vahim tablolar ortaya 
çıkmaktadır. 

DOLAYLI ETKİLER
Vektör Kaynaklı Hastalıklar 
Vektör kaynaklı hastalıklar sivri-
sinek, karasinek, kene  gibi ek-
lembacaklıların insanları sokma-
sı sonucu oluşan hastalıklardır. 
İklim değişikliği, sıcaklık artışları-
na ilave olarak yağmur yağışın-
da, nemde, rüzgarlarda da bir-
takım değişkenlikleri tetikleyerek 
,vektörlerin üremesine dağılımı-
na ve beslenme alışkanlıklarına 
etki edecek, sonuç olarak virüs 
çoğalması ve bulaşını etkileyebi-
lecektir. Vektör dağılımındaki bir 
değişiklik insan sağlığını da etki-
leyecektir. Sıtma (Malarya) dün-
yada 100’ün üzerinde ülkeyi etki-
leyen önemli bir vektör kaynaklı 
enfeksiyondur. Dünya nüfusunun 

%40’ının sıtma açısından risk-
li olduğuna ve iklim değişiminin 
olumsuz etkileri arttıkça  sıtma 
yayılımınında artacağı belirtil-
mektedir.

Ormanlık alanlardaki ağaç kesi-
mi, sıtma ve dang humması gibi 
sivrisinek kaynaklı hastalıklara 
elverişli ortamlar yarattığı söy-
lenmektedir. Hanta virüs vaka 
sayısı, küresel olarak bir halk 
sağlığı tehdidi oluşturacak kadar 
yüksek rakamlara ulaştığı belir-
tilmekte olup, hanta virüs akciğer 
sendromu, kene kaynaklı anfe-
salit, Lyme hastalığı kemiricilerle 
ilişkilidir. İklim değişikliği, kene 
popülasyonunun çoğalmasını 
kolaylaştıran ve buna bağlı ola-
rak kene ile bulaşan hastalıkların 
görülmesini artıran etkenlerden 
biridir.

(Kırım Kongo Kanamalı Ateşi,
Lime hastalığı)
Batı Nil Virüsü (BNV) Enfeksiyonu 
Ağustos 2010 tarihinden itibaren 
ülkemizde de görülmeye başlan-
mıştır. Sivrisineklerle bulaşan bu 
hastalık genellikle yaz boyunca 
ve sonbaharın erken dönemle-
rinde görülür. Su ile ilişkili para-
ziter hastalıklardan şistozomiya-

zın dağılımı, iklimsel faktörlerden 
etkilenebilmektedir. 

Enfeksiyon ve Salgın Hastalıklar 
Dünya Sağlık Örgütüne göre ik-
lim değişiminden etkilenecek 
enfeksiyöz hastalıklar; kuş gri-
bi, KKKA, kolera, uyku hastalığı, 
ebola, parazitler, veba, verem, 
lyme hastalığı, zararlı deniz yo-
sunları, kızıl humma, sarı hum-
madır. 

Su ve Gıda Kaynaklı Hastalıklar
İklim değişikliği,güvenli içme 
suyu, yeterli gıda ve güven-
li barınak koşullarını olumsuz 
etkilemektedir. DSÖ’ye göre; 
2030-2050 yılları arasında, iklim 
değişikliğinin neden olduğu ye-
tersiz beslenme (malnutrisyon), 
sıtma, ishal ve sıcak stresi sonu-
cu, her yıl 250.000 artan ölüm 
beklenmektedir.Suya ulaşım 
dünyada en önemli sağlık so-
runlarından biri haline gelmiştir.. 
Dünyada kurak bölgelerde ya-
şayan ve beslenme yetersizliğin-
den, temiz suya ulaşamamaktan 
kaynaklı hastalıklardan büyük 
sorun yaşayan 2 milyardan fazla 
insan olduğu söylenmektedir. 

Hava Kirliliği ve Solunum 
Hastalıkları
Yapılan araştırmalarda hava kir-
liliği tahmini yıllık 7 milyon ölüm-
den sorumlu tutulmaktadır. Hava 
kirleticilerinin başlıca; solunum 
fonksiyonlarında bozulma, solu-
num sistemi hastalıklarında artış, 
kronik solunum sistemi ve kalp 
hastalığı olan kişilerde hastalık 
alevlenmelerini kolaylaştırma, 
kanser insidansı ve erken ölüm 
insidansında artış olarak rol oy-
nadığı belirtilmektedir. Hava 
kirliliğinden en çok etkilenenler 
ise beş yaş altı çocuklar, kronik 
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hastalar (astım, bronşit, KOAH, 
kalp-damar hastalığı olanlar, 
şeker hastalığı gibi) ve yaşlılar 
olarak tespit edilmiştir.

Ultraviole Radyasyonu Etkileri
UV ışınlarının sağlık  etkileri doğ-
rudan ve dolaylı olarak iki gruba 
ayrılmaktadır.Doğrudan sağlık 
etkileri, cilt kanserleri, göz has-
talıkları, güneş yanıkları, bağışık-
lık sistemine etki, dolaylı etkileri 
ise, DNA üzerinde zararlı etkisi 
yoluyla ortaya çıkar. DSÖ, Bir-
leşmiş Milletler Çevre Programı 
(BMÇP) tahminlerine dayana-
rak; stratosferik ozon miktarın-
da %10 azalmanın, her yıl dünya 
çapında ek 300.000 melanom 
olmayan ve 4.500 melanom deri 
kanseri vakası ve 1.7 milyon ek 
katarakt vakası görülmesine ne-
den olacağını belirtmektedir. 

Alerjik Hastalıklar
 İklim değişikliği ile beraber CO2 
konsantrasyonunun ve sıcaklı-
ğın artması saman nezlesinin de 
artmasını sağlamaktadır Ayrıca 
ısı ve nem artışı küf konsantras-
yonunu etkilemektedir. Havadaki 
polen yoğunlunda meydana ge-
len artışlarla birlikte allerjik rinit 
semptomlarında da kötüleşme 
gözlemlenmektedir. 

Sahra Tozu 
Kuzey Batı Afrika’daki Sahra çö-
lünden her yıl kalkan binlerce ton 
toz Akdeniz,Ege Kıyıları ve At-
lantik okyanusu üzerinden Ame-
rika’ya kadar ulaşır. Sahra toz 
partikülleri 2,5 μg çapında olup 
kolaylıkla akciğerlere yerleşerek 
solunum hastalıkları nedeniyle 
ölümlere yol açtığı bilinmektedir. 
Ayrıca sağlığımıza olan bir di-
ğer olumsuz etkiside  bu  tozların 
bünyelerinde taşıdıkları mikroor-

ganizmalar ve kimyasallardır.
Ruhsal Hastalıklar
İklim değişikliklerine bağlı zihin-
sel sağlık sorunları ve strese bağlı 
bozukluklar, coğrafi yer değiştir-
me, mülkün zarar görmesi veya 
kaybolması, sevdiklerinin ölümü 
veya yaralanması ve iyileşme 
çabaları süreçlerinde ortaya 
çıktığı kabul edilmektedir.İklim 
değişiklikleriyle bağlantılı psiko-
lojik rahatsızlıklar stres bozuklu-
ğu, karmaşık keder, depresyon, 
anksiyete bozuklukları, somatik 
şikayetler, zayıf konsantrasyon, 
uyku güçlüğü, cinsel işlev bozuk-
luğu, sosyal kaçınma, sinirlilik ve 
uyuşturucu veya alkol bağımlılığı 
kişinin ruhsal haline göre değiş-
kenlik göstermektedir. Çocuklar, 
hamile ve doğum sonrası kadın-
lar, önceden mevcut akıl hasta-
lığı olan kişiler, ekonomik olarak 
dezavantajlı olanlar, evsiz ve fe-
lakete ilk müdahale edenler zi-
hinsel sağlık sonuçları bakımın-
dan yüksek risk altındadır. Dünya 
Sağlık Örgütüne göre 1970’li yıllar-
dan beri iklim değişikliği nedeniyle 
yılda 140.000’in üzerinde kişinin 
öldüğünü hesaplamıştır. Birleşmiş 
Milletler Dünyada Gıda Güvenliği 
ve Beslenmenin Durumu adlı ra-

poruna göre 2019’da açlık çeken 
kişi sayısı 690 milyona ulaşmıştır. 
Bu sayıya 2020 sonuna kadar sal-
gının da etkisiyle 130 milyon kişinin 
daha eklenebileceği belirtilmiştir.

Önlemler
İklim değişikliği kök sebepleri 
genel anlamda bilinmekte olup 
bu sebeplere yönelik önleyici 
faaliyetlerin biran önce hayata 
geçirilmesi önem arz etmektedir.
Ayrıca sağlık önlemleri özelinde 
aşağıda belirtilen hususlar bu 
konu hakkında çalışma yapan 
bilim insanları tarafından tavsiye 
edilmektedir. Küresel ısınma ve 
iklim değişikliğinin çevre ve insan 
sağlığı üzerindeki etkilerinin, ulu-
sal iklim değişikliği stratejilerinin 
ve eylem planlarının içindeki vur-
gusu arttırılmalıdır. Sağlık sektö-
rü temsilcilerinin küresel ısınma 
ve iklim değişikliğinin insan sağ-
lığına etkileri hakkındaki duyarlı-
lıkları arttırılmalıdır.
İklim değişikliğinin sebep olduğu 
hastalık ve ölümlerle ilgili olarak 
bilgi sistemleri geliştirilmelidir.
Sağlık hizmeti sunucularının alt-
yapıları kriz ve afet dönemlerin-
de ihtiyaca cevap verebilecek 
şekilde geliştirilmelidir.
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2011 yılında National Geograp-
hic dergisinin Türkiye edisyonu, 
onuncu yılı onuruna bir sergi 
düzenledi. İstanbul Karaköy’de 
gerçekleşen sergide yer alan ve 
çokça bilinmeyen Türkiye fotoğ-
rafları, o tarihten itibaren sosyal 
medyada zaman zaman payla-
şılıyor. Sergideki fotoğraflardan 
birinde de İzmir rıhtımında bulu-
nan Banco di Roma’nın önünden 
geçen bir deve kervanı resme-
diliyor. Fotoğrafın 1924 tarihini 
taşıdığı ifade ediliyor ancak bu 
tarih doğru olmamalı. Zira gö-
rüntünün 1922 yangının öncesini 
yansıttığı çok açık. Bu fotoğrafın 
düşündürdüklerini dile getirmek 
isterim.İzmir, Batı Anadolu’nun 
en büyük limanı olması nokta-
sından hareketle Ege Bölgesi’n-
de üretilen tarım ürünlerinin im-
paratorluğun ve dünyanın diğer 
şehirlerine nakledildiği büyük 
bir ticaret kenti idi. Ege’nin tarım 
ürünleri İzmir’e uzun yıllar bo-
yunca deve kervanları ile taşın-

dı. Bu yüzden devecilik, develer 
ve deve kervanları, bu toprak-
ların tarihinde her zaman çok 
önemli ticari ve kültürel bir figür 
olmuştur. İngilizler tarafından İz-
mir-Aydın demiryolunun 19. yüz-
yıl sonunda tamamlanması, deve 
kervanlarının önemini azaltmak-
la beraber onları tamamen or-
tadan kaldırmadı. Kervanlar, 
Ege içlerinden belli ve çeşitli ro-
taları izleyerek İzmir’e ulaşıyor-
lardı. Demiryolları inşa edilirken 
bu geleneksel güzergâhlardaki 
konak noktalarında istasyonlar 
kuruldu. Aydın yönünden gelen 
deve kervanlarının şehre giriş 
yaptıkları nokta, bugünkü Tepe-
cik semtiydi. Burada bugün Tra-
fik Büro Amirliği’nin bulunduğu 
yerde halen kullanılmakta olan 
köprü, Kervanlar Köprüsü olarak 

adlandırılıyordu. Kervanlar bu 
noktada belki bir gece konaklı-
yorlar ve köprüyü geçerek şehre 
giriyor ve yüklerini alıcılarına tes-
lim ediyorlardı.
Deve kervanlarının İzmir şehir 
merkezindeki başlıca durakları, 
Rıhtım bölgesi ve Kemeraltı idi. 
Kemeraltı’ndaki Başdurak Cami-
i’nin adının, bu bölgenin kervan-
ların başlangıç ve son durağı ol-
masından kaynaklandığı rivayet 
edilir. Liman bölgesinin çok kül-
türlü yapısına nazaran Tepecik, 
yani Kervanlar Köprüsü bölgesi, 
tam anlamıyla oryantal bir tab-
lo ortaya koyuyordu. Bu durum, 
şehri ziyaret eden seyyahların 
notlarına da yansımıştı. Rahmetli 
Gürhan Tümer hocanın çeviri-
siyle İzmir Büyükşehir Belediyesi 
Kent Kitaplığı serisinden yayınla-

Kervanlar yürürdü 
İzmir’e doğru

2011 yılında National Geographic tarafından ser-
gilenen ve devamında Görmediğimiz Türkiye adlı 
kitapta da yer alan İzmir rıhtımı fotoğrafı.

Engin Tatlıbal

GÖRÜŞ
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nan, Olaf Yaranga’nın “19. Yüz-
yılın İlk Yarısında Fransız Gez-
ginlerin Anlatımıyla İzmir” adlı 
kitabında develere ve kervanlara 
dair anlatımlar ilginçtir. Kitapta 
Maxim du Camp’ın şu ifadeleri 
aktarılıyor: “...Çoğu kez, pazar-
ların ortasından, mal yüklü, uzun 
bir deve kervanı geçer; çevrele-
rindeki gürültüye aldırmaksızın, 
ağırbaşlı bir biçimde yürürler; 
çekilinir, toslanır; sürücüler ba-
ğırırlar, huysuz bir köpek kalkar 
ve o gürültü içinde havlar; bir an 
kargaşa en üst dereceye çıkar, 
sonra, uğultu yavaş yavaş diner, 
geliş gidişler yeniden başlar, de-
veler dingin yürüyüşlerini sürdü-
rürler ve gözden kayboldukların-
da, bakır çanlarının titreşen sesi 
hala duyulur...” Maxim du Camp, 
Kervanlar Köprüsü ile ilgili yine 
Yaranga’nın adı geçen kitabında 
aktarılan şu cümlelerin de yaza-
rıdır: “...Kervanlar Köprüsü, kentin 
arka tarafında, doğusundadır. 
Burası, bildiğim en güzel yerler-
den biridir. O, Asya’dır, düşledi-
ğimiz gibi olan gerçek Asya’dır. 
(...) Oradan birkaç adım ötede, 
çakıltaşlı bir kumsalda, kervan-
lar yüklerini bırakırlar, sürücü-

ler, tekdüze sesler çıkararak ve 
birbirlerine yardım ederek, yük-
lerini indirirlerken, develer çö-
kerler ve güneşin altında dingin 
bir biçimde geviş getirirler. (...) 
Burası, kervanlar için sürekli bir-
geçiş alanıdır; bunlar buradan 
giderler, buraya gelirler; burada 
karşılaşırlar, birbirlerine iyi yol-

culuklar dilerler ve her biri kendi 
hedefine doğru yola koyulur...” 
Velhasıl, daha önce de söyledi-
ğimiz gibi, İngilizler tarafından 
İzmir-Aydın demiryolu inşa edil-
dikten sonra deve kervanlarının 
önemi azaldı. Bu demiryolu, ker-
vanların geleneksel güzergâh-
larındaki durak yerlerine istas-
yonlar koydu ve kullanılmayan 
toprakların üretime açılmasını 
ve ürünlerin İzmir limanına daha 
hızlı ve güvenli bir biçimde ulaş-
masını sağladı. Ege bölgesinin 
hemen her köşesinde bugün de 
düzenlenmekte olan deve güreş-
leri, işte bu dönemden, kervanlar 
çağından mirastır.

Not: Konuyla ilgilenenlere geç-
tiğimiz aylarda İzmir Ekonomi 
Üniversitesi tarafından yayınla-
nan, kıymetli Erkan Serçe hoca-
mın “Kervan Köprüsü, İzmir’de 
Ticaretin Başladığı Nokta” baş-
lıklı kitabını öneririm.

Kervanlar Köprüsü’nü gösteren bir kartpostal.

Kemeraltı’nda bir deve kervanı, Anafartalar 
Caddesi’nde Hatuniye Camii’ne doğru ilerle-
mekte. Bu kervan muhtemelen Basmane’ye inip 
Gaziler Caddesi üzerinden Kervan Köprüsü’nü 
geçecek ve Aydın istikametinde devam edecek.

GÖRÜŞ
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HUKUK

Ülkemiz her geçen gün yeni uy-
gulamaların hayata alındığı 
bir ülke konumundadır.  Sosyal 
devletin en önemli ve asli ak-
törleri olan çalışan ile işverenin 
birbirleriyle ahenk içerisinde ol-

maları arzu edilen temel bir 
olgudur. Bu olgunun ger-

çekleşmesi her zaman 
mümkün olmayıp, çeşitli 
zamanlarda bu aktörler 

gerek bireysel, gerekse 
kolektif olarak çatışabil-

mektir. Mahkemeler nezdinde 
hak arama yoluyla gerçekleşen 
bu çatışma ise zaman içerisinde 
yeni türlerde olmaya başlamıştır. 
Buna göre önceden, ödenmeyen 
ücret niteliğindeki hakedişlerin 
ödenmesi, kıdem ve veya ihbar 
tazminatı alacaklarının tahsili 
gibi yalnızca maddi talepleri içe-
rir dava türleri iş mahkemelerin-
de görülen davalar iken, zaman 
içerisinde ağırlıklı olarak işe iade 
davalarının mahkemelerin ince-
leme konusu olduğu görülmüş-
tür. 

Türk İş kanunu işçi lehine yorum 
ilkesini kendi içerisinde bulun-
durmaktadır. İşte tam bu nokta-

da bazı çalışanların iş kanunun 
bu yorum ilkesinden de fayda-
lanarak muhtelif ve kendi içeri-
sinde bir biriyle çelişen davalar 
açtığı görülmektedir. Hal böyle 
olunca yüksek bir dosya yüküne 
sahip olan yargının, incelemek-
le yükümlü olduğu dosya sayısı 
da artmış olmaktadır. Örneğin 
30 dan fazla çalışanın bulundu-
ğu bir işyerinde, asgari 6 aylık  
çalışma kıdemine sahip olan bir 
kimsenin, diğer şartlar da olmuş-
sa sözleşmesi sona erdirildikten 
sonra, yukarıda da belirtildiği 
üzere işe iade davası açma hak-
kı bulunmaktadır. Bu çerçeve-
de bu çalışanın 1 yıldan uzun bir 
çalışma süresine sahip olması 
halinde kıdem tazminatı talep 
etme hakkı da oluşmaktadır. Hal 
böyle olunca uygulamada, işe 
yeniden dönmek isteyen bir kişi 
işe iade davası açmaktayken, 
aynı zamanda kıdem tazmina-
tının tahsili amacıyla da dava 
açabilmektedir. Bu husus ise 
açık bir şekilde kendi içerisinde 
çelişen talepler olarak karşımı-
za çıkmaktadır. Kendi içerisinde 
taleplerin birbirleriyle çelişiyor 
olmasına rağmen hukuk tekniği 

Dr. Av. Ahmet KOYUNCU

DEĞİŞEN VE 
ÇELİŞEN TALEPLER
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açısından dava açılmasına engel 
bir durum yoktur. Bu durum yar-
gının yükünü arttırmaktadır.
Diğer yandan bir diğer önemli 
husus ise, halk arasında emekli-
lik sebebiyle istifa olarak adlan-
dırılan, 15 yıl sigortalılık ve 3600 
ödenmiş prim günü şartlarına 
dayalı yapılan istifa uyarınca 
yine şartlar oluşmuşsa kıdem 
tazminatı talebine dayalı alacak 
davalarıdır. Zira biraz önce de 
belirtildiği üzere burada kıdem 
tazminatı olgusu, emeklilik ol-
gusuna dayalı olmaktadır. Oysa 
çalışan, emekli olmak iradesiy-
le Sosyal Güvenlik Kurumundan 
almış olduğu resmi belgeyi iş-
verene ibraz etmekte ve buna 
dayalı olarak kıdem tazminatını 
talep etmektedir. Uygulamada 
bu haktan yararlanan bazı ça-
lışanlar istifa eder etmez baş-
ka bir işletmede işe başlamakta 
olmasına karşın, ödenmeyen bu 
kıdem tazminatı taleplerini yar-
gıya taşıyabilmektedir. 

Artık günümüzde belirtilen bu 
dava türleri dışında ve ötesinde, 
işverenin gerekli sağlık ve gü-
venlik önlemlerini yeteri kadar 
almamasından kaynaklanan da-
vaların mahkemelerin gündemi-
ni oluşturduğu görülmektedir. Bu 
çerçevede iş hukuku açısından 
yalnızca işverenin gerekli gerek-
li güvenlik önlemlerini almamış 
olması kendisinin doğrudan so-
rumluluğunu yaratacaktır. 
Gelişen ve değişen piyasa şart-

larında, değişik ve sonsuz nite-
likte müşteri taleplerinin karşı-
lanmaya çalışıldığı bir durumda 
zaman, performans, kalite ve 
diğer sebeplerden ötürü  yeni 
yeni üretim metod ve kalıpları-
nın ortaya çıkması, çalışanların 
meslek hastalığına kapılma ihti-
malini de arttırmaktadır. işte bu 
nedenledir ki, iş sağlığı ve güven-
liği ile doğrudan ilintili olan mes-
lek hastalığı olgusu da, çalışan 
bireylerin günümüzde en önemli 
hukuki hak arama yollarına konu 
olmaktadır ve olacaktır. 
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Minyonlar 2: Gru’nun Yükselişi

Stuart, Kevin ve Bob bir süpermarketten 
muzlarını alamadıkları için oldukça sinir-
lidir. Bu duruma çözüm bulmak isteyen 
ekip, Beyaz Saray’a doğru yola koyulurlar. 
Durumu şikayet etmek için Beyaz Saray’a 
geldiklerinde ise kendilerini kapının önün-
de bulurlar. Kovuldukları için şaşkın ve bir 
o kadar da sinirli olan Stuart, Kevin ve Bob, 
kendilerine yapılanların intikamını almak 
için ABD hükümetini devirmek için zorlu bir 
maceraya atılır. Bu maceralarında onlara 
Gru da eşlik edecektir.

Kan Kokusu

Keyifli bir hafta sonu geçiren bir grup arkadaş, birkaç jet ski çalar ve denize doğru bir yarış başlatırlar. 
Ancak keyifle başlayan yarış birbirlerine çarpmayla sonuçlanır. Çarpışma sonucunda denizde hareketsiz 
kalan arkadaşlardan biri ciddi bir şekilde yaralanır. Onlar kıyıya ulaşmaya çalışırken suyun altında yaşayan 
yırtıcı bir hayvan onları pusuda bekler.

Suikast Treni

Kôtarô Isaka'nın Japonya'da çok satan ro-
manı Maria Beetle'dan uyarlanan Bullet 
Train, görevleri için bir hızlı trende bulunan 
beş ayrı suikastçının hedeflerinin kesiştiğini 
fark etmeleriyle gelişenleri anlatıyor. 
Brad Pitt, kontrolden çıkan bir takım olay-
ların ardından, işini barışçıl bir şekilde yap-
mak isteyen, şanssız suikastçı Uğur Böceği 
olarak karşımızda. Ama kaderin onun için 
başka planları vardır, çünkü Uğur Böce-
ği’nin son görevi onu dünyanın dört bir ya-
nından ölümcül düşmanlarla – hepsi birbi-

riyle bağlantılı ancak çelişkili hedeflerler – dünyanın en hızlı treninde bir çarpışma rotasına girdiğinde, 
şimdi trenden sağ çıkmanın bir yolunu bulması gerekmektedir.

Faster, Cheaper, Better 

Dan Gilroy yazarlığını da yaptığı Faster, Cheaper, Better adlı bilimkurgu filmini yönetti. Karakter odaklı 
drama filmi, haberlerde görüp de gelecekteki halimizin endişesi ile unuttuğumuz bir konuya odaklanıyor; 
otomasyon. Aynı zamanda insansız otomobilleri de mercek altına alan film 20 yıllık bir süreçte geçiyor ve 
öyküleri birbiriyle kesişen dört karaktere odaklanıyor; bir sendika sözcüsü, genç bir girişimci, bir sera çiftliği 
idarecisi ve bir teknoloji milyarderi. Bu dört karakter otomasyon ve yapay zekâ bildiğimiz dünyayı değişti-
rirken ayak uydurmaya çalışıyor ve hepsi de insan olmanın ne demek olduğunu anlamak zorunda kalıyor.

SİNEMA
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Aşkın Gönül Yazısı

Hollanda’dan gelen Tunç, çocukluğundan 
beri tanıdığı Necmi abisinin yanına uğrar. 
Orada çalışmakta olan Gönül’le tanışır. 
Gönül önce dirense de, Tunç’un sevgisi-
ne inanarak karşılık verir ve ona aşık olur. 
Tunç’ un Gönül’ den gizlediği büyük sır or-
taya çıktığı an, olaylar gelişmeye başlar. 
Yönetmen koltuğunda Umut Ertek'in otur-
duğu "Aşkın Gönül Yazısı" filminin oyuncu 
kadrosunda Melis Tüzüngüç, Sebahat Ku-
maş, Hüseyin Elmalıpınar, Güntuğ Yardım-
cı gibi isimler yer alıyor.

Külahıma Anlat

Mehmet Usta, Kahramanmaraş'ta babasından kendisine kalan dondurmacı dükkanını ayakta tutmaya 
çalışır. Yaşı ilerleyen Mehmet Usta, kendisine miras kalan bu işin devamı için umudunu oğlu Mert'e bağ-
lar. İstanbul'da tahsilini bitiren Mert, dedesinin anlattığı hikayelerle büyümüştür ve dedesinin istediği gibi 
Maraş dondurmasını bir dünya markası haline getirmeyi amaçlar. Aynı zamanda çocukluk aşkı Mine ile 
evlenmenin hayalini kuran Mert, hedeflerini gerçeğe dönüştürebilmek için İstanbul'da setlerde figüranlık 
yapan arkadaşı Max ile Kahramanmaraş'a gider. Ancak Kahramanmaraş'ta onları bambaşka sürprizler 
beklemektedir.

Doğmamış

David Goyer, doğaüstü gerilim çalışması 
The Unborn'da iki dünya arasında sıkışıp 
kalmış ruhların karanlık hayatlarını ür-
kütücü bir perspektifle ele alıyor. Filmde 
bedenine giren şeytani, habis bir ruhtan 
kurtulmaya çalışan genç kadının macerası 
aktarılıyor. Casey Beldon (Odette Yustman) 
kendisini çocukken terk eden annesinden 
nefret etmektedir. Ancak açıklanamaz bir-
takım olaylar meydana gelmeye başlayın-
ca annesinin neden terk ettiğini anlamaya 
başlar. Sonunda hayaletin uyanık saatle-
rine de egemen olması üzerine çareyi spi-
ritüel olaylar danışmanı Sendak'a (Gary 
Oldman) başvurmakta bulur. 

Şüphe

Babasının intiharı, genç bir anne olan Helen için büyük bir yıkım olur. Çok geçmeden Helen, babasının ölü-
müne neyin yol açtığını araştırmaya başlar. Yaptığı araştırmalar onun 30 yıl öncesine ait çözülmemiş bir 
gizemi ortaya çıkardığında, çocuğu için ölümcül olabilecek karanlık bir aile sırrını keşfeder. Senaryosunu 
Christian J. Hearn’un yazdığı, yönetmen koltuğunda Jamie Patterson’un oturduğu filmde, başlıca rolleri April 
Pearson, Samantha Bond ve James Cosmo paylaşıyor.

SİNEMA
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Dünyada 83 ülkede kullanılan 5G altyapısı için Türkiye’de 1,5 milyar dolarlık yatırım gerekiyor. 5G'nin Tür-
kiye'de 15 yılda 73 milyar doların üzerinde gelir artışı oluşturacak, bir yıl gecikme ise 8,6 milyar dolarlık 
potansiyel gelirden feragat anlamına geliyor. Türkiye’de 5G altyapısı için Güney Kore, Çin, İngiltere gibi 
ülkelerde olduğu gibi ulusal eylem planı ve devlet teşvikleri gerekiyor. Çünkü 5G’nin gecikmesinden bireysel 
tüketicilerden önce endüstriler etkilenecek. 5G yalnızca bir mobil bağlantı teknolojisi olmaktan öte yeni bir 
sanayi devrimi olarak görülüyor. Bu sanayi devriminden geri kalmak istemeyen ülkeler, 2018’den beri 5G 
bağlantısına geçiş yapmaya başladı. Türkiye’nin 2022 sonunda frekans ihaleleri yapması ve 2023'te de ilk 
sinyali vermesi planlanıyor. Türkiye Varlık Fonu şirketleri Türk Telekom ve Turkcell, 5G’ye geçişi erken bulur-
ken, Vodafone, 5G’ye bir an önce geçilmesi gerektiğini savunuyor. Türkiye’nin 5G için en büyük zorlukların-
dan biri ise yerlilik oranlarının yeterli seviyede olmaması olarak yorumlanıyor. Mevcut durumda 5G’ye geçiş 
ekonomiye ilave bir ithalat yükü getire-
ceği tartışılıyor.

Yedikleriniz konusunda sizi 
uyaran çatal

Consumer Electronics Show’da tanıtılan 
Hapifork, MIT tarafından bir proje ola-
rak başlatılan ve etkileyici biçimde çok 
kısa bir süre içerisinde bir gündelik ev 
aleti olarak pazarda geniş bir kullanı-
cıya erişmiş bir ürün. Bunun nedeni çok 
basit: Çünkü hepimiz kilo vermek isteriz 
ve bunu bize birinin yaptırması tercihi-
mizdir. Bu tıknaz 100 dolarlık çatal size 
5 farklı renk seçeneğiyle geliyor. Eğer çok hızlı yemeye başlarsanız sizi nazikçe titreşerek uyarıyor. Ayrı-
ca çatalın dişlerini kullanarak; yemeğinizi ne kadar sürede yediğinizi, dakika başına çatal porsiyonlarını 
ve porsiyonlar arası zamanı da ölçüyor. Daha sonra bunları kaydederek size gönderiyor. Bu sonuçların 
mutluluğunuz ya da korkulu rüyanız olması sizin elinizde. Bu ürünün arkasında da David Rose’un desteği 
var. O’nun değimiyle bu etkileyici bir başlangıç, ancak önümüzdeki 5 yıl içinde daha farklı şeyler bekliyor. 
“Çiğneme hareketlerine cevap veren, yiyecek ve içeceğin dokusunu, sıcaklığını ve kimyasal içeriğini algıla-
yabilen gerçek bir diş protezi hayal edin. Böylece problemli durumlarda manyetik olarak kitlenir ve yemeye 
devam edemezsiniz.”

5G altyapısı 1,5 milyar dolar yatırım bekliyor

TEKNOLOJİ
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Selfie drone’u

Son yılların en hızlı yayılan 
şaşırtıcı ürünlerinden. Kimi-
ne göre ne gerek var, kimine 
göreyse drone’ların hayatla-
rımıza girmesi sürecinde tek-
nolojik anlamda önemli bir 
gelişme. Yine de kendine iyi 
bir pazar bulmuşa benziyor 
ki hızla çeşitli şirketler benzer 
ürünleri piyasaya sürdüler.
Bunlardan en meşhur olanı 
şüphesiz yeni nesil gimble ka-
meralar konusunda en hızlı büyüyen şirket olan DJI.
Bu drone en tecrübesiz olan kullanıcılar bile sorun yaşamaması için geliştirilmiş. Drone avucunuzun için-
den kalkıyor. Yüzünüzü tanıyıp elinizle vereceğiniz komutları algılıyor. İstediğiniz fotoğrafı çekiyor ve tekrar 
avucunuza iniyor. 

MIT Media Lab’den David Rose ve meslektaşlarının bü-
yülü mobilya vizyonunun parçası olarak geliştirdikleri 
bir ürün. Karşınızda “büyülü” çöp tenekesi…
Amazon Çöp Kutusu (The Amazon Trash) içine attığınız 
her şeyi kaydeden küçük bir kamera ve bir barkod oku-
yucu içermekte. 
Ev temizlik malzemelerinden süt kutusuna kadar tüm 
atıklara ait bilgi amazon.com‘a gönderilir, yani sipariş-
lerinizin tekrar hazırlanıp size gönderildiği yere. Böylece 
artık alışveriş listesine ihtiyacınız yok. Üstelik ikinci pro-
totiple birlikte çöp kutunuz size yeme alışkanlıklarınız ve 
alıveriş tercihlerinize göre “Bu hafta 3 kutu Oreo ister 
misin?” ya da “Poşet çaydı, değil mi?” ve “Yabanmersini 
suyu alır mıydın, içinde antioksidan var”  gibi tekliflerle 
geliyor.

       OrCam MyEye Pro

Az gören veya okuma güçlüğü çeken kişiler için nesne 
tanıma özelliğine sahip kamera tabanlı araçlar haya-
tı biraz daha kolaylaştırabilir. OrCam’in MyEye Pro’su 
herhangi bir gözlüğe takılabilen giyilebilir bir kamera 
modülü. Onunla metin okuyabilir, nesneleri/yüzleri ta-
nımlayabilir ve kullanıcıya yerleşik bir hoparlör ya da 
eşleştirilmiş Bluetooth kulaklık aracılığıyla ne gördüğü-
nü söylenebilir. OrCam, dokunmaya duyarlı kontrol pa-
nelinin yanı sıra “Hey OrCam” özel kelimesi ile şirketin 
kendi asistanı üzerinden ses kontrolü de sunuyor.

       Sipariş veren çöp kutusu

TEKNOLOJİ
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Buy-ology Satın almaya dair bildiğimiz 
her şey neden yanlış? - Martin Lindstrom
İnsanların satın alma sırları bu kitapta... Her birimizin her yıl yaptığı 
sayısız alışverişi harekete geçiren gerçek etmenler nelerdir? Tüketici-
ler herhangi bir ürünü satın alma nedenleri kendilerine sorulduğunda 
hakikati mi dile getiriyorlar? Pazarlama gurusu Martin Lindstrom, 3 
yılını ve 7 milyon doları harcayarak yürüttüğü nörolojik araştırmalar 
sonucunda şunu buldu: İş, gerçek satın alma nedenlerine geldiğinde, 
ağız genellikle yalan söylerken beyin hakikati dile getiriyor. Bu çığır 
açıcı araştırmanın sonuçları elinizdeki kitapta derlenmiş bulunuyor. 
Tüketicilerin ve bilimin dünyasında, milyonlarca dolara mal olan 3 yıllık 
bir yolculuğun sonuçlarını duymaya hazır mısınız?
Peki tercihlerimizin yüzde 85'inin bilinçaltı düzeyinde gerçekleştiğini 
öğrenseniz tepkiniz ne olurdu? Tüketicilerin beyinlerini MRI cihazlarıy-
la tarayarak, hangi markayı neden tercih ettiğini tespit etmeye yönelik 
nöropazarlama çalışmaları, reklamcıların, pazarlamacıların, ekono-
mistlerin, bilim insanlarının ve tüketicilerin önünde yepyeni bir pencere 
açıyor. İster 20. yüzyılın marka büyüsüne köklü bir güvensizlik besli-
yor olun, isterseniz psikolojik stratejilerle müşterilerinizin beyinlerinin 
kapısını aralamaya çalışın, Ümit Şensoy’un Türkçeye kazandırdığı bu 
kitapla birlikte tüketici ve üretici davranışları hakkında son yılların en 

büyüleyici içgörüler hazinesine kayıtsız kalamayacaksınız.

Akıl Sermayeye Fark Atar - Günter Faltin
Günter Faltin Berlin ve Chiang Mai’de eğitim veren Girişimcilik Pro-
fesörü. 1985’te Almanya’da tüketicileri eğitme, şeffaflık ve izlenebilir-
lik iddiasıyla çay pazarını altüst eden bir girişim olan Teekampagne’i 
(çay kampanyası) kurdu. Şirket bugün dünyanın en büyük Darjeeling 
çayı ithalatçısıdır. Faltin, Berlin merkezli “Girişimcilik Laboratuvarı”nı 
açtı ve başarılı startup’lara yardım eden bir iş meleği olarak faaliyet 
gösterdi. Faltin Girişimcilik Vakfı, Almanya’da yeni bir girişim kültürü 
geliştirmeye çalışıyor. ABD’de Price-Babson Vakfı Faltin’e “girişimcilik 
dinamiğini akademiye taşıdığı” için ödül verdi. 2009’da Alman Kuru-
cular Ödülünü kazandı, ayrıca Almaya Federal Ekonomi ve Teknoloji 
Bakanlığı tarafından “bileşenlerle şirket kurma” fikri için ödüllendirildi. 
2010’da girişimcilik konusundaki öncü çalışmaları nedeniyle Alman-
ya devlet başkanının elinden Liyakat Nişanı aldı. Her şeyden önce in-
san gurur duyacağı bir şeyler yaratmak ister. Bu her zaman benim iş 
felsefem olmuştur. İçtenlikle söyleyebilirim ki, ben hiçbir işe sırf para 
kazanmak için girmedim. Virgin’in kurucusu Richard Branson bu ko-
nudaki duygularını şöyle dile getiriyor: “Tek dürtünüz buysa, hiçbir şey 
yapmayın daha iyi.” Yapacağınız iş sürükleyici olmalı; eğlenceli ve ya-
ratıcı içgüdülerinizi harekete geçirecek nitelikte olmalı. Dünyamız hem 
kendileri hem d başkaları için anlamlı iş yapmaya olanak sağlayacak, 
kısacası geçim yolumuzu daha açık ve zengin bir girişimcilik kültürüyle 
dönüşüme uğratacak insanlar arıyor.
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Paranın 365 Günü - Ali Perşembe
Bugün dünyanın gayri safi hasılası 80 trilyon dolardan fazla. Kişi başına 10 bin dolardan fazla düşer. Düş-
müyor ama. 2 bin 153 adet dolar milyarderi var. Servetlerinin toplamı dünyanın gayri safi hasılasının yüzde 
10’undan fazla (8,7 trilyon dolar). İlk 25’in serveti 1,5 trilyon dolar. Dünyadaki 4,6 milyar kişinin parasını 
toplasanız bu 2 bin 153 milyarderin parası kadar etmiyor. Öte yandan, 1,5 milyar kişi günde sadece 1 dolarla 
geçinmeye çalışıyor. Dünyanın yarısı (neredeyse 4 milyar kişi) günde 5,50 doların altında bir parayla yaşam 
savaşı veriyor. Bir şeyleri yanlış yapıyoruz ama o yanlışı düzeltmek için de bir şey yapmıyoruz. Aynı yanlışı 
tekrar tekrar yapıyor, aynı filmde aynı başrolü oynamaya devam ediyoruz. Kafamızı çevirip son oynadı-
ğımız filmi izlesek belki derinlerde bir yerde bir sızı duyarız. İşte bu kitap o filmi tekrar izlemek için küçük 
bir dürtükleme. Paranın döndürdüğü dünya güneşin etrafını 365 günde dönüyor. Gün doğuyor para, gün 
batıyor para. Tarihin sayfalarında her gün neler olduğunu okuyacağız biraz sonra. Her gün parayla alâkalı. 
Aşkım parayla. Lânet olası parayla.

Yönetim Kurulu Sırları - Dr. Yılmaz Argüden
İş dünyasında başarının anahtarı nedir? Bu soruyu doğru cevaplayan şirketler şimdi dünyanın en büyükleri 
arasında. Cevabı bulamayanlar ise ya yerinde sayıyor ya da büyük sorunlarla karşılaştılar bile.
Yönetim birbirine bağlı pek çok adımdan oluşan bir süreç. Sistemin sürekliliği ve tutarlılığı da bu adımların 
doğru şekilde yürütülmesine bağlı. Peki nedir bu adımlar? Yönetim kurulunda ve iş yaşamının her alanında 
başarılı olmak için dürüstlük veya yetenek yeterli midir? Elinizdeki kitap, bu soruların cevaplarını ve daha 
fazlasını sunuyor. Etkililik, tutarlılık, şeffaflık, adil olmak, hesap verebilirlik, katılımcılık/yayılım ve sorum-
luluk ilkelerini doğru insanları seçme, doğru olarak bir kurum kültürüne sahip olmak gelişimi ve başarıyı 
beraberinde getiriyor. Dört kıtada, kırkı aşkın kurumun yönetim kurullarındaki ve beş yüzü aşkın projedeki 
deneyimleriyle Dr. Yılmaz Argüden, başarıya giden yolda sağlam adımlarla ilerlemeniz için sizlere önemli 
ipuçları sunuyor.

Görünmeyeni Satmak - Harry Beckwith
Gelmiş geçmiş en iyi 10 pazarlama kitabından biri olarak anılan Görünmeyeni Satmak, hizmet ve ürün 
pazarlaması arasındaki farkı vurgulayarak hizmet satın almak isteyen müşterinin düşünce tarzını ve hiz-
met sektörünün işleyişini inceliyor. Ancak, hizmet sektörünü geniş bir çerçevede tanımlayarak, "ürün" gibi 
görünen, sözgelimi Nike spor ayakkabısının pazarlanmasında bile satışa sürülenin ürünün ötesinde, bir 
insan ilişkisi, bir beklenti, bir duygu olduğuna da dikkat çekiyor. Örnekler bebek bakıcısı Kate'den Federal 
Express'e, çok farklı hacim ve konulardaki işlerden alınmış. "Ürün somut bir şeydir. Onu görür ve ona do-
kunabilirsiniz. Ama hizmet elle tutulamaz. Hatta, çoğu zaman satın almadan önce yoktur bile. Bir kuaföre 
gittiğinizde, saçınızı önce kestirir sonra satın alırsınız. Önce sipariş verir, sonra alırsınız" diyen Beckwith'in 
bu kitabı, pazarladığınız ne olursa olsun, size ufuk açıcı görüşler kazandıracak.
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